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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  1

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Diepeveen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 93
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38353/inleiding
Verbijzondering Beschermd wonen

Vraag Hoeveel jongeren zijn vanuit beschermde opvang uitgestroomd naar 
zelfstandig wonen? En hoeveel plekken komen we nog te kort om 
kwetsbare jongeren zelfstandig te laten wonen?

Antwoord:

In 2020 zijn in de stad Utrecht 47 kwetsbare jongeren uitgestroomd naar een zelfstandige of niet-
zelfstandige woning vanuit een zorgtraject. In aanvulling daarop zijn in dat jaar nog eens 381 personen 
vanuit maatschappelijke opvang of beschermd wonen toegeleid naar zelfstandige woonruimte, waarvan 
een deel (exact aandeel niet geregistreerd) ook behoort tot de doelgroep jongvolwassenen (<27). 
Eind 2020 stonden nog 172 personen vanuit MOBW op de wachtlijst voor een zelfstandige in- of 
uitstroomwoning.
Het vinden van woonruimte is Utrecht voor velen, zeker ook voor jongvolwassenen die als ‘kwetsbaar’ te 
boek staan, lastig. Om hun kansen op passende woonruimte te vergroten, willen we meer inzicht krijgen 
op de samenstelling van de groep kwetsbare jongeren en jong¬volwassenen en op de woon- en 
ondersteuningsbehoeften van de verschillende subgroepen die binnen deze totale groep zijn te 
onderscheiden. We hebben Companen de opdracht gegeven een kwantitatief en kwalitatief onderzoek uit 
te voeren. Companen voert dit onderzoek uit in samenwerking met de gemeente Utrecht, huisvesters, 
zorgaanbieders en de jongvolwassenen zelf. De resultaten uit dit onderzoek zullen weergeven welke inzet 
er (nog) nodig is voor voldoende en betaalbare woonruimte voor kwetsbare jongvolwassenen. De 
gemeenteraad zullen wij informeren nadat het onderzoek is afgerond.
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Vraagnummer:  2

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 96 97
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35779/effecten
Verbijzondering Cirkel Alliantie

Vraag Welke doelen heeft de Cirkel Alliantie nog meer naast kennisdeling en zijn 
deze doelen in 2020 gehaald? Zijn er nog doelen veranderd? Worden in de 
Cirkel Alliantie nog dingen voor 2021 anders gedaan om circulaire economie 
te versterken in Utrecht?

Antwoord:

De Alliantie Cirkelregio Utrecht werkt aan een regio die slim en duurzaam omgaat met grondstoffen, van 
productie en inkoop tot gebruik en hergebruik. Zo blijft de waarde van grondstoffen behouden en 
voorkomen we grondstoffenschaarste en CO2-uitstoot. Op deze wijze bevordert de Alliantie Cirkelregio 
Utrecht werkgelegenheid, biodiversiteit en een gezonde leefomgeving. 
Er zijn in 2020 meer mensen bereikt dan andere jaren, omdat activiteiten laagdrempeliger werden door 
ze online aan te bieden. Met drie bestuurlijke bijeenkomsten, een hybride houtbouwbijeenkomst in 
september en enkele webinars zijn de doelgroepen goed bereikt. Ook is in 2020 een nieuwe website 
gelanceerd (cirkelregio-utrecht.nl). Intern is vooral gewerkt aan de structuur in de coalities en de 
werkplannen daarbinnen.
Cirkelregio Utrecht werkt in zeven coalities: bouw, biobased economy, circulaire gebieden, 
ondernemerschap, inkoop, monitoring en bestuurlijk netwerk. Elke coalitie heeft haar eigen doelen. De 
doelen van Cirkelregio als geheel, naast kennisdeling, zijn:
• Ondersteunen van circulaire koplopers (zowel ondernemers als andere initiatiefnemers);
• Kennisvergaring, zoals de peiling die we deden onder ondernemers;
• Uitvoering van enkele projecten, zoals de voorbereiding van het regionale convenant duurzaam 

bouwen en de regionale maaiselhub.

De volgende zaken zijn expliciet nieuw in 2021:
• Er is een nieuwe coalitie opgericht: circulaire gebieden die zich er specifiek op richten om circulaire 

en afvalvrije gebieden te detecteren, beter te laten functioneren en het aantal circulaire gebieden in 
de regio uit te breiden;

• Er is een nieuwsbrief gestart om de kennisdeling van Cirkelregio Utrecht te vergemakkelijken;
• De Alliantie Cirkelregio Utrecht kan in 2021 nog volwaardiger en professioneler gaan functioneren 

dan voorheen, als gevolg van extra financiële middelen van de Provincie Utrecht vanuit haar beleid 
op het gebied van een circulaire samenleving;

• In het najaar van 2021 organiseert Cirkelregio Utrecht een manifestatie om de circulaire economie 
breder bekend te maken en de kennis die wordt opgedaan in verschillende coalities.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 97
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36225/meer-details
Verbijzondering Energieloket en energieadviezen woningeigenaren en bedrijven

Vraag Mooi om te lezen dat er meer energieadviezen zijn geweest. We zijn 
benieuwd of bekend is wat woningeigenaren en bedrijven doen na het 
advies? Wordt dit gemonitord of is er nog een contactmoment om die 
informatie op te halen? Zo ja, van de hoeveel bedrijven en woningeigenaren 
hebben ook daadwerkelijk iets aangepast aan hun woning of pand om het 
duurzamer te maken?

Antwoord:

"De regeling voor advies is zo ingericht dat we weten dat iedere woningeigenaar die gebruik heeft 
gemaakt van het advies en daarvoor bij de gemeente subsidie aanvraagt, ook echt iets heeft laten doen 
uit dat advies: het is namelijk een voorwaarde om voor de subsidie in aanmerking te komen. Je moet de 
rekening van het advies en een rekening/bon van wat is uitgevoerd kunnen overleggen. Alle 266 energie 
adviezen hebben geleid tot aanpassingen / energie verbeter maatregelingen in de woning. 
Het Energieloket voor bedrijven is eind september 2020 online gegaan. De bijbehorende subsidieregeling 
is op 8 december in het College vastgesteld. Hierover is ook een Raadsbrief verstuurd. De 
subsidieregeling is vanaf februari 2021 aan te vragen. Het jaar 2020 stond dus in het teken van de 
opstartfase.
Er is een klantvolgsysteem voor de vragen die binnen komen bij het Energieloket voor bedrijven en 
instellingen, met een terugbelmoment na een aantal maanden. Over het jaar 2021 kunnen we 
rapporteren over de vraag hoeveel bedrijven stappen hebben genomen om te verduurzamen na contact 
met het Energieloket.”

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/119524fa-aae7-4baa-8c9e-5ea292b8578b
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1 Utrecht heeft goede en toegankelijke sportaccommodaties
Bladzijde (in pdf) 312-313
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36262/meer-details
Verbijzondering Sport en bewegen bij mensen brengen via beweegmaatjes, onderwijs 

etcetera

Vraag Een aantal vragen:Wat betekent concreet dat de samenwerking tussen 
Sport Utrecht en onderwijs is verbeterd om sport en bewegen tijdens 
onderwijs en na school te bevorderen? Wat is daarvoor gebeurd en wat 
wordt teruggezien in de praktijk? Door Corona hebben sportverenigingen en 
andere sportaanbieders het zwaarder gehad. Met betrekking tot kwetsbare 
doelgroepen en mensen voor wie sporten en bewegen niet vanzelfsprekend 
is, zijn er knelpunten ervaren in het bereiken van sportaanbieders? Wat 
wordt na Corona nodig geacht om sportaanbieders en deze doelgroepen 
beter op elkaar aan te laten sluiten?

Antwoord:

Tijdens de twee corona-golven heeft SportUtrecht nauw contact met de scholen onderhouden voor het 
bereiken van kinderen. SportUtrecht heeft tijdens de 2e golf onder schooltijd en na schooltijd 
sportaanbod in de buitenlucht georganiseerd voor kinderen die wel naar school gingen. De samenwerking 
met de Speciaal Onderwijs scholen is uitgebreid. Bij SportUtrecht is een beweeg- en vitaliteitsmakelaar 
die het speciaal onderwijs begeleid op het gebied van sporten en gezonde leefstijl. Door de beperkende 
maatregelen door Corona is veel laagdrempelig aanbod niet door kunnen gaan. Kwetsbare doelgroepen 
maken veelvuldig gebruik van dit aanbod. Uit onderzoek blijkt dat met name de kwetsbare groepen geen 
andere sportactiviteiten ondernomen hebben. Het aanbod van SportUtrecht voor deze groepen zoals 
Beweegmaatjes is soms in aangepaste vorm blijven bestaan. We hebben gezien dat een deel van deze 
groep uit voorzichtigheid voor Corona weg bleef bij aanbod van sportaanbieders. Nu activiteiten weer 
opstarten zal er inzet gepleegd worden om de doelgroep weer te bereiken. Voor een deel van de groep 
zal vertrouwen in het veilig kunnen sporten weer moeten groeien. Voor anderen zal het (weer) onderdeel 
moeten worden van hun dagelijkse routine.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  5

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1 Utrecht heeft goede en toegankelijke sportaccommodaties
Bladzijde (in pdf) 312-313
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35813/effecten
Verbijzondering Accommodaties beleid en ontwikkeling

Vraag Bij zowel baten en lasten is er een verschil tussen wat er begroot en wat 
gerealiseerd is. Waar komt dit verschil door? En zeker aan de lasten kant, 
waar zijn de meerkosten in gaan zitten als het gaat om accommodatie 
beleid en ontwikkeling?

Antwoord:

De baten zijn 0,136 miljoen euro hoger: Er zijn incidentele baten ontvangen van de Rabobank voor 
realisatie van een Urban Danceground op het Jaarbeursplein van 0,02 miljoen euro. En hogere baten 
SPUK overhead (0,116 miljoen euro).
De lasten zijn 0,350 miljoen euro hoger: Hogere lasten SPUK overhead (0,116 miljoen euro), Incidentele 
onderzoeken Buitenzwemwater en Wielervisie (0,073 miljoen euro), hogere overhead (0,039 miljoen 
euro), toekenning coronasteun Vechtsebanen 2020 (0,122 miljoen euro).
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Schriftelijke vragen:
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 1.3 De veerkracht van kinderen, jongeren, ouders en opvoeders wordt 

versterkt
Bladzijde (in pdf) 306-309
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36526/meer-details
Verbijzondering Sporten in de openbare ruimte

Vraag Allereerst: super leuk dat er zoveel sportcontrainers zijn bijgekomen en dat 
er echt werk wordt gemaakt van sporten in de openbare ruimte. Nog wel 
even de volgende vraag: hoeveel meldingen en ideeën zijn via meldpunt 
sporten in de openbare ruimte in 2020 binnengekomen en wat zijn met 
deze meldingen gedaan?

Antwoord:

Er zijn via het meldpunt Sportidee in 2020 9 meldingen binnen gekomen. In de meeste gevallen ging het 
daarbij om suggesties voor een voorziening in de openbare ruimte, zoals een calisthenicstoestel of een 
pumptrack. In die gevallen hebben we samen met het wijkbureau onderzocht of er op de voorgestelde 
locatie ruimte is om een voorziening te realiseren en of er, bijvoorbeeld met behulp van het 
initiatievenfonds, mogelijkheden zijn om een voorziening te krijgen. Een enkele aanvraag, zoals voor een 
calisthenicstoestel in de wijk West, loopt nog. Daarnaast ontvangen we ook meldingen die gaan over het 
organiseren van sportaanbod. Deze melders hebben we doorverwezen naar een beweegmakelaar van 
SportUtrecht, die goed inzicht heeft in het aanbod dat in een wijk al wordt georganiseerd.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 231-232
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36287/speerpunten
Verbijzondering

Vraag Wat is er tot nu toe in kaart gebracht en is er voldoende aanbod? Zo nee, 
waar zijn de 'blinde vlekken' ? Wat moet er gebeuren om wel tot voldoende 
aanbod en toegankelijkheid en zichtbaarheid van dat aanbod te komen?

Antwoord:

Uit het onderzoek in Noordwest (zie link) blijkt dat er veel initiatieven in de wijk zijn die aanbod hebben 
gericht op gezonde voeding en/of leefstijl, alleen is de onderlinge samenhang gering, weten inwoners de 
initiatieven niet altijd te vinden of sluiten deze onvoldoende aan. De (zorg-)professionals in de wijk 
hebben een signalerende rol en spelen in op vragen over voeding/leefstijl van bewoners met jonge 
kinderen. De gemeente Utrecht gaat naar aanleiding van de onderzoeksresultaten met de verschillende 
initiatieven en de professionals in de wijk in gesprek hoe het aanbod nog beter aansluit bij de inwoners. 
Ook bleek uit het onderzoek dat de sociale omgeving, fysieke omgeving, financiële situatie als 
gezondheidsproblemen een rol spelen bij gezond eten in het gezin. Om aanbod hierop aan te laten 
sluiten wordt in gesprek met de Voedselbank bekeken hoe hun aanbod te verbeteren. Daarnaast heeft de 
gemeente aandacht voor de andere belemmeringen om gezond te eten in het gezin, bijvoorbeeld door 
onze landelijke en Europese lobby voor een gezonde voedselomgeving.
 

Link : Gezonde voeding voor iedereen toegankelijk

https://louisbolk.nl/publicaties/gezonde-voeding-voor-iedereen-toegankelijk
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 231-232
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36287/speerpunten
Verbijzondering Psychische gezondheid

Vraag We hebben nog een paar vragen:Hoe lang was wachttijd om bij een 
studentpsycholoog terecht te kunnen in 2020?Welke andere opties om 
wachttijd tot traject bij een psycholoog of andere therapeut te overbruggen, 
zijn in 2020 benut en aangedragen?

Antwoord:

Uit navraag bij de UU en HU blijkt dat de wachttijd voor de studentpsychologen niet systematisch wordt 
gemeten. Ze geven aan dat in de praktijk studenten gemiddeld binnen drie tot vier weken terecht 
kunnen voor een intake. De onderwijsinstellingen bieden een breed aanbod aan trainingen en e-
healthmodules aan en verwijzen naar instrumenten voor zelfhulp bij problemen. Bij ernstige psychische 
problemen kunnen studenten gebruik maken van de reguliere geestelijke gezondheidszorg. Bij de 
huisarts krijgen mensen die wachten op psychische hulp soms ondersteuning van de 
praktijkondersteuner GGZ en ook het buurtteam biedt in sommige gevallen die ondersteuning. Waar 
nodig en mogelijk kan worden doorverwezen naar de aanvullende zorg vanuit de WMO.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 231-232
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36287/speerpunten
Verbijzondering Seksuele gezondheid

Vraag We hebben nog een aantal vragen over SOA-zorgWat is de gemiddelde 
wachttijd geweest dat mensen terecht konden bij de soa-poli in 2020?Zijn 
er signalen ontvangen dat mensen SOA-zorg hebben gemeden vanwege 
hoge kosten, impact Corona (huisarts heeft het te druk of alleen corona 
gerelateerde zaken werden behandeld)?Wat zijn de mogelijkheden om 
financieel bij te springen bij het budget seksuele gezondheid van de GGD 
(omdat deze naar beneden is bijgesteld en PrEP pilot budget niet dekkend 
is)?Welke signalen zijn opgevangen over voorlichting over seksuele 
gezondheid, intimiteit en plezier in het onderwijs? Werd dit gemist door 
leerlingen?

Antwoord:

Wat is de gemiddelde wachttijd geweest dat mensen terecht konden bij de soa-poli in 2020?
Er zijn geen wachttijden voor de soa-poli; na de herstart van de reguliere spreekuren in september 2020 
lukt het om iedereen binnen de gestelde maximaal twee weken te behandelen of door te verwijzen naar 
de huisarts. 
Zijn er signalen ontvangen dat mensen SOA-zorg hebben gemeden vanwege hoge kosten, impact Corona 
(huisarts heeft het te druk of alleen corona gerelateerde zaken werden behandeld)?
• In de periode maart t/m juli 2020 is de soa-poli bereikbaar geweest voor urgente gevallen, en vanaf 

september is sprake van reguliere dienstverlening. Dit betekent dat er in 2020 ongeveer 40% minder 
soa-consulten zijn geweest vanwege de effecten van de coronacrisis. De PrEP behandelingen zijn het 
hele jaar doorgegaan. 

• Bij de GGDrU en de gemeente zijn geen signalen bekend van het vermijden van SOA-zorg vanwege 
hoge kosten of de impact van Corona.

Wat zijn de mogelijkheden om financieel bij te springen bij het budget seksuele gezondheid van de GGD 
(omdat deze naar beneden is bijgesteld en PrEP pilot budget niet dekkend is?
Het budget voor Seksuele Gezondheid is afkomstig van de rijkssubsidies, te weten de regeling 
aanvullende seksuele gezondheid (ASG) en de subsidieregeling PrEP (Pre Expositie Profylaxe). De 
financiële verdeelsleutel die het Rijk daarbij hanteert leidt ertoe dat de regio Utrecht 40% minder 
middelen krijgt dan andere regio’s. Hierop loopt een lobby. Wij informeren u regelmatig over de 
voortgang. Vooruitlopen op de uitkomsten door verzoeken om ophoging van het budget via bedragen die 
de 26 deelnemende gemeenten toekennen van hun gemeentefonds is niet overwogen in de begroting 
GGDrU 2022.
Welke signalen zijn opgevangen over voorlichting over seksuele gezondheid, intimiteit en plezier in het 
onderwijs? Werd dit gemist door leerlingen? De GGDrU heeft geen vragen of signalen vanuit scholen 
ontvangen rondom voorlichting over seksuele gezondheid. Wel maken scholen, ook in Utrecht, met 
ondersteuning van de GGDrU gebruik van de ingestelde stimuleringsmaatregelen, zoals de 
stimuleringsregeling ‘Relaties en Seksualiteit’ via de Gezonde School.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 235
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36287/speerpunten
Verbijzondering Seksuele gezondheid

Vraag Wat is follow-up van de e-learning? Hoe weten we of e-learning effect heeft 
bij organisaties? Gaat de e-learning ook met andere branches dan 
zorgprofessionals gedeeld worden?

Antwoord:

De E-learning is via vier websites gratis te volgen voor allerlei professionals, onder andere bij Movisie.
Link: https://www.movisie.nl/training/online-training-jong-transgender Professionals geven positieve 
reacties op de E-learning.
Bij de JGZ worden nieuwe medewerkers geattendeerd op de e-learning. Een merkbaar effect in de 
praktijk is dat in het kinddossier van de jeugdgezondheidszorg het nu ook mogelijk is om non-binair aan 
te geven bij geslacht. In een dossier van een kind wordt geregistreerd als het wordt doorverwezen. We 
registreren niet centraal hoeveel kinderen met genderspecifieke vragen we doorverwijzen.

https://www.movisie.nl/training/online-training-jong-transgender%20Professionals%20geven%20%20positieve%20reacties%20op%20de%20E-learning
https://www.movisie.nl/training/online-training-jong-transgender%20Professionals%20geven%20%20positieve%20reacties%20op%20de%20E-learning


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer: 11

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 231-232
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36287/speerpunten
Verbijzondering Voedsel

Vraag Is er al meer bekend over mogelijkheden om fastfood ketens te beperken in 
onze stad / om te voorkomen dat meer fastfood ketens zich gaan vestigen 
hier in Utrecht?Wat kan in de gemeentelijke organisatie verbeterd worden 
om meer gezonde en voedzame producten aan te bieden (goed voorbeeld 
doet volgen)?

Antwoord:

Omdat de mogelijkheden beperkt zijn, is Utrecht één van de initiatiefnemers geweest voor onderzoek 
naar de mogelijkheden. Demissionair staatssecretaris van VWS heeft vrijdag 4 juni de brief ‘Juridische 
mogelijkheden met betrekking tot gezonde voedselomgeving’ (zie link) aan de Tweede Kamer gestuurd. 
Hierin staat beschreven wat er nu bekend is over de mogelijkheden die gemeenten hebben om te sturen 
in het type voedselaanbieders in de stad. Onlangs is de nieuwe cateraar van gemeente Utrecht gestart 
die gezond stedelijk leven voor iedereen vertaalt naar een aanpak waarin het realiseren van een 
aantrekkelijk, gezond, duurzaam en inclusief aanbod centraal staat. Het aanbod voldoet aan de 
richtlijnen van het Voedingscentrum en er zijn doelstellingen opgesteld om het aanbod jaarlijks gezonder 
te maken. 
Link: 
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2021Z09903&did=2021D21817
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2021Z09903&did=2021D21817

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2021Z09903&did=2021D21817
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2021Z09903&did=2021D21817
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 231-232
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36287/speerpunten
Verbijzondering Gezond gewicht

Vraag Het inzetten van beweegmakelaars, vitalitieitsmakelaars en samenwerking 
met JOGG om meer voorlichting te geven over gezond eten op school in 
speciaal onderwijs juichen we toe. Wel zijn we nog benieuwd:Hoe zit het 
met regulier onderwijs en een gezonde lunch/broodtrommeltjes wat 
kinderen krijgen? Welke signalen zijn daarover?Hoe wordt gezond en 
voedzaam eten door kinderen op scholen/via scholen gemonitord?Welke 
kansen zijn er om in te spelen op nog meer bewustwording van gezonde 
voeding voor kinederen (dus los van onderwijs)?

Antwoord:

Scholen bepalen zelf hun beleid voor traktaties, fruit en water. Als gemeente monitoren we dit niet. Wel 
volgen we hoeveel scholen in Utrecht ondersteuningsaanbod hebben gekregen vanuit het landelijke 
programma gezonde school op het thema. Daarnaast is in het reguliere onderwijs, voor zover ons 
bekend, nu één school aan het experimenteren met een gezonde schoollunch. Landelijk groeit het 
draagvlak voor het aanbieden van een gezonde schoollunch in combinatie met beweegaanbod (zie deze 
Kamerbrief), echter op dit moment zijn daar de middelen nog niet voor beschikbaar. Het vergroten van 
de bewustwording bij kinderen over het belang van gezonde voeding gebeurt ook door te pleiten voor 
het verkleinen van de prikkels voor ongezonde voeding door middel van de lobby gericht op het 
tegengaan van kindermarketing op ongezonde producten. Daarnaast vindt er lobby plaats voor het 
realiseren van juridische mogelijkheden voor gemeenten om te sturen in de vestiging van 
voedselaanbieders, bijvoorbeeld rondom scholen. Ook stimuleren we aandacht voor voeding en bewegen 
bij Kinderopvang, zie ook antwoord op SV15.

Link: Kamerbrief over gezonde schoollunch en beweegaanbod

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2021/03/30/kamerbrief-over-gezonde-schoollunch-en-beweegaanbod
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 227-230
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36286/basistaken
Verbijzondering Webinars Urban Health Cities

Vraag Zijn er follow-ups/vervolgstappen verbonden aan wat er in de webinars 
besproken werd?

Antwoord:

Ervaringen van andere Europese steden en adviezen / handreikingen van de WHO, uit de Corona 
webinars van het WHO European Healthy Cities Network, zijn gebruikt door de Utrechtse Taskforce 
Maatschappelijke Effecten Corona. Handreikingen en lessen uit webinars, zoals rondom corona 
communicatie met kwetsbare groepen, gedragsinzichten en de effecten van Corona op mentale 
gezondheid, zijn met professionals in de stad gedeeld en toegepast.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 227-230
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36286/basistaken
Verbijzondering Utrechts Gezondheidsprofiel

Vraag We zouden graag meer weten over wat Utrechts Gezondheidsprofiel. Zoals, 
welke 'ingrediënten' zijn er tot nu toe verzameld? Wie, hoe en wat bepaalt 
prioriteit van die 'ingrediënten'? En met welke stakeholders is hierover 
contact geweest?

Antwoord:

Het Utrechts Gezondheidsprofiel (UGP) komt eens in de vier jaar uit. De eerstvolgende editie verschijnt 
eind 2022. Het biedt een samenvatting van hoe de gezondheidssituatie van Utrechters zich in de 
afgelopen vier jaar ontwikkeld heeft en waar de urgenties zitten. Gezondheid wordt hierbij breed 
geïnventariseerd: het gaat over ervaren gezondheid, lichamelijke en mentale problematiek, leefstijl, 
maar ook onderliggende oorzaken van (on)gezondheid zoals de sociale en fysieke leefomgeving. Deze 
factoren staan ook in het Utrechtse Gecombineerde Gezondheidsmodel. Ook is er oog voor verschillende 
doelgroepen en wijken. Zowel de gezondheid en de onderliggende oorzaken als de doelgroepen en de 
wijken zijn “ingrediënten” voor het Utrechts Gezondheidsprofiel. 
Prioritering van de “ingrediënten” vindt plaats op basis van de opgehaalde informatie, gesprekken met 
medewerkers van de gemeente (bijvoorbeeld Volksgezondheid, Maatschappelijke ontwikkeling, Ruimte 
en Werk & Inkomen) en met partners in de stad, wetenschappelijke literatuur en het maatschappelijk 
debat. Een voorbeeld: tijdens een stakeholdersbijeenkomt in 2020 gaven medewerkers van Meetellen, 
Dock, Huisartsen Utrecht Stad, Indekerngezond, Raedelijn, Handjehelpen, Netwerk Informele zorg 
Utrecht, Trimbos en AxionContinu aan dat voor hen jeugd en opvoeding, armoede en schulden, 
eenzaamheid, mentale gezondheid en gezondheidsverschillen op dat moment de meeste urgentie had. 
Recent is in een tweede stakeholdersbijeenkomst het gesprek gevoerd over gezondheidsverschillen en 
urgentie daarin. 
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 224-227
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36267/prestaties
Verbijzondering Beweging kinderen

Vraag Op welke manier / wat wordt opgepakt met betrekking tot wens van 
medewerkers van kinderopvang om meer beleid/inzicht te krijgen over 
bewegen bij kinderen?

Antwoord:

Het maken van beleid op bewegen is de verantwoordelijkheid van de kinderopvang. We stimuleren als 
gemeente dat de kinderopvang aandacht voor bewegen en voeding in beleid en praktijk brengt. Na een 
verkennend onderzoek in 2020, voeren we nu een verdiepend onderzoek uit op het beleid en de 
dagelijkse praktijk rond bewegen en voeding op de kinderopvang. Hierbij is aandacht is voor 
succesfactoren en knelpunten. Dit onderzoek bevindt zich in de afrondingsfase. De resultaten bespreken 
wij met onder andere Kenniscentrum Sport en Bewegen, Sport Utrecht en de gezonde kinderopvang. Met 
hen bepalen we hoe we de bevindingen kunnen gebruiken voor versterking van beleid en praktijk. We 
verwachten hier rond het najaar meer over te kunnen melden.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 1.1 Vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in 

Utrecht gezond kan leven
Bladzijde (in pdf) 224-227
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36267/prestaties
Verbijzondering Kennisdeling

Vraag Het is natuurlijk tof dat Utrechte voorbeelden worden overgenomen door 
andere deelnemers van WHO en Health Cities netwerk. Maar we zijn ook 
benieuwd welke voorbeelden Utrecht van andere deelnemende 
steden/landen/partijen interessant achten om in Utrecht uit te proberen?

Antwoord:

Voorbeelden van kennis en ervaring die Utrecht vanuit het WHO European Healthy Cities Network heeft 
kunnen toepassen zijn de volgende:- De recente uitgave Gezondheidsverschillen en kansengelijkheid van 
de Volksgezondheidsmonitor Utrecht is, uniek voor Europese steden, gebaseerd op de (landelijke) WHO 
Health Equity Status Reports en ontwikkeld in samenwerking met de experts van de WHO in Venetië en 
New York.- Om de gezondheidseffecten van luchtverontreiniging te bepalen maken we gebruik van een 
analyse instrument dat ontwikkeld is in samenwerking met Milaan, Londen en Helsinki en dat gebaseerd 
is op een WHO methode.- In Schotland is een participatie tool ontwikkeld waarmee we met bewoners 
van Overvecht hun directe leefomgeving in beeld gaan brengen. Deze tool wordt tegelijkertijd ook 
vertaald naar en ingezet in Spanje en Duitsland, onze partners in de Joint Action on Health Equity in 
Europe.En zo hebben we met Wenen, Kopenhagen, en Helsinki, bijvoorbeeld, contacten om kennis 
rondom de aanpak van mentale gezondheid, e-health en digitale gezondheidstoepassingen, en gezonde 
leefomgeving uit te wisselen.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.2 We richten het groen zo in dat aantrekkelijk en bereikbaar wordt
Bladzijde (in pdf) 224-227
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35828/prestaties
Verbijzondering Innovatie op gebied van gezondheid en welzijn

Vraag We vinden Health Hub een goed initiatief en mooi dat er aandacht is voor 
innovatie in het vakgebied gezondheid en welzijn. We zijn benieuwd of daar 
iets meer over verteld kan worden, zoals welke innovaties en trends merkt 
Health Hub op, waar wordt op ingesprongen en hoe onderscheiden we ons 
als Utrecht op gebied van innovatie?

Antwoord:

In de Health Hub Utrecht wordt samenwerken als de echte innovatie gezien. De partijen in de Health Hub 
Utrecht zien dat er nieuwe oplossingen voor maatschappelijke vraagstukken ontstaan als ze in 
gezamenlijkheid opgepakt worden. Dit geldt bijvoorbeeld voor het arbeidsmarkttekort in de sector. Door 
de krachten te bundelen komt nu een regionaal talent en transferpunt van de grond dat voor 
werknemers en werkgevers de flexibiliteit helpt organiseren om de stap naar zorg- en 
welzijnsorganisaties en tussen deze organisaties makkelijker te maken. In de coalitie Eerste duizend 
dagen zijn multidisciplinaire overleggen (wijknetwerken) tussen partners in de geboortezorg op gang 
gebracht, met als doel betere zorg voor zwangeren in een kwetsbare situatie. In de coalitie digitale 
transformatie is een persoonlijke gezondheidsomgeving voor ouderen met deze ouderen zelf getest, 
waardoor beter zicht is gekomen op de vragen en kansen bij een persoonlijke gezondheidsomgeving. 
Daarnaast is een slaapcoalitie ontstaan tussen huisartsen, ziekenhuizen en kennisinstellingen, met als 
doel de slaap van Utrechters (en daarmee de gezondheid) te verbeteren
Op deze manier onderscheidt de Utrechtse aanpak zich door in te zetten op maatschappij-gedreven 
innovatie in plaats van industrie-gedreven innovatie. In de Health Hub Utrecht worden de 
maatschappelijke vraagstukken geagendeerd en wordt gekeken welke innovaties daarop mogelijk zijn. 
Met de aansluiting van de ROM en Start Up Utrecht wordt op deze manier het innovatieklimaat van de 
regio versterkt
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Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.2 We richten het groen zo in dat aantrekkelijk en bereikbaar wordt
Bladzijde (in pdf) 223-224
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35802/effecten
Verbijzondering Speelruimtenorm

Vraag We zijn benieuwd wat deze norm inhoudt, waar naar gekeken gaat worden 
en of ook rekening wordt gehouden met modulair perspectief. Dit betekent 
dat een speelruimte mee zou kunnen groeien met de fasen van kinderen, 
doordat speeltoestellen relatief 'makkelijk' aangepast kunnen worden op de 
behoefte van kinderen.

Antwoord:

De geactualiseerde speelruimtenorm vormt een kader voor de benodigde speelruimte per wijk of buurt in 
zowel kwantitatieve (aantal vierkante meters) als kwalitatieve (bijvoorbeeld speelwaarde of diversiteit 
aan speelaanleidingen) zin. Deze wordt, na vaststelling door de Raad, gebruikt om voldoende 
speelruimte te organiseren voor de jongste doelgroepen in nieuwe gebiedsontwikkelingen en kan in de 
bestaande wijken worden gebruikt om te bepalen of vraag en aanbod op elkaar aansluiten. Daarnaast 
gaat de nieuwe norm uit van het realiseren van een basisnetwerk van wat grotere speel- en sportplekken 
voor kinderen, waar voor meerdere leeftijdsgroepen voldoende uitdaging te vinden is. Hiermee spelen we 
in op de veranderende samenstelling van buurten. Het modulair inrichten van de speelruimte kan hier 
ook een bijdrage aan leveren. In de nieuwe aanbesteding van een raamovereenkomst voor het 
onderhoud van de speeltoestellen nemen we dat perspectief ook mee. We verwachten de speelvisie en 
de speelruimtenorm rond het zomerreces ter inzage te leggen.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.2 We richten het groen zo in dat aantrekkelijk en bereikbaar wordt
Bladzijde (in pdf) 223-224
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35802/effecten
Verbijzondering Kwaliteitsverbetering en oplossen knelpunten groen

Vraag Wat en waar is er concreet gebeurd met kwaliteitsverbetering en oplossen 
van knelpunten in groen en parken? En welke knelpunten zijn niet opgelost?

Antwoord:

Wat in het kader van het Meerjaren Groen Programma is uitgevoerd staat in de voortgangsrapportage 
die als bijlage bij het duurzaamheidsverslag is gevoegd.
Een aantal voorbeelden van in 2020 opgeloste knelpunten: 
 In 2020 is de Faunapassage Biltse Rading gerealiseerd waardoor dit knelpunt voor klein wild en 

zoogdieren zoals hert, hermelijn, wezel, bunzing, das en de vos is opgelost;
 Er is een Tiny Forest aangelegd in Lombok als eerste onderdeel in een groene route;
 Delen van de oevers van de Vecht zijn ecologisch gemaakt;
 Voor de kwaliteitsverbeteringen aan Park Oog in Al, Niftarlakepark en het Hefbrugpark zijn de 

werkzaamheden voor een groot deel uitgevoerd.
 Ook is er een Definitief Ontwerp afgerond voor Kasteeltuin Nijevelt;
 Bij grotere projecten zoals Wagenaarkade is met digitale participatie de laatste input voor het 

definitief ontwerp opgehaald.
Diverse projecten zijn vertraagd omdat het vanwege de coronamaatregelen ingewikkeld was om alle 
doelgroepen te bereiken. Een voorbeeld hiervan is het project Het Groene Lint in Overvecht.

https://online.ibabs.eu/ibabsapi/publicdownload.aspx?site=Utrecht&id=3f185874-26e7-4e11-9f5f-3db216ac6100
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.1 De buitenruimte is schoon en het groen is onderhouden
Bladzijde (in pdf) 150-151
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36107/financien
Verbijzondering Dierenwelzijn

Vraag In coronatijd hebben veel mensen - omdat we meer thuis waren en er 
minder activiteiten buiten de deur waren - een huisdier genomen. Student 
& Starter is benieuwd 1. in hoe groot deze toename van huisdieren (bijv, 
dierenasiels) is? 2. In hoeverre mensen worden voorgelicht over het nemen 
van een huisdier in coronatijd, en dat mensen bewust zijn gemaakt dat er 
ook een tijd is na Corona en zorg voor huisdieren dan ook prioriteit moet 
blijven voor mensen? 3. Of er al signalen zijn dat er een toename is dat 
mensen hun 'corona huisdier' weer bij asiels 'afleveren' omdat ze er toch 
niet meer voor kunnen zorgen (nu de samenleving weer meer open gaat)?

Antwoord:

1. In hoe groot deze toename van huisdieren (bijvoorbeeld dierenasiels) is?
Er zijn geen officiële cijfers over de toename van het aantal huisdieren in 2020 en 2021. Bij het 
Stichts Asyl in Utrecht is de vraag naar honden en katten toegenomen, wat erop wijst dat meer 
mensen een huisdier willen nemen. 

2. In hoeverre mensen worden voorgelicht over het nemen van een huisdier in coronatijd, en dat 
mensen bewust zijn gemaakt dat er ook een tijd is na Corona en zorg voor huisdieren dan ook 
prioriteit moet blijven voor mensen? De Dierenbescherming licht mensen voor over de 
verantwoordelijkheid van het nemen van een huisdier, ook in tijden van Corona. Daarnaast heeft het 
Stichts Asyl een strenge intake om te zorgen dat mensen goed hebben nagedacht over het nemen 
van een huisdier. Ze hebben het plaatsingsprotocol uitgebreid met extra vragen over Corona. Ze zien 
dat ze door de strengere procedure weinig dieren terug worden gebracht. 

3. Of er al signalen zijn dat er een toename is dat mensen hun 'corona huisdier' weer bij asiels 
'afleveren' omdat ze er toch niet meer voor kunnen zorgen (nu de samenleving weer meer open 
gaat)? De Dierenbescherming ziet op landelijk niveau nog geen toename in huisdiereigenaren die 
afstand willen doen van een huisdier. Het dierenasiel in Utrecht ziet een lichte stijging in het aantal 
afstandsdieren, voornamelijk gaat het hier om honden die uit het buitenland zijn gehaald.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.1 De buitenruimte is schoon en het groen is onderhouden
Bladzijde (in pdf) 148-149
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35829/prestaties
Verbijzondering Ruimte schoon houden

Vraag Vanwege Corona is de focus van 'openbare ruimte schoon houden' 
verplaatst van binnenstad naar parken. Hierover de volgende vragen:
1. Zijn er nog opvallendheden met verleggen van deze focus?
2. Nu er weer versoepelingen komen, wat wordt de focus nu en waar 
ontstaan knelpunten?

Antwoord:

De mate van vervuiling wordt voor een heel groot deel bepaald door het aantal bezoekers. Doordat er 
minder bezoekers in de binnenstad kwamen, was er minder inspanning nodig om de afgesproken 
beeldkwaliteit te halen. De drukte in de parken maakte veel extra inzet noodzakelijk om de parken 
schoon te houden. De komende tijd leggen we de focus op de plekken waar het nodig is. Met name 
het weer zal een bepalende factor zijn. Of er ergens knelpunten ontstaan, is grotendeels afhankelijk 
van menselijk gedrag en de geldende coronamaatregelen. Dit laat zich lastig voorspellen.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 1.2 Het afval- en hemelwater wordt veilig en milieuvriendelijk ingezameld 

en de oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 141-146
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36233/meer-details
Verbijzondering Afval

Vraag Vragen:Welke snoeproutes zijn vooral aangepakt? Wat zijn de resultaten 
hiervan?Zijn er al resultaten van (nieuw) geplaatste perscontainers bekend? 
Bijvoorbeeld hoeveel minder bijplaatsingen of hoe hoog de vulgraad is?

Antwoord:

In vergelijking met voorgaande jaren, was de inzet op snoeproutes in 2020 beperkt omdat de middelbare 
scholen als gevolg van Corona voor een lange periode gesloten waren. Doordat de snoeproutes veel 
minder intensief werden gebruikt, is er geen duidelijk resultaat van de aanpak in 2020 aan te geven. Het 
schoonmaken op de snoeproutes, onder andere bij het VOLT! In Vleuten en Ithaka in Overvecht, hebben 
we gecontinueerd. 

Persafvalbakken
De persafvalbakken (prullenbakken) laten hun waarde met name zien op de piekmomenten in de parken. 
Door de grotere capaciteit kunnen deze bakken de hoeveelheid afval wat ontstaat op deze momenten 
beter aan. Dit zien we ook terug in de vulgraadsensordata. Tot op heden hebben we nagenoeg geen 
volledig volle persafvalbakken gehad. Hoewel de inworp groter is dan de traditionele afvalbak, treffen we 
nog regelmatig afval aan naast of op de persafvalbak. Dit betreft afval wat te groot is om in de inworp te 
doen zonder extra handeling (bijvoorbeeld legen of dubbelvouwen), zoals boodschaptassen met afval en 
pizzadozen.

Ondergrondse perscontainers
Ondergrondse perscontainers verdichten het afval en hebben daardoor een grotere capaciteit. Dit is een 
uitkomst op locaties waar weinig ruimte is voor meerdere ondergrondse containers. De ondergrondse 
perscontainers hebben, net als reguliere containers, vulgraadsensoren en worden dynamisch geleegd. 
Doordat de perscontainers een grotere capaciteit hebben duurt het langer voor de 80% vulgraad wordt 
bereikt. De perscontainers hoeven dus minder vaak geleegd te worden en we maken minder 
vervoersbewegingen. Het dynamisch legen van ondergrondse containers zorgt er voor dat containers 
minder vaak vol zijn. We zien dan ook dat, sinds invoering van dynamisch inzamelen, volle containers 
minder vaak de oorzaak van bijplaatsingen zijn.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 1.2 Het afval- en hemelwater wordt veilig en milieuvriendelijk ingezameld 

en de oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 143-146
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35830/prestaties
Verbijzondering Subsidie Groene Daken

Vraag Hoeveel meer subsidie wordt nodig geacht om weer een grote slag te slaan 
met vergroenen van daken?

Antwoord:

In de op te stellen Dakenvisie werken we onze ambitie voor de vergroening van daken nader uit. We 
geven daarin aan wat onze inzet is voor de daken met uiteenlopende en soms concurrerende ambities 
als energie, hitte en biodiversiteit. De ambitie in de Dakenvisie zal de toekomstige omvang van de 
subsidie groene daken bepalen. We streven ernaar de Dakenvisie eind 2021 aan de raad  voor te 
leggen ter besluitvorming.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 133-134
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38357/inleiding
Verbijzondering Tegelchallenge

Vraag Allereerst: leuke challenge! Wij zouden zulke challenges graag vaker zien. 
We zijn dan ook benieuwd of 1. zo een challenge vaker uitgevoerd kan 
worden (wat zijn de kosten hiervan)? 2. Wat is de verhouding 
output/resultaat van aantal tegels versus geld/tijd wat in deze challenge is 
gestoken? 3. Welke doelgroepen worden voornamelijk bereikt met deze 
challenges?

Antwoord:

Ja, dat kan. De #tegelchallenge was een aanvulling op onze gemeentelijke tegelophaalservice, 
waarbij we jaarlijks streven om minimaal 10.000 tegels op particulier terrein te vervangen door groen. 
In 2020 zijn we hier ruimtschoots in geslaagd met 16.840 tegels, waarvan 639 via de #tegelchallenge. 
De #tegelchallenge is alleen uitgevoerd in de maand september en in Hoograven en Lunetten, terwijl 
de gemeentelijke tegelophaalservice het hele jaar loopt en gemeentebreed geldt.

De kosten van de #tegelchallenge in 2020 waren €8.000,-. Deze kosten hebben we gedeeld met het 
Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden (HDSR). De Duurzame Week heeft de actie 
gecoördineerd. Daardoor was de inzet vanuit de gemeente Utrecht beperkt. 
Het is niet bekend welke doelgroepen we hebben bereikt omdat daarvoor geen profiel is opgesteld. 
De kosten voor de gemeentelijke tegelophaalservice bedragen ongeveer € 20.000, - per jaar.

Dit jaar nemen we als aanvullende actie op onze tegelophaalservice deel aan het NK-tegelwippen. De 
kosten van deelname aan het NK-tegelwippen zijn €20.000,-.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 133-134
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38357/inleiding
Verbijzondering Ontwikkelen aantrekkelijk groen

Vraag Wat is er niet gedaan en gelukt met betrekking tot ontwikkelen 
aantrekkelijk groen? Waarom niet en waardoor kwam dat? Wat is er nodig 
om het wel voor elkaar te krijgen?

Antwoord:

Projecten in de participatiefase zijn vertraagd omdat het door de coronamaatregelen ingewikkeld was om 
alle doelgroepen te bereiken. Dat gold onder andere voor Groene Lint Overvecht, waar participatie 
anders onvoldoende doelgroepen had bereikt. 
Verdere uitvoering en planvoorbereiding kon doorgang vinden. Daarnaast is het afgelopen jaar benut om 
de groene schaalsprong als randvoorwaarde voor de ontwikkeling van de stad op te nemen. Voor het 
ontwikkelen van aantrekkelijk groen is het nu nog nodig dat de groene schaalsprong verder uitgewerkt 
en bekostigd wordt (mensen en middelen).
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 133-134
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38357/inleiding
Verbijzondering Waterproof030

Vraag Welke resultaten heeft Waterproof030 in 2020 behaald?Op welke plekken in 
de stad zijn er water- en groen doorlatende tegels (zoals langs spoor in 
Lunetten/Tolsteeg) toegepast? Waar liggen kansen om dit nog meer te doen 
(plekken in de stad, werk met werk maken)?

Antwoord:

Waterproof 030 heeft als hoofddoel de bewustwording te vergroten. We zien de bewustwording terug 
in de volgende resultaten
1. Toename in het aantal aanvragen voor een geveltuin via het initiatievenfonds
2. Toename van subsidieaanvragen voor groene daken. In 2020 een vervijfvoudiging van het 
aantal m2 gesubsidieerd groen dak.
3. We hebben in 2020 16.840 tegels bij bewoners opgehaald. Deze tegels zijn vervangen door 
levend groen.
4. Een tuincentrum, waar we mee samenwerken, heeft in 2020 in een tuincentrum een 
klimaatplein ingericht. Dit jaar volgen er meer. 
5. We hebben in 2020 11,4 hectare verhard oppervlak afgekoppeld, aanzienlijk meer dan de 
geplande 5,7 hectare. 
We hebben onder andere water- en groendoorlatende tegels toegepast op:
1. parkeerplaats Jaarbeursterrein aan de Truus van Lierlaan
2. diverse parkeerplaatsen langs de Vecht
3. parkeerplaatsen bij diverse sportparken
De kans om groene waterdoorlatende tegels toe te passen is het grootst op locaties die direct grenzen 
aan een groenstrook. We benutten deze kansen onder andere door de ontwikkeling van een 
standaard straatprofiel met waterdoorlatende bestrating voor wegen met langsparkeervakken. 
Afhankelijk van de locatie wordt bepaald of we groene waterdoorlatende tegels of standaard 
waterdoorlatende bestrating in de parkeervakken toepassen. We maken werk met werk door deze 
standaardoplossing waar mogelijk toe te passen bij alle rioolvervangingswerkzaamheden.

https://www.tuinbranche.nl/nieuwsberichten/groene-klimaatpleinen
https://www.tuinbranche.nl/nieuwsberichten/groene-klimaatpleinen
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 98-99
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36100/financien
Verbijzondering Algemeen, Kennis, Lobby en Communicatie

Vraag Hoe is dit bedrag voor deze post tot stand gekomen? En wat is daarvoor 
precies gedaan?

Antwoord:

De raming voor deze post is gebaseerd op ervaringscijfers van de gevraagde inzet in voorgaande jaren. 
In deze post zijn onderdelen opgenomen die niet specifiek aan 1 deelprogramma zijn te koppelen en de 
aansturing van de Opgave Energietransitie als geheel. De post bevat de inzet van de 
programmadirecteur en management, programmasecretaris. ook deelname aan G4-
onderzoeksprogramma. Communicatie op de website en algemene info over de energietransitie, 
Jaarlijkse Voortgangsrapportage. Ook de lobby maakt hier deel van uit. De voortgang van de 
energietransitie in de stad is sterk afhankelijk van landelijk beleid en beschikbaarheid van middelen en 
regelingen nationaal niveau. circa één mensjaar is gericht op reacties en pro-actieve inbreng naar 
ministeries, reacties op voorgenomen regelgeving en subsidieregelingen, samenwerking met de G4 en 
VNG, onderhandelingen over uitvoering Klimaatakkoord. In de afgelopen voortgangsrapportage 2020 
hebben we opgenomen wat we hiervoor hebben gedaan (pagina 44) en wat we hebben uitgegeven 
(pagina 45).

https://online.ibabs.eu/ibabsapi/publicdownload.aspx?site=Utrecht&id=4f567314-ba8d-413f-99a7-baf4c6a20049
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) Subsidie
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36225/meer-details
Verbijzondering Zonneboilers subsidie

Vraag Er was 15.000 euro begroot voor subsidie zonneboilers, daarvan is 1.000 
euro gebruikt. Vragen: 1. Hoe komt dit verschil? 2. Zijn er meer kansen om 
zonneboilers icm bijvoorbeeld warmtepompen onder de aandacht te 
brengen? Zo ja, waar en bij welke doelgroepen zijn deze kansen meest 
groot?

Antwoord:

Het verschil wordt verklaard doordat er in 2020 maar vijf aanvragen bij de regeling voor zonneboilers 
zijn aangevraagd en toegekend. De regeling wordt onder de aandacht gebracht via onder andere 
Jouwhuisslimmer bij bewoners van Utrecht. Of zonneboilers in combinatie met warmtepompen worden 
gerealiseerd maakt voor het aanvragen van de subsidie niet uit, het is een vast bedrag van 200 euro dat 
bewoners krijgen. We gaan dit jaar de regeling evalueren zodat we beter zicht krijgen op het lage aantal 
aanvragen voor deze specifieke regeling. Het lage aantal aanvragen is namelijk geen incident in 2020 
maar er wordt al de afgelopen jaren al langer weinig gebruik gemaakt van deze subsidie. Naar aanleiding 
van de evaluatie komen we mogelijk met een andere voorstel om de resterende middelen te besteden. 
We kijken dan ook specifieker naar kansen bij bepaalde doelgroepen. De regeling is nu alleen 
opengesteld voor particuliere woningeigenaren.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 96-97
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35779/effecten
Verbijzondering Subsidie collectieve zonne-energie projecten

Vraag 198.000 euro was begroot in 2020, uit de realisatie van 2020 blijkt dat 
maar 9.000 euro gerealiseerd is. Hoe komt dat en op welke manieren is 
geprobeerd om deze subsidie onder de aandacht te brengen? Welke dingen 
hadden hierin anders gekund?

Antwoord:

Het gebruik van deze gemeentelijke subsidieregeling hangt erg af van de gelijktijdig bestaande financiele 
regelingen van het rijk. Dit geldt met name de zogenaamde postcoderoos-regeling van het rijk. Het 
ministerie van EZK had aangekondigd dat deze regeling aangepast zou worden in 2021, hetgeen veel 
onzekerheid en vertraging in de markt en bij initiatieven gaf. Met het gevolg dat minder aanvragen bij 
onze gemeentelijke subsidie werden ingediend. Sinds april 2021 is de nieuwe Rijksregeling ingegaan, 
genaamd ‘Subsidieregeling coöperatieve energieopwekking’ (SCE). De gemeente is in gesprek met 
initiatieven en ondersteunt hen met het aanreiken van daken op gemeentelijk vastgoed. Zie hierover 
Raadsbrief ‘Aanpak zon-op-gemeentedak’ van 12 november 2020. Het blijft echter onzeker of een 
substantiele toename van het gebruik van de regeling is te verwachten. In 2021 wordt de regeling 
geëvalueerd. We zullen u daarover dit jaar nog informeren.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 96-97
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35779/effecten
Verbijzondering Indicator zon op dak

Vraag We kunnen lezen dat het voornemen is dat doelstelling voor % zon op dak 
wordt aangepast. We zijn benieuwd wat de doelstelling wordt? Graag met 
onderbouwing waarom specifiek dat percentage.

Antwoord:

We verwachten aan het eind van het jaar een Energievisie aan u voor te leggen, waarin we terugkomen 
op de doelstelling voor zon op dak. Deze doelstelling zullen we dan verwerken in de Voorjaarsnota van 
2022.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 94 indicator
URL / Blz op website Effecten | Jaarstukken 2020 (jaarverslag-2020.nl)
Verbijzondering Duurzaamheid; Doelstelling 1

Vraag Hoeveel van de 203 bedrijven hebben na energieadvies ook daadwerkelijk 
stappen ondernomen om energieneutraal te worden? Komt er vanuit 
bedrijven nog terugkoppeling wat goed en makkelijk is aan te pakken, wat 
niet en waar ze tegenaan lopen in dienstverlening?

Antwoord:

In 2020 zijn 203 bedrijven bezocht vanuit het energietoezicht. Naar aanleiding van dit bezoek wordt de 
balans opgemaakt welke energiebesparende maatregelen alsnog getroffen moeten worden. In 
59 gevallen (29%) bleken alle verplichte maatregelen al uitgevoerd te zijn. In de overige gevallen zal 
een hercontrole plaatsvinden. De ervaring uit voorgaande jaren is dat in de meeste gevallen de 
maatregelen getroffen zullen worden. In een enkel geval moet middels bestuursdwang opgetreden 
worden. Op basis van het bovenstaande kan gesteld worden dat bij ruim 2/3 van de bedrijven 
energiebesparende maatregelen nog getroffen moeten worden en dat deze binnen afzienbare tijd ook 
aan de wet voldoen. Met het treffen van de energiebesparende maatregelen zetten bedrijven stappen 
richting energieneutraal.
Met name het niet hebben van een energiebeheerssysteem komt vaak voor. Hierop zou jaarlijks 
2.139 ton CO2 bespaard kunnen worden. Andere maatregelen die veelvuldig niet zijn getroffen zijn het 
niet isoleren van leidingen en appendages en het niet hebben van Led-verlichting.
In de periode 2019 en 2020 is bij 328 energiecontroles geconstateerd dat 977 energiebesparende 
maatregelen niet zijn getroffen. Hiermee had jaarlijks 5.414 ton/jaar CO2 bespaard kunnen worden. (ter 
vergelijking: Een huishouden stoot jaarlijks gemiddeld direct 7,5 ton CO2 uit door energie in huis en 
vervoer) Om meer inzicht te krijgen in de ervaringen van bedrijven, wat goed gaat of waar ze tegenaan 
lopen, hebben we een evaluatie onderzoek laten uitvoeren naar het stimulerend toezicht. In de tweede 
helft van 2021 wordt de raad hierover geïnformeerd.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 241-243
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38367/inleiding
Verbijzondering Mental Health First Aid

Vraag In 2020 hebben (logischerwijs) veel minder mensen deelgenomen aan 
trainingen Mental Health First Aid dan eerder gepland. Worden deze 
cursussen de komende jaren wel blijvend georganiseerd, zodat er 
uiteindelijk net zoveel bewoners en professionals getraind kunnen worden?

Antwoord:

De cursussen MHFA worden gegeven met subsidie van ZonMW. ZonMW heeft de subsidieperiode 
verlengd tot 1 november. Dat betekent dat de cursussen ook nog tot die tijd gegeven gaan worden.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf 3.2 Utrechters die financieel niet in staat zijn om te participeren worden 

ondersteund
Bladzijde (in pdf) 189
URL / Blz op website Effecten | Jaarstukken 2020 (jaarverslag-2020.nl)
Verbijzondering Crisismeldingen

Vraag Het aantal crisismeldingen is niet zo ver naar beneden gegaan als gehoopt. 
Als reden wordt aangevoerd dat coulance regelingen ervoor zorgen dat er 
bijvoorbeeld een stop op huisuitzettingen is. Wil dit zeggen dat wanneer 
coulance wordt toegepast, er geen signaal naar de gemeente komt? Dus 
bijvoorbeeld als er een huurachterstand is waar normaal gesproken (maar 
nu niet) huisuitzetting op zou volgen; dat de gemeente dan geen signaal 
krijgt? Graag een nadere uitleg.

Antwoord:

Als gemeente krijgen we signalen binnen via de vroegsignaleringsaanpak en daarnaast ook via inwoners 
die zelf hulp zoeken vanwege zo’n betalingsachterstand. Als wij via deze route een signaal krijgen van 
een betalingsachterstand op huur of nutslasten van meer dan twee maanden, dan beschouwen we dat 
ook als een crisismelding. Dit is weliswaar nog niet zo ernstig als een dreigende afsluiting of 
huisuitzetting, maar noopt wel tot snelle actie om verergering te voorkomen.
Bij een voorgenomen huisuitzetting of afsluiting van nutsvoorzieningen (gas/water/energie) krijgen wij 
een signaal van de corporatie of het nutsbedrijf. Die signalen zijn er door coulance minder dan in vorige 
jaren. Deze coulance verklaart dat het aantal crisismeldingen is gedaald ten opzichte van eerder jaren.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Voortman 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf 3.1 Elke Utrechter die daar recht op heeft ontvangt een 

bijstandsuitkeringPrestaties
Bladzijde (in pdf) 186-187
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38386/doelstelling
Verbijzondering Handhavingsonderzoeken

Vraag Het aantal handhavingsonderzoeken dat leidt tot een mutatie (etcetera) ten 
opzichte van totaal aantal onderzoeken is gedaald. In de analyse wordt 
aangegeven dat dit ligt aan het niet kunnen afronden van dossiers. Dat 
geeft nog steeds niet echt inzicht waarom dit percentage is gedaald. Graag 
een nadere toelichting.

Antwoord:

Het percentage is gedaald omdat we bij de handhavingsonderzoeken geen externe werkzaamheden 
konden uitvoeren, zoals huisbezoeken en afspraken op kantoor. Juist de handhavingsonderzoeken met 
externe werkzaamheden leiden vaker tot mutaties. Dit is vanwege de beperkingen door Corona veel 
minder ingezet. Bovendien zijn er minder onderzoeken opgestart waarbij externe werkzaamheden nodig 
waren. Deze factoren hebben ertoe bijgedragen dat er gemiddeld genomen meer afgeronde 
handhavingsonderzoeken zonder mutatie zijn geweest.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bereikbaarheid
Paragraaf 1.2 Het mobiliteits- en parkeergedrag dragen bij aan een aantrekkelijke 

stad
Bladzijde (in pdf) 122-125
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35845/prestaties
Verbijzondering Deelmobiliteit

Vraag Wij zijn blij te zien dat het aanbod van deelmobiliteit wordt uitgebreid. Is in 
het afgelopen jaar ook onderzocht wat een diverse hoeveelheid van 
aanbieders betekent voor het succes van deelmobiliteit ten opzichte van 
één aanbieder? En hoe zou een stadsabonnement hierbij kunnen helpen? 

Antwoord:

1. Nee, er is niet onderzocht wat een grotere diversiteit aan aanbieders betekent voor het succes van 
deelmobiliteit ten opzichte van één aanbieder. Wel hebben de marktpartijen in 2020 via een 
markttoets gevraagd hoe zij aankijken tot het toelaten van meerdere deelmobiliteitsaanbieders op 
de Utrechtse markt. Bijna 60% van de aanbieders die deelnamen aan onze markttoets is voor het 
selecteren van één aanbieder per modaliteit. Bij de fiets is dit percentage 80%, bij de elektrische 
bromfiets 50%, bij de elektrische fiets 63%. Aanbieders moeten in staat zijn een redelijke dekking 
van een gebied met voldoende voertuigen te kunnen aanbieden. Bij een onbeperkt aantal aanbieders 
kan dat niet. Redenen die zij opgeven zijn: de markt is niet rendabel o.b.v. marktwerking; intensieve 
samenwerking met gemeente is gewenst en dan is één aanbieder eenvoudiger. Onze ervaring uit het 
Living Lab deelfietsen is dat de markt nog niet volwassen is; dit geldt voor bedrijfsvoering, operatie 
en commercie. Er is maar één aanbieder in Nederland die rendabel deeltweewielers aanbiedt en dat 
is NS met de OV-fiets. Voor de auto was maar 1/3 van de aanbieders voor het selecteren van één 
aanbieder in de stad. 

2. Kan een stadsabonnement helpen? De vraag is hoe stadsabonnement hier precies bedoeld wordt. In 
Leidsche Rijn testen we de MaaS-app Gaiyo. Dat is één app waarmee je alle reizen kunt plannen, 
boeken en betalen, en kan in die zin worden gezien als stadsabonnement omdat alle vormen van 
deelmobiliteit van meerdere aanbieders en het OV hiermee ontsloten kunnen worden. Naar 
verwachting volgen er later meer van dit soort apps. De deelmobiliteitsaanbieders die geselecteerd 
zijn i.h.k.v. het vergunningenstelsel zijn verplicht om vindbaar te zijn via dit MaaS-platform.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bereikbaarheid
Paragraaf 1.1 Het aandeel van de meest duurzame, gezonde en ruimte-efficiënte 

vervoermiddelen laten toenemen
Bladzijde (in pdf) 111-116
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35847/prestaties
Verbijzondering UIthoflijn

Vraag Welke effecten hebben de twee ongelukken waarbij de lijn is ontspoord op 
de evaluatie van het afgelopen jaar? Wordt al nagedacht over het laten 
rijden van de tram in de weekenden?

Antwoord:

De ongevallen met de tram hebben geen effect op de evaluatie van het afgelopen jaar. Het onderzoek 
naar de ongevallen loopt namelijk nog op dit moment. De provincie heeft aangegeven dat zo snel 
mogelijk na de zomer informatie over het totaalbeeld van de ongevallen, de verkeerssituaties en risico’s 
op ontsporing volgt. De (effecten van) de ongevallen staan los van een keuze voor wel/geen trams in het 
weekend, Het onderzoek naar dit laatste is nog niet opgestart in verband met Corona. Volgens planning 
van de provincie starten zij in 2022 met onderzoek naar een mogelijke weekenddienst van de trams op 
de uithoflijn.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Stedelijke Ontwikkeling
Paragraaf 2.1 Ruimtelijke kwaliteit van de bestaande stad versterken
Bladzijde (in pdf) 56-60
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35822/prestaties
Verbijzondering Studentenhuisvesting

Vraag Hoe beoordeelt het college de toevoeging van 1000 zelfstandige 
studenteneenheden in het licht van het Convenant studentenhuisvesting 
waar is neergelegd dat wordt gestreefd naar meer onzelfstandige 
studentenhuisvesting?

Antwoord:

Het convenant studentenhuisvesting is in mei 2020 getekend. Het effect van de extra inzet op het 
realiseren van meer onzelfstandige eenheden als gevolg van dat convenant zien we terug in de 
komende jaren waarin ruim 1.400 kamers worden opgeleverd, in projecten zoals de Opaalweg (200 
kamers, start bouw 2021, oplevering 2022), de Kwekerij, fase 3a (222 kamers, start bouw 2022, 
oplevering 2023), High Five en de Archimedeslaan.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 3.1 Bewoners zijn vroegtijdig en op maat betrokken
Bladzijde (in pdf) 31-34
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35825/prestaties
Verbijzondering Recreatie en Corona

Vraag Onder deze subdoelstelling valt ook het aanbieden van genoeg groene 
recreatieplekken, Corona heeft deze onder druk gezet door een grotere 
hoeveelheid bezoekers. Heeft het college door deze inzichten niet de 
noodzaak om meer recreatieplekken te creëren?

Antwoord:

De tendens van een groeiende behoefte aan en druk op recreatieplekken in een groeiende stad was voor 
Corona ook al aan de hand, maar werd afgelopen jaar door Corona heel zichtbaar. Wij verwachten ook 
dat die druk zal blijven. Dit is te zien aan Groen Groeit Mee en de groene schaalsprong. Dat is de reden 
dat de groene schaalsprong een nadrukkelijke opgave is in de RSU 2040.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 3.1 Bewoners zijn vroegtijdig en op maat betrokken
Bladzijde (in pdf) 31-34
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35825/prestaties
Verbijzondering Digitale participatie

Vraag Door Corona moest de digitale participatie van de gemeente een vliegende 
start maken. Heeft de gemeente zicht op hoeveel meer mensen er zijn 
bereikt met deze digitale wijze dan in de normale situatie? Om welke 
investeringen heeft deze vliegende start gevraagd en was het 
gereserveerde budget voor digitale participatie hiervoor toereikend?

Antwoord:

We maken onderscheid tussen live digitale participatie, ter vervanging van fysieke bijeenkomsten en 
24/7 digitale participatie, voornamelijk op het platform DenkMee. De tools voor live digitale participatie 
(Teams/Zoom) zijn breder inzetbaar dan alleen voor participatie en zijn niet uit het participatiebudget 
bekostigd. Het platform DenkMee was al in voorbereiding vóór Corona en de kosten daarvoor (licentie à 
€ 40.500 voor twee jaar) pasten in het gereserveerde budget. De toename van digitale participatie via 
DenkMee heeft niet tot extra kosten voor software geleid, omdat de kosten in de licentie zitten en we 
niet per project betalen. Wel valt een deel van het programmabudget voor Samen stad maken, waarmee 
de licentie is aangeschaft, weg in 2022. Voor de periode daarna onderzoeken we of de kosten voor het 
platform intern in rekening kunnen worden gebracht bij de gebruikers van het platform, namelijk de 
organisatieonderdelen die participatieprocessen organiseren.
We bereiken met DenkMee grote groepen respondenten, waarschijnlijk meer dan als we alleen fysieke 
participatie zouden organiseren. Er kwamen na een half jaar DenkMee, met veertien projecten, 
21.385 reacties binnen via het platform. Ook lijkt het erop dat jonge mensen het platform goed weten te 
vinden. Bij de peiling over de tijdelijke terrasuitbreiding viel 36% in de leeftijdscategorie 18-29 jaar (ten 
opzichte van 29% van de bevolking), bij het Jaarbeurspleingebouw 51% en bij de omgevingsvisie 
Jaarbeurs 46%. 
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 2.1 Utrecht is een invloedrijke partner, lokaal, landelijk en internationaal
Bladzijde (in pdf) 25-26
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35804/effecten
Verbijzondering Regionale samenwerking mobiliteit

Vraag Hoe beoordeelt het college de regionale samenwerking op het gebied van 
mobiliteit en welke verbeteringen zijn hier mogelijk?

Antwoord:

De regionale samenwerking op het gebied van mobiliteit is de afgelopen jaren geïntensiveerd. Zo werken 
we samen met de provincie en de regio aan de invulling van de schaalsprong OV. Dat doen we onder 
andere in Uned verband waar we als stad samen met provincie, regio én Rijk aan deelnemen. In Uned 
werken we daarnaast ook plannen rond hubs, parkeerbeleid, fiets, en OV steeds verder uit. We zoeken in 
de regio actief de samenwerking met andere partners. Dit gebeurt ook in het kader van U10, 
bijvoorbeeld op het vlak van regionale snelfietsroutes. NS en ProRail verbinden zich aan de schaalsprong 
OV die we als stad en regio moeten maken. Waar we komend jaar extra op inzetten is het versterken 
van de banden met andere partijen die een belang hebben bij een goede bereikbaarheid van onze regio, 
zoals vervoerders (NS, ProRai)l en Rijkswaterstaat, partijen op het USP (zoals UU en Genmab), grote 
werkgevers (zoals Rabobank en Vodafone) en ontwikkelaars (zoals Heijmans).
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Algemeen
Paragraaf Algemeen
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36439/overzicht-algemeen
Verbijzondering Iv3

Vraag Wat is een Iv3 taakveld? Wat moeten we met deze tabellen (die oppoppen 
in de stukken verderop)?

Antwoord:

Als gemeente geven we geld uit aan een breed scala aan beleidsterreinen, variërend van bijvoorbeeld 
onderwijshuisvesting, tot de gemeentelijke plantsoendienst of de jeugdzorg. Om te zorgen dat deze 
uitgaven geaggregeerd kunnen worden en vergeleken kunnen worden tussen gemeenten is een uniform 
set van 48 eenheden gedefinieerd. Deze eenheden noemen we de ‘taakvelden’. Artikel 24 van Besluit 
Begroting en Verantwoording verplicht gemeenten om deze op te nemen.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Overhead
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 337
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38378/inleiding
Verbijzondering Programma Sport

Vraag In deze jaarstukken ontbreken effect- en prestatie-indicatoren voor sport, 
die er in 2019 nog wel waren. Wellicht heb ik wat gemist, maar waarom is 
hiervoor gekozen? En klopt het dat er op dit moment weinig 
harde/toetsbare indicatoren voor sport in de begroting opgenomen zijn?

Antwoord:

De indicatoren zijn niet gewijzigd ten opzichte van 2019. Echter, door de uitzonderlijke situatie met 
sluitingen en beperkende maatregelen afgelopen jaar kunnen we niet meten of we onze inzet goed 
richten. Dat geldt in ieder geval voor de indicatoren die iets zeggen over de accommodaties: de 
bezettingsgraad en de klanttevredenheid. De sportaccommodaties waren immers gesloten of gedeeltelijk 
open. En omdat de inwonersenquête nog maar eens in de twee jaar
verschijnt, kunnen we voor 2020 geen gerealiseerde gegevens tonen. De informatie die wel beschikbaar 
en relevant is, hebben we vooral in tekst weergegeven, zoals het percentage kinderen dat lid is van een 
sportvereniging. De indicatoren die we gebruiken zijn: % kinderen dat lid is van een sportclub, % 
kinderen met een zwemdiploma, % volwassenen dat wekelijks aan sport doet, Tevredenheid en 
bezettingsgraad buitensportaccommodaties, binnensportaccommodaties en zwembaden
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 2.2 Utrecht is een internationaal georiënteerde stad
Bladzijde (in pdf) 27-29
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35819/prestaties
Verbijzondering Extra inhuur JZ

Vraag Zie onder voor passage. Vraag hierover: meer dan een half miljoen is 
relatief veel. Waar zitten deze kosten nu precies in? Kan hier een korte 
nadere toelichting op gegeven worden?"Een overschrijding van het budget 
van 0,530 miljoen euro euro bij Juridische Zaken in verband met inhuur als 
gevolg van ziekteverzuim en extra coronagerelateerde kosten vanwege een 
toename van het aantal bezwaar- en beroepszaken."

Antwoord:

In verband met de pandemie zijn er tijdelijke coronamaatregelen in werking getreden. Dit heeft geleid 
tot een substantiële stijging van het aantal bezwaar- en beroepschriften die afgehandeld moesten 
worden. Ook het aantal juridische adviesaanvragen vanuit de organisatieonderdelen nam toe. De vraag 
was zo groot dat er ter aanvulling van het vaste personeel extra diensten ingekocht moesten worden. 
Daarnaast moesten er kosten voor vervanging gemaakt worden in verband met langdurig ziekteverzuim.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Algemene samenvatting
Paragraaf Financiële positie
Bladzijde (in pdf) 13-14
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p37021/financiele-positie
Verbijzondering EU-subsidies

Vraag Kan de raad (dat mag ook op een later moment natuurlijk) geïnformeerd 
worden over hoe goed Utrecht het doet in het binnenhalen van EU-
subsidies, en daarbij welke potentie nog wordt gezien (en wat ervoor nodig 
is om dit te bereiken)?Zie bijv ook dit recente artikel ter illustratie: 
https://www.ad.nl/economie/diederik-samsom-nederland-laat-miljarden-
aan-subsidies-liggen-voor-energietransitie~a652a1ff/

Antwoord:

Op basis van de beschikbaarheid van benchmark informatie kan de conclusie worden getrokken dat de 
regio Utrecht succesvol is in het binnenhalen van EU-subsidies. Uit een vergelijkend onderzoek wat door 
ERAC is uitgevoerd in opdracht van de provincie, blijkt dat de provincie Utrecht landelijk gezien op de 
tweede plek komt als het gaat om aantal euro’s Europese subsidie per inwoner (564 euro per inwoner). 
Vanaf het begin van het Europese Meerjarenprogramma 2014-2020 tot de peildatum 1 september 2020 
is bijna 0,724 miljoen euro Europese subsidie toegekend aan 1.205 verschillende organisaties in Utrecht. 
Deze organisaties dragen met 2.611 projectdeelnames bij aan het realiseren van 2.355 projecten. Alleen 
de regio Groningen scoort beter. We verkennen momenteel de mogelijkheid van een vergelijkend 
onderzoek gericht op een aantal grote gemeenten, om nadere kennis op te doen hoe we de succes-ratio 
nog verder kunnen versterken. 

Voor het realiseren van de ambities in de RSU zijn ook Europese subsidies nodig, zo is opgenomen in de 
investeringsstrategie RSU. Versterking van inzet ten behoeve van kwalitatieve investeringsproposities is 
dan ook essentieel. Een voorstel hiertoe is reeds opgenomen in de Voorjaarsnota 2021. 
 
Met betrekking tot de Recovery and Resilience Facility (RRF), waar in het aangehaalde artikel aan wordt 
gerefereerd, is het in het relevant om te benoemen dat het Rijk hiervoor een plan bij de Europese 
Commissie zal moeten indienen, met voldoende aandacht voor duurzaamheid en digitalisering. Dit wordt 
overgelaten aan het nieuwe kabinet. We volgen dit proces nauwkeurig en benutten de mogelijkheden om 
onze Utrechtse opgaven in dit kader aan te dragen.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 13-14
URL / Blz op website
Verbijzondering Afslagpercentage

Vraag Er wordt gesproken over een te hanteren afslagpercentage vanaf volgend 
jaar. Wat is dit precies?

Antwoord:

Binnen het MPR is het jaarlijks kasritme van de uitvoeringsplannnen aan de voorkant verlaagd met 
10%. Dit omdat we jaarlijks zien dat er in de afgelopen jaren minder is uitgegeven dan voor het 
betreffende jaar was begroot. 
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Jeugdgezondheidszorg
Bladzijde (in pdf) 227-228
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Heeft de gemeente zicht op hoeveel leden van de afdeling kinder- en 
jeugdpsychiatrie in Utrecht overwegen te stoppen? Zo nee, wat kan 
daaraan gedaan worden?

Antwoord:

Kinder- en jeugdpsychiaters zijn onderdeel van de interdisciplinaire teams bij KOOS, Spoor030 en Yeph, 
en bij hun onderaannemers. Hierdoor hebben wij zicht op het personeel en het verloop bij deze partijen. 
In het verloop zien we geen bijzonderheden. Bij KOOS en Spoor030 wordt ook ingezet op het werven van 
extra kinderpsychiaters. Wel herkennen we dat we ervaren werkdruk in het algemeen hoger is onder 
jeugdhulpverleners als gevolg van Corona en de impact hiervan op gezinnen en jongeren.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Jeugdgezondheidszorg
Bladzijde (in pdf) 227-229
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Wat doet het college eraan om de regeldruk te verminderen? Wat kan de 
raad eraan doen om de regeldruk te verminderen?

Antwoord:

Eén van de belangrijkste pijlers van het Utrechts model is het zo laag mogelijk houden van de regeldruk 
en administratieve last. Het belangrijkste voorbeeld hiervan is de lumpsum financiering, wat ontzettend 
veel registratie scheelt voor professionals zelf en de organisaties in het algemeen. Daarbij werken onze 
organisaties met een zo eenvoudig mogelijk registratiesysteem, werken we met verwijzingen zonder 
vaste einddatum, zodat professionals kunnen doen wat nodig is en werken we niet met onnodige 
indicatoren. Bovendien zijn we blijvend in gesprek met onze organisaties hoe registratie en dergelijke 
nog eenvoudiger kan.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Jeugdgezondheidszorg
Bladzijde (in pdf) 227-230
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Wat doet het college eraan om de regeldruk te verminderen? Wat kan de 
raad eraan doen om de regeldruk te verminderen?

Antwoord:

Zie antwoord op vraag 47.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Jeugdgezondheidszorg
Bladzijde (in pdf) 227-231
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Houdt de gemeente zich consistent aan de standaardproductcodelijst? Zo 
nee, waarom niet en hoe vaak wijkt de gemeente af?

Antwoord:

Wij maken gebruik van de landelijk gedefinieerde productcodes en wijken daar niet van af. Ook zijn we 
aangesloten op de landelijke overleggen over dit berichtenverkeer en committeren we ons aan het 
volgen van de landelijke standaard administratie afspraken.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Jeugdgezondheidszorg
Bladzijde (in pdf) 227-232
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Houdt de gemeente zich altijd aan de gemaakte afspraken met betrekking 
tot het woonplaatsbeginsel? Zo nee, waarom niet en hoe vaak worden 
afspraken geschonden?

Antwoord:

De gemeente Utrecht houdt zich aan de afspraken in het convenant woonplaatsbeginsel Jeugd. De 
afspraken met betrekking tot het woonplaatsbeginsel geven cliënten de mogelijkheid om, bij wijziging 
van de verantwoordelijke gemeente, de zorg minimaal één jaar voort te zetten bij de huidige aanbieder. 
Sinds 2020 zijn KOOS en Spoor030 verantwoordelijk voor de continuïteit van zorg in deze situaties. Dat 
betekent concreet dat als het kind/jongere/gezin na verandering van verantwoordelijke gemeente het 
traject wil voortzetten bij de oude zorgaanbieder, KOOS of Spoor030 dit voor minimaal één jaar 
faciliteert. De administratieve overdracht tussen gemeenten is niet altijd eenvoudig vanwege verschillen 
in financieel-administratieve systematiek, maar uiteindelijk wordt dit altijd opgelost. Dit staat geheel los 
van zorglevering aan de cliënt. Deze gaat gewoon door bij de huidige aanbieder, de gemeente Utrecht 
vergoedt die kosten aan de voormalige verantwoordelijke gemeente. De cliënt merkt dus niets van die 
overdracht tussen gemeenten.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf Jeugdgezondheidszorg
Bladzijde (in pdf) 227-233
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Maakt de gemeente zoveel mogelijk gebruik van meerjarige contracten met 
jeugdhulpaanbieders? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Ja, wij sluiten bij voorkeur meerjarige contracten. Zo zijn wij bijvoorbeeld een langdurige samenwerking 
van in principe 9 jaar aangegaan met KOOS en Spoor030.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf 5. Gezond gedrag / Alcohol, middelen en medicatiegebruik
Bladzijde (in pdf) 236
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Op basis waarvan maakt het college een onderscheid tussen alcohol en 
andere drugs? Waarom wordt er voor alcohol ingezet op geen of matig 
gebruik en voor andere drugs op beperken van gezondheidsschade?

Antwoord:

Zowel alcohol- als drugsgebruik kent gezondheidsrisico’s en daarom geven we daarover voorlichting en 
ontmoedigen we het gebruik. Wij volgen daarbij de adviezen van de Gezondheidsraad over 
alcoholgebruik (‘Drink geen alcohol of in ieder geval niet meer dan één glas per dag’). De 
drugsvoorlichting richten we op het voorkomen van drugsgebruik in combinatie met het beperken van 
gezondheidsschade als er wel gebruikt wordt. Bij (uitgaans)drugs helpt matiging niet, omdat eenmalig 
gebruik al gezondheidsschade kan opleveren. Daarom geven we informatie over (het gebruik van) drugs 
en bieden we een testservice aan. Zie ook: Hoe kun je aan drugspreventie doen? – Jellinek

Link: https://www.jellinek.nl/vraag-antwoord/hoe-kun-je-aan-drugspreventie-doen/

https://www.jellinek.nl/vraag-antwoord/hoe-kun-je-aan-drugspreventie-doen/
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 / Prestatiedoelstelling
Bladzijde (in pdf) 97
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Van het concept-RES bod van 1,8 TWh neemt de gemeente Utrecht een 
relatief groot percentage voor haar rekening. Op welke manier zou dit 
andere U16 gemeenten kunnen ontmoedigen om naar rato hun bijdrage te 
leveren? Welke invloed heeft dat op de prestatiedoelstelling?

Antwoord:

Bij het vaststellen van de concept-RES waren wij in Utrecht al verder in het concretiseren van onze 
zoekgebieden wind en zon dan andere U16 gemeenten. Wij hebben ervoor gekozen om bij de concept-
RES onze concrete inzet te schetsen, zodat bij de besluitvorming over de ontwerp-RES voor u duidelijk 
was wat de inzet van Utrecht in het regiobod is. Daarbij hebben we richting u en de andere U16 
gemeenten aangegeven dat we bij onze inzet rekening houden met planuitval. Bijvoorbeeld omdat we 
afhankelijk zijn van de medewerking van grond- of dakeigenaren bij voor het realiseren van projecten 
voor wind en zon. In het ontwerp-RES is als uitgangspunt afgesproken dat iedere U16 gemeente 
meedoet en een bijdrage aan het regiobod levert. Na het vaststellen van de concept-RES zijn andere 
U16-gemeenten aan de slag gegaan (of ze waren al aan de slag) met het (verder) concretiseren van hun 
inzet en zoekgebieden voor de RES1.0. Dit is met name op lokaal niveau gedaan, wat betekent dat lokale 
afwegingen zoals natuur, gezondheid, landbouw en maatschappelijke acceptatie daarbij een 
belangrijkere rol speelde dan een eventuele inzet van Utrecht in het regiobod. 
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk duurzaamheid
Paragraaf 1.1 / Prestatiedoelstelling
Bladzijde (in pdf) 97
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Wat zal het college doen als andere gemeenten in de U16 niet de afspraken 
nakomen?

Antwoord:

Als gemeente Utrecht zijn we onderdeel van de regionale samenwerking in de U16. Als andere 
gemeenten hun afspraken niet nakomen voeren we aan de regionale tafel het gesprek met elkaar en 
spreken we elkaar daarop aan. Als we er niet uitkomen kunnen we hulp inschakelen om tot een oplossing 
te komen, zoals we ook in het voortraject bij de RES1.0 hebben gedaan. De regionale energietransitie is 
een instrument dat uit bestuurlijke afspraken voortkomt en gebaseerd op samenwerking met elkaar. We 
hebben afgesproken dat iedereen in de regio meedoet en een bijdrage levert, er zijn geen sancties voor 
het niet nakomen van de afspraken. De provincie geeft aan dat zij haar provinciale ruimtelijke 
instrumentarium mogelijk kan en wil inzetten als dit gewenst of noodzakelijk is om tot een oplossing te 
komen. 
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk duurzaamheid
Paragraaf Algemene programmadoelstelling
Bladzijde (in pdf) 93
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Hoe verenigt het college de wens om Utrecht te groeien met de 
duurzaamheidsdoelstellingen? Betekent meer mensen niet, meer 
gebouwen, een grotere energievraag en meer uitstoot door mensen zelf?

Antwoord:

Op dit moment betekent een grotere bevolking in de gemeente Utrecht inderdaad een toename van de 
energievraag en de uitstoot van onder andere broeikasgassen. Mede als effect van beleid daalt al jaren 
de uitstoot per inwoner, maar die is nog ver verwijderd van 0. De ambitie van het college is 
energieneutrale nieuwbouw. Dat betekent dat meer gebouwen en meer energievraag per saldo niet leidt 
tot een toename van de CO2 uitstoot. Voor een nieuwbouwgebied zoals Merwedekanaalzone is een 
realistisch doel geformuleerd op 75% duurzame opwek van de gebouwgebonden energievraag, een stap 
in de goede richting. Dit is overigens een nationaal en zelfs internationaal vraagstuk, waar we nog geen 
sluitend antwoord op hebben.
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Verbijzondering

Vraag Er wordt een toename in het aantal overlastmeldingen op het gebied van 
jeugdoverlast. In hoeverre is het mogelijk om op meer locaties ultrageluid 
in te zetten dat alleen door jongeren te horen is en een afschrikkend effect 
heeft?

Antwoord:

In 2014 hebben wij vragen beantwoord over de inzet van mosquito’s en kattenverjagers (zie sv 2015-
65). De in deze beantwoording genoemde argumenten voor het (niet) inzetten van dit instrument zijn 
nog steeds geldig. We hebben een groot aantal andere instrumenten in de aanpak van jeugdoverlast tot 
onze beschikking hebben, die vaak beter passen in het pakket van maatregelen. Mosquito's en andere 
ultrasone/hoogfrequente apparatuur worden daarom op dit moment ook niet door de gemeente ingezet.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/6f125cbf-f79e-4353-be17-5f6783cfd51b
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/6f125cbf-f79e-4353-be17-5f6783cfd51b
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Verbijzondering IN DE FINANCIELE PLANNING wordt de groei van de stad meegenomen in 

de ramingen, althans dat bergrepen wij.Dan mag toch aangenomen 
worden, dat ramingen in de pas lopen met bevolkingsgroei, de toename van 
het aanta lwoningen e.d

Vraag Aan welke uitgaveposten zijn welke factoren gekoppeld om in de 
veranderingen in de ramingen mee te nemen?

Antwoord:

Jaarlijks ramen wij bij de Voorjaarsnota inkomsten en uitgaven in verband met de groei van de stad voor 
het komende begrotingsjaar (T+1), op basis van de meest recente bevolkingsprognose. Voor bepaalde 
gemeentelijke taken bewegen de uitgaven mee met groei (en krimp) van de stad. Als de gemeente geen 
keus heeft om een product al dan niet te leveren groeien de uitgaven noodzakelijk mee. Daarbij gaat het 
veelal om wettelijke taken of voorzieningen, waar iedereen een beroep op kan doen. Voor deze taken is 
een systematiek ontworpen, het referentiekader groei. Om het budgettaire beslag van dit automatisme 
zo beperkt mogelijk te houden is gekozen voor een sobere uitwerking. 

Het referentiekader is opgebouwd op productniveau. Producten die behoren tot het basisniveau van 
wonen, werken en leven in de stad, die deels of volledig worden gedekt uit de algemene middelen en die 
meebewegen met de groei van de stad zijn opgenomen. Compensatie voor de groei van producten die 
worden gedekt uit specifieke middelen vindt plaats ten laste van de specifieke middelen. Denk daarbij 
aan het rioolrecht en de afvalstoffenheffing (meer huishoudens betekent ook een hogere opbrengst) en 
aan specifieke uitkeringen, zoals de BUIG die meebeweegt met het aantal bijstandsgerechtigden. 

Voor de producten die voldoen aan de hierboven genoemde criteria is bepaald welk verband bestaat 
tussen de lasten en de groei en welke maatstaf dit verband uitdrukt. Vervolgens is per eenheid bepaald 
hoe hoog de kosten moeten zijn, op basis van de bestaande begroting. Meestal leidt dit tot een (extra) 
bedrag per (extra) inwoner, in sommige gevallen is er een specifieke maatstaf. Bijvoorbeeld voor 
onderwijstaken is er een bedrag per leerling en voor de jeugdgezondheidszorg (consultatiebureaus) een 
verschillend bedrag per leeftijdscategorie. De bedragen per eenheid worden jaarlijks aangepast met 
loon- en prijscompensatie. Op deze manier volgt het model zo goed mogelijk de werkelijke 
kostenontwikkeling. De bedragen per programma voor vindt u in de voorjaarsnota’s.
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Verbijzondering 12 subsidies aangevraagd slecht 3 verleend

Vraag Welke subsidieaanvragen zijn afgewezen en wat was de reden voor 
afwijzing?

Antwoord:

De subsidieaanvragen die zijn afgewezen zijn opgenomen in de tabel op pagina 639 als onderdeel van de 
bijlage Externe Subsidieprogramma’s van de Jaarstukken.
In het algemeen is de concurrentie bij de Europese aanvragen groot waardoor er veel meer aanvragen 
worden ingediend dan waarvoor budget beschikbaar is bij de Europese Commissie. Dit betekent dat in 
het algemeen slechts 10%-20% van de aanvragen gehonoreerd kan worden. Ook aanvragen die 
kwalitatief voldoende hebben gescoord en de zogeheten drempel-score hebben gehaald kunnen om die 
reden afvallen. Dit is onder meer het geval in het Horizon-programma waarvoor de meeste afgewezen 
aanvragen zijn ingediend. In het algemeen scoren de aanvragen waar wij aan deelnemen boven de 
drempel-score, maar leidt dat niet automatisch tot toekenning.

Bij de uitvraag van de Europese Commissie worden kaders meegegeven waar de aanvragen aan moeten 
voldoen. De aard van deze kaders verschillen per subsidieprogramma. Bij het opstellen van de 
aanvragen zetten wij ons in om bij de aanvragen aan te sluiten bij deze kaders en tegelijkertijd onze 
eigen doelen voor ogen te houden. Alle aanvragen worden door de Europese Commissie beoordeeld. De 
wijze waarop dit gebeurt verschilt per programma.
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Verbijzondering missie naar Taiwan

Vraag Wat zijn de positieve effecten van de missie ? Waren die ook vooraf 
beoogd?

Antwoord:

De corona pandemie vraagt om andere manieren om het internationale relatiebeheer te onderhouden en 
bestendigen. De hybride missie met Taiwan was de eerste die op deze manier georganiseerd werd, in dat 
opzicht een experiment. Tijdens de missie waren live sessies in Utrecht en ook online sessies met 
partners in Taiwan. Het maximum aantal beoogde deelnemers (40) is bereikt. Er zijn zo’n 20 contacten 
gelegd tussen Taiwanese en Utrecht Region bedrijven en ongeveer tien leads uit voortgekomen. De opzet 
werd door de deelnemers als positief beoordeeld. 

De effecten waren zoals vooraf was beoogd, maar we waren ook positief verrast door het enthousiasme 
van de deelnemers. Het maakte de weg ook vrij naar andere online settings in internationaal verband. 
Het online jaarcongres Getconnect, of de online themasessies van de ROM worden ook georganiseerd 
met eenzelfde techniek en met partners die we in de voorbereiding voor deze missie hebben leren 
kennen. 

Na deze online pilot zijn er andere contactmomenten geweest met verschillende Taiwanese partners, ook 
in hybride vorm. Daarbij kon de online component steeds soepeler ingezet worden. De ondertekening 
van een Memorandum of Understanding met de stad Taipei, kennisuitwisseling op het gebied van low 
carbon policy tijdens een groot congres in Taipei en een online kennismaking tussen de burgemeester 
van Utrecht en de burgemeester van Taoyuan, zijn daar voorbeelden van. Daarbij werd iedere keer ook 
de economische component meegenomen. Op deze manier zijn we in staat gebleken om de contacten 
met Taiwanese steden en partners op een flexibele manier warm te houden.
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Verbijzondering 3.1.bent U tevreden over de participatie van acteve wijkbewoners.Wij 

signaleren, dat actieven juist zijn afgehaakt.

Vraag Verdient het geen aanbeveling de klassieke wijkraden weer te herstellen?

Antwoord:

Nee het verdient wat ons betreft geen aanbeveling om de wijkraden weer te herstellen. Wij hebben met 
de oprichting van wijkplatforms ingezet op een vernieuwende manier van samenwerking met de stad. 
Nieuwe doelgroepen zijn betrokken zoals jongeren en sommige platforms zijn een spil in de wijk van 
buurtcomités en belangenorganisaties. De wijkplatforms bestaan nu anderhalf jaar en zijn nog volop in 
ontwikkeling. Over de voortgang daarvan rapporteren we u via de voortgangsrapportages.
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Vraag Op grond van welk raadsbesluit/collegebeslissing geeft de gemeente 
bijzondere bijstand voor begrafenissen in het land van herkomst?

Antwoord:

We geven geen bijzondere bijstand voor begrafenissen in het land van herkomst. Hier ligt dus ook geen 
college- of raadsbesluit aan ten grondslag. 
Tijdens de lockdowns en het sluiten van de landsgrenzen gedurende de coronacrisis hebben we alleen 
extra bijzondere bijstand voor begrafeniskosten opengesteld in specifieke situaties waarin inwoners 
verzekerd waren voor een uitvaart in het buitenland en de kosten, als gevolg van een noodgedwongen 
uitvaart in Nederland, uiteindelijk hoger waren.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  62

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg, van Ooijen, Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 195
URL / Blz op website
Verbijzondering 50 wonngen voor kwetsbare jongvolwassenen

Vraag Hebt U zicht op hoeveel jongeren op dit moment wachten op een woning? 
Graag een toelichting.

Antwoord:

Zie antwoord op vraag 1: het vinden van woonruimte is Utrecht voor velen, zeker ook voor 
jongvolwassenen die als ‘kwetsbaar’ te boek staan, lastig. Om hun kansen op passende woonruimte te 
vergroten, willen we meer inzicht krijgen op de samenstelling van de groep kwetsbare jongeren en 
jongvolwassenen en op de woon- en ondersteuningsbehoeften van de verschillende subgroepen die 
binnen deze totale groep zijn te onderscheiden. We hebben Companen de opdracht gegeven een 
kwantitatief en kwalitatief onderzoek uit te voeren. Companen voert dit onderzoek uit in samenwerking 
met de gemeente Utrecht, huisvesters, zorgaanbieders en de jongvolwassenen zelf. De resultaten uit dit 
onderzoek zullen weergeven welke inzet er (nog) nodig is voor voldoende en betaalbare woonruimte voor 
kwetsbare jongvolwassenen. De gemeenteraad zullen wij informeren wij nadat het onderzoek is 
afgerond.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  63

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 219
URL / Blz op website
Verbijzondering hogere lasten door uitvoering van subsidieprojecten

Vraag Over welke projecten gaat het hier?

Antwoord:

Vanuit de NCTV (Nationaal Centrum Terrorismebestrijding en Veiligheid) zijn in 2020 versterkingsgelden 
ontvangen voor de aanpak van radicalisering. Hiermee worden projecten zoals gezinsondersteuning, 
meidenwerk, en trainingen signalering radicalisering (deels) bekostigd. 
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Verbijzondering controleverklaring accountant ontbreekt op website

Vraag graag opnemen

Antwoord:

Deze controleverklaring van de accountant was bij het publiceren van de jaarstukken nog niet 
ontvangen. Zodra deze controleverklaring ontvangen is, zal deze toegevoegd worden.
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Verbijzondering bij 2.2.1. ontvangen particulieren 0,185 miljoen euro en bij 3.1.1. 

0,522 miljoen euro

Vraag Om welke particulieren gaat het en wat dragen ze bij aan de onderscheiden 
doelstellingen?

Antwoord:

De subsidies bij 2.2.1 betreft een combinatie van bijdragen aan particulieren in het kader van het fonds 
toevoegen woonruimte, het politiekeurmerk veilig wonen en de regeling huurdersparticipatie. Het draagt 
daarmee bijvoorbeeld bij aan veiligheid, vertegenwoordiging van huurders en het mogelijk maken van 
wonen boven winkels. 
De subsidies bij 3.1.1. zijn aanvragen bij het Initiatievenfonds. De aanvragen voldoen aan de 
voorwaarden van het fonds en dragen bij aan de doelstelling van het fonds namelijk inzet voor elkaar en 
voor de leefomgeving in buurt, wijk of stad.
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Verbijzondering bij 1.2.1 ontvangen particulieren 0,390 miljoen euro en nog eens 

0,019 miljoen euro

Vraag Wie zijn dit en waarom krijgen zij subsidie?

Antwoord:

Het betreft de bijdragen aan particulieren voor de groene daken subsidie (0,390 miljoen euro) en de 
subsidieregeling aanpak wateroverlast souterrainwoningen Lombok (0,019 miljoen euro). 
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Verbijzondering dutch game garden 0,196 miljoen euro

Vraag Is deze stchting met daaronder een BV niet de pioniersfase voorbij?

Antwoord:

De Dutch Game Garden is sinds 2008 actief in Utrecht en een belangrijk onderdeel in het Utrechtse 
ecosysteem voor startups en scale-ups. Hier blijft aandacht voor gevraagd. De DGG is op dit gebied een 
internationaal gevestigde speler. Als organisatie zijn zij de pioniersfase zeker voorbij, maar de startups 
die zij begeleiden zijn dat zeker niet. De DGG – en andere incubators, ondersteunen startende bedrijven, 
laten hen doorgroeien (denk aan serious gamebedrijf ‘Tover’) en helpen vervolgens nieuwe starters die 
zich aandienen weer op weg. De in de jaarstukken genoemde middelen zijn voor het programma 
‘Gateway tot the Dutch Games industry’ van de DGG, waarbij zij een beroep hebben gedaan op de 
gemeentelijke subsidieregeling ‘versterken van het Utrechtse ecosysteem voor starters en groeiers’ die 
meerjarige cofinanciering voor dergelijke initiatieven mogelijk maakt.
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Verbijzondering subsidie start ups ondersteuning

Vraag Kunnen we deze activiteiten niet beter onderbrengen bij de ROM?

Antwoord:

De subsidieregeling richt zich op het versterken van het ecosysteem voor startups en scale-ups via 
programma, netwerken en events in de gemeente Utrecht. De ROM heeft een focus op de gehele regio 
en is gericht op het verstrekken van risicodragend (aandelen)kapitaal aan het mkb, innoveren en het 
ondersteunen bij internationaliseren. De ROM is net gestart en heeft een flinke opdracht. Daar willen we 
nu niet nog meer aan toevoegen. We trekken hierin uiteraard nauw op met de ROM en verwachten dat 
de ROM ook in het ondersteuningsaanbod voor startups en scale-ups een steeds sterkere positie in zal 
nemen voor de regio. We vinden het echter van belang om ook als gemeente middelen beschikbaar te 
hebben om activiteiten in de stad te kunnen ondersteunen, of (regionale) initiatieven te cofinancieren.
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Verbijzondering 2.2.1. gemeenten ontvangen subsidies Nieuwegein, Woerden en dergelijke

Vraag Waarom?

Antwoord:

Voor de uitvoering van de RMC-taken (regionaal meld- en coördinatiepunt voortijdig schoolverlaten) 
verstrekt het Rijk ieder jaar een specifieke uitkering aan de RMC-contactgemeente voor uitvoering van 
de RMC-taken in de RMC-regio. De gemeente Utrecht is contactgemeente voor de RMC-regio Utrecht, en 
ontvangt de specifieke uitkering voor de regio. De regio Utrecht bestaat uit vier subregio’s (inclusief 
Gmeeente Utrecht), waarvan gemeenten Woerden, Zeist, Nieuwegein per subregio de 
centrumgemeenten zijn die deze gelden ontvangen van Utrecht. Momenteel worden deze gelden via 
subsidies verstrekt aan de centrumgemeenten van de subregio’s en leveren zij verantwoording aan over 
de middelen die de gemeente Utrecht gebruikt voor de verantwoording aan het Rijk. We onderzoeken 
momenteel of het juridisch mogelijk is om de middelen vanaf 2022 op een andere manier te verstrekken 
aan de gemeenten.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  70

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Subsidies
Paragraaf algemeen
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website
Verbijzondering Wij maken ons zorgen over de grote hoeveelheid van subsidies.

Vraag Wilt U ons de bankrekenungnummers geven waarop de subsidiebedragen 
zijn gestort?

Antwoord:

Het is niet gebruikelijk om IBAN-nummers te verstrekken. Alle bankrekeningnummers en 
tenaamstellingen worden gecontroleerd door de financiële afdeling aan de hand van uittreksel KvK en 
kopie bankpas.
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Verbijzondering Wij maken ons zorgen over de grote hoeveelheid van subsidies.

Vraag Zijn de jaarverslagen van de subsidieontvangers gecontroleerd door onze 
afdelingen?

Antwoord:

Van alle aanvragers die op jaarbasis meer dan 0,100 miljoen euro subsidie ontvangen controleren wij de 
jaarrekening.
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Verbijzondering Wij maken ons zorgen over de grote hoeveelheid van subsidies.

Vraag Zijn er aanwijzingen, dat er personen zijn, die bij veel van de 
subsidieontvangers betrokken zijn, al werknemer of bestuurslid?

Antwoord:

Nee die aanwijzingen zijn er niet.
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Verbijzondering Coöperatie Wigo4it U.A.

Vraag Waarom is het BBV niet van toepassing op deze coöperatie? Waarom 
worden de regels BBV niet nageleefd?

Antwoord:

Het BBV (Besluit begroten en verantwoorden) is van toepassing voor overheidslichamen. Private 
organisaties die gedefinieerd zijn als een zelfstandig rechtspersoon, hoeven niet aan het BBV te voldoen, 
maar volgen privaatrechtelijke regels met betrekking tot de verantwoording van hun cijfers.
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Verbijzondering GEM. Beheer B.V. Kanaleneiland

Vraag Er wordt gesteld dat de BV naar verwachting in 2020 zal worden 
ontmanteld, en per 2021 uit de lijst van verbonden partijen zal verdwijnen. 
Volgens mij is deze telst niet geactualiseerd. Klopt dit?

Antwoord:

De tekst zoals opgenomen in de Verantwoording 2020 is correct. In april 2020 is er door alle 
samenwerkende partijen een overeenkomst tot ontbinding van de GEM Kanaleneiland getekend, 
waardoor deze partij niet langer voorkomt op de lijst verbonden partijen zoals gevoegd bij de begroting 
2021.
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Verbijzondering NV Maatschappij tot Stadsherstel Utrecht

Vraag Hoeveel procent van de aandelen zijn van de gemeente?

Antwoord:

Van het totaal aan aandelen in de NV Stadsherstel Utrecht is ongeveer 10% in bezit van de gemeente.
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Verbijzondering Utrecht Vernieuwt BV

Vraag Waarom is het BBV niet van toepassing op deze coöperatie? Waarom 
worden de regels BBV niet nageleefd?

Antwoord:

Het BBV (Besluit begroten en verantwoorden) is van toepassing voor overheidslichamen. Private 
organisaties die gedefinieerd zijn als een zelfstandig rechtspersoon, hoeven niet aan het BBV te voldoen, 
maar volgen privaatrechtelijke regels met betrekking tot de verantwoording van hun cijfers.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  77

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Verbonden Partijen
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 436
URL / Blz op website
Verbijzondering UW Holding

Vraag Waarom is het BBV niet van toepassing op deze coöperatie? Waarom 
worden de regels BBV niet nageleefd? Hoe groot is de hypothecaire schuld 
betreffende de Niels Bohrweg, hoe hoog is de getaxeerde 
onderpandswaarde? Welk raadsvoorstel heeft ertoe geleid dat de 
vrijgevallen voorziening gedoteerd kon worden aan de opvang van 
Coronagevolgen van het UW?

Antwoord:

Het BBV (Besluit begroten en verantwoorden) is van toepassing voor overheidslichamen. Private 
organisaties die gedefinieerd zijn als een zelfstandig rechtspersoon, hoeven niet aan het BBV te voldoen, 
maar volgen privaatrechtelijke regels met betrekking tot de verantwoording van hun cijfers.

Het actuele resterende saldo aan door de gemeente Utrecht gegarandeerde geldleningen bedraagt 8,216 
miljoen euro. De gemeente heeft in het kader van deze garanties recht van eerste hypotheek op het 
pand aan de Niels Bohrweg 121 te Utrecht. De marktwaarde bedraagt op basis van een taxatie in 
oktober 2020 9,845 miljoen euro. Nu de actuele marktwaarde ruimschoots hoger ligt dan de resterende 
gegarandeerde schuld valt de voorziening daarmee vrij. 

De vrijval van de voorziening vindt plaats binnen de prestatiedoelstelling sociale werkvoorziening van het 
programma Werk en Inkomen en is daarbinnen ook opnieuw ingezet. Het benutten van de mogelijke 
vrijval voor het opvangen van het tekort in de sociale werkvoorziening als gevolg van de coronacrisis is 
aangekondigd in de Eerste en Tweede Bestuursrapportage 2020. 

Daarnaast is in de jaarstukken op blz 183 (financiële toelichting programma Werk en Inkomen) en blz. 
599 (toelichting programmavoorziening Werk en Inkomen) een nadere toelichting gegeven op de inzet 
van de vrijval. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  78

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Verbonden Partijen
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 446
URL / Blz op website
Verbijzondering Vereniging parkmanagement Papendorp

Vraag Waarom is het BBV op deze vereniging van toepassing?

Antwoord:

Het BBV is niet van toepassing. In de jaarstukken staat per abuis vermeld dat het BBV wel van 
toepassing is. Voor verenigingen zijn de verslaggevingsvoorschriften volgens het Burgerlijk Wetboek van 
toepassing. We nemen dit op in het erratum over de jaarstukken 2020.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  79

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Verbonden Partijen
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 450
URL / Blz op website
Verbijzondering Vereniging P&R Uithof/Sciencepark Utrecht

Vraag Waarom is het BBV niet van toepassing op deze vereniging? Waarom 
worden de regels BBV niet nageleefd?

Antwoord:

Het BBV (Besluit begroten en verantwoorden) is van toepassing voor overheidslichamen. Private 
organisaties die gedefinieerd zijn als een zelfstandig rechtspersoon, hoeven niet aan het BBV te voldoen, 
maar volgen privaatrechtelijke regels met betrekking tot de verantwoording van hun cijfers.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  80

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 286
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Het percentage Utrechters dat cultureel aanbod waardeert op buurtniveau is 
significant lager dan het percentage voor het culturele aanbod op stedelijk 
niveau. Kan het college hier een verklaring voor geven?

Antwoord:

Hier is geen verklaring voor gegeven, want bij de uitvraag wordt geen reden van de waardering 
gevraagd. De Inwonersenquête is de bron voor deze indicator. Omdat de Inwonersenquête nog maar 
eens in de twee jaar verschijnt kunnen we hier voor 2020 geen gerealiseerde gegevens tonen.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  81

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 286
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Het percentage Utrechters dat cultureel aanbod waardeert op buurtniveau is 
significant lager dan het percentage voor het culturele aanbod op stedelijk 
niveau. Tegelijkertijd heeft de Utrechtse bevolking weinig inspraak over de 
invulling van de publieke ruimte en sudsidieverdeling. Hoe beoogt het 
college burgerinspraak, speciefiek op wijkniveau, bij het realiseren van het 
cultureel aanbod?

Antwoord:

De Inwonersenquête is de bron voor deze indicator. Omdat de Inwonersenquête nog maar eens in de 
twee jaar verschijnt kunnen we hier voor 2020 geen gerealiseerde gegevens tonen. In het algemeen is 
burgerparticipatie inherent aan het cultuuraanbod op sommige plekken, zoals in de wijkcultuurhuizen. 
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  82

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 286
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Het percentage Utrechters dat cultureel aanbod waardeert op buurtniveau is 
significant lager dan het percentage voor het culturele aanbod op stedelijk 
niveau. Tegelijkertijd zet het college grotendeels in de Jaarstukken in op het 
versterken van grote gefinancierde projecten en niet wijkgerichte 
kunstinitiatieven. Vindt het college niet dat wijkgerichte kunst een grotere 
rol moeten spelen om dit grote verschil terug te dringen?

Antwoord:

Utrecht kenmerkt zich juist door het fijn vertakte cultuurnetwerk dat reikt tot in de wijken. De 
wijkcultuurhuizen spelen een belangrijke rol binnen de Utrechtse infrastructuur. Zij stimuleren 
cultuurparticipatie in de wijken, waar amateurkunsteducatie, kunstbeoefening, productie en presentatie 
organisch bij elkaar komen. De samenwerkingen tussen deze cultuurhuizen in de wijk en de culturele 
instellingen in het centrum wordt steeds belangrijker om ook inwoners die niet naar de historische 
binnenstad (kunnen) komen te laten meeprofiteren van het rijke culturele aanbod in Utrecht. Daarom 
maken we juist meer plek voor cultuur in de wijken: het jongerencultuurhuis Overvecht is al 
gerealiseerd, Leidsche Rijn/Vleuten-de Meern krijgt een jongerencultuurhuis(functie), er komt een 
wijkcultuurhuis in de Merwedekanaalzone en bij de Machinerie en op het Berlijnplein investeren we ook in 
wijkgerichte cultuur. Ook kunst in de openbare ruimte maakt kunst in wijken en op pleinen voor iedereen 
zichtbaar. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  83

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg, Klein
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 289
URL / Blz op website
Verbijzondering Jaarstukken pagina 20

Vraag Tivoli Vredenburg heeft volgens hun eigen Jaarstukken 2019 een een Eigen 
vermogen/reservepositie van 2,5 mio. Is er al duidelijk of en in hoeverre zij 
door Corona hebben moeten interen op dit eigen vermogen? Zo ja, hoeveel 
eigen vermogen is er medio 2021 nog aanwezig? Zo nee, hoe kan dit? De 
gemeenteraad heeft in 2016 ingestemd met het versterken vn het eigen 
vermogen met als doel dat Tivoli Vredenburg risico's kon opvangen. Is 
versterking nogmaals nodig. Zo ja, met hoeveel euro's? Zo nee, waarom 
niet? Zijn er nog meer culturele partijen die dusdanig op hun eigen 
vermogen hebben moeten interen zodat versterking nodig is? Zal de 
gemeente deze culturele partijen bijstaan, zoals ze ook heeft gedaan in 
2016 naar TivoliVredenburg toe? Zo ja, graag een overzicht van culturele 
partijen en mogelijke dotaties.

Antwoord:

Het eigen vermogen van TivoliVredenburg is niet versterkt. Een voorwaarde van de noodsteunregeling 
Cultuur en Erfgoed is dat een aanvrager maximaal 25% algemene reserve zelf dient in te brengen ter 
compensatie van het tekort veroorzaakt door coronamaatregelen. Om te voorkomen dat met deze eigen 
inbreng instellingen door een ‘ondergrens’ zouden zakken waarmee een gezonde bedrijfsvoering na 
tijdperk Corona in het geding zou komen is bij sommige instellingen minder of geen eigen inbreng van 
algemene reserve gevraagd. Om te bepalen of een instelling minder dan 25% van de algemene reserve 
hoeft in te leggen zijn de volgende criteria aangehouden:
• De algemene reserve eind 2019 mag niet onder de 10% van de totale baten 2018/2019 komen als 

het percentage eigen inkomsten meer dan 50% is in verhouding tot het totaal aan inkomsten. 
• De algemene reserve eind 2019 mag niet onder de 7,5% van de totale baten 2018/2019 komen als 

het percentage eigen inkomsten tussen de 25% en 50% ligt in verhouding tot het totaal aan 
inkomsten.

• De algemene reserve eind 2019 mag niet onder de 5% van de totale baten 2018/2019 komen als 
het percentage eigen inkomsten minder dan 25% is in verhouding tot het totaal aan inkomsten. 

Met een eigen inkomstenpercentage van ruim 70% en een algemene reserve onder de 10% heeft 
TivoliVredenburg geen deel van hun eigen vermogen hoeven aan te spreken om financiële tekorten op te 
vangen. In de meest recente noodsteunregeling heeft TivoliVredenburg geen aanvraag ingediend. Dat 
laat zien dat het EV nu op voldoende niveau is. Wat betreft de rest van 2021 en de andere culturele 
instellingen is het afhankelijk van het openingsplan en of het publiek de culturele instellingen weer weet 
te vinden. Er zijn op dit moment geen signalen bij Cultuur bekend dat er culturele partijen dusdanig op 
hun EV hebben moeten interen dat er acuut versterking nodig is.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  84

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 289
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag De Coronacrisis heeft de cultuursector hard geraakt. Er zullen culturele 
partijen in Utrecht gaan omvallen en zo mogelijk failliet gaan. Deze kunnen 
worden opgevolgd door nieuwe partijen die niet onder het juk van schulden 
en een negatief eigen vermogen de culturele inzet van hun failliette 
rechtsvoorgangers kunnen voortzetten. Is het college het met Stadsbelang 
Utrecht eens dat het goed is, samen met huidige culturele partijen te 
onderzoeken welke beperkt of niet meer levensvatbaar zijn en de 
mogelijkheden te verkennen om de sector te rebooten? Zo ja, vernemen wij 
graag de tijdspanne waarbinnen dit kan gebeuren en de inzet van het 
college hierin.

Antwoord:

Zoals het er nu uitziet, zijn er door het steunpakket vanuit Rijk, Provincie en het eigen herstel- en 
innovatiepakket geen gesubsidieerde instellingen waarvan de levensvatbaarheid wordt bedreigd. 
Het herstel- en innovatiepakket dat in 2021 wordt uitgevoerd, bestaat uit verschillende regelingen en 
opdrachten gericht op het rebooten van de sector. Gedurende de coronacrisis wordt er regelmatig een 
inventarisatie naar de financiele positie uitgevoerd onder culturele instellingen. Op korte termijn wordt 
weer zo'n inventarisatie uitgevoerd door Culturele Zaken om vinger aan de pols te houden.
Op het moment dat blijkt dat de levensvatbaarheid van culturele instellingen wordt bedreigd zullen wij u 
hierover informeren.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  85

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 257
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35803/effecten
Verbijzondering

Vraag Op pagina 257 van de PDF staat dat de wachtlijsten voor Hulp bij 
Huishouden grotendeels zijn verdwenen. Dat komt mede door toestroom 
van nieuwe medewerkers, mensen die elders hun baan kwijt zijn geraakt. Is 
er een programma opgesteld om deze mensen langdurig aan de gemeente 
te verbinden?

Antwoord:

Met een afvaardiging van de aanbieders Hulp bij het huishouden is eerder al een plan opgesteld om 
wachtlijsten weg te werken. Onderdeel hiervan was aandacht voor het binden van medewerkers. 
Ondanks dat de wachtlijst op dit moment niet meer bestaat blijft aandacht voor het aantrekken én 
inderdaad ook behoud van medewerkers van belang. Daartoe:
1. wordt samen met HbH-aanbieders een film ontwikkeld waarin het nieuwe wijkgericht werken 

centraal staat om nieuwe medewerkers te werven
2. komt er daarnaast een film voor cliënten over de juiste bejegening van HbH-medewerkers
3. zal het behoud van personeel door modern werkgeverschap onderwerp van gesprek zijn tijdens de 

aanbestedings- en accountgesprekken met HbH-aanbieders
Hiermee worden medewerkers niet direct verbonden aan de gemeente, maar aan de aanbieders die wij 
hebben gecontracteerd.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  86

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf 2. Wmo: In Utrecht kan iedereen meedoen en als inwoners het niet 

zelfstandig kunnen krijgen zij daarbij de zorg en ondersteuning dichtbij en 
op maat

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36477/indicatoren-

wmo?q=huishouden
Verbijzondering

Vraag De lasten voor Hulp bij het Huishouden vallen 2,310 mln hoger uit dan 
begroot. In hoeverre wordt dit vergoed door het Rijk?

Antwoord:

De WMO voorzieningen worden door het Rijk vergoed via de algemene uitkering van het Gemeentefonds. 
Eventuele tekorten die we daarop realiseren moeten we uit eigen middelen dekken en worden niet 
aanvullende gedekt vanuit het Rijk.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  87

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 287
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Meer dan de helft van de Utrechters waardeert het culturele aanbod in hun 
wijk niet. Waarom zet het college dan in op het ontwikkelen van een 
langlopend kunstprogramma voor de gebieden Merwedekanaalzone, 
Beurskwartier en Lombokplein en niet in gevestigde wijken?

Antwoord:

Het kunstprogramma voor de Merwedekanaalzone, Beurskwartier en Lombokplein is gericht op kunst in 
de openbare ruimte. Het is onderdeel van het kunstopdrachtenbeleid om bij grote stedenbouwkundige 
transities een beeldend kunstprogramma te ontwikkelen voor de openbare ruimte. Eerdere programma's 
waren bijvoorbeeld Beyond in Leidsche Rijn en Kunst in het Stationsgebied. Daarnaast richt ons 
kunstopdrachtenbeleid zich structureel op de hele stad en is een goede spreiding over alle wijken in de 
stad een belangrijk uitgangspunt. 
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 288
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Utrecht heeft de titelt UNESCO City of Literature gekregen. Wat is dit en 
welke gevolgen heeft het?

Antwoord:

Het predicaat City of Literature is een internationale erkenning voor onze stad, die een uitzonderlijk 
levendige literaire scene en een lange literatuurgeschiedenis kent. Bovendien is Utrecht met het 
verwerven van de titel toegetreden tot het internationale City of Literature-netwerk, bestaande uit 39 
steden van over de hele wereld die zich in hoge mate bezighouden met literaire cultuur en 
kennisuitwisseling hierover. Meer over de oorsprong, betekenis en voortgang van Utrecht UNESCO City 
of Literature kunt u lezen in de brief die u op 24 april 2020 hierover heeft ontvangen. 

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/8e062312-585b-4615-9072-cc34a3ff3fe5


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  89

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf 1.2 Het afval- en hemelwater wordt veilig en milieuvriendelijk ingezameld 

en de oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de doelstellingen
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35800/effecten?q=blauwalglocaties
Verbijzondering

Vraag Evenals voorgaande jaren bedroeg één van de blauwalglocaties de plas in 
de wijk Veldhuizen in De Meern. Gemeente en waterschap voeren 
gezamenlijk onderzoek uit naar de oorzaak en mogelijkheden om hieraan 
wat te doen. Wanneer kun we de onderzoeksresultaten verwachten?

Antwoord:

Het waterschap en de gemeente volgen momenteel een twee sporen aanpak. We hangen op twee 
plaatsen in de Veldhuizerplas temperatuurloggers. De temperatuurmetingen geven ons meer inzicht in de 
gevoeligheid van oppervlaktewateren voor opwarming onder invloed van de zon (zowel dagelijks als op 
seizoenschaal), omdat in warmer water blauwalg en andere problemen zich eerder voor doen. Dit gaan 
we ook doen op 43 andere locaties in Utrecht. We meten minimaal één winterseizoen en één 
zomerseizoen. De eerste resultaten verwachten we eind 2022.
Daarnaast hebben we eerder al besloten om maatregelen te nemen om meer stroming en verversing in 
de plas te krijgen. Ook dat beperkt  de opwarming en daarmee de kans op blauwalg. De afgelopen jaren 
hebben we hiervoor al diverse maatregelen genomen. Van de laatste maatregelen, de aanleg van een 
nieuwe stuw en het verbreden van de watergang naar de plas toe, zijn de voorbereidingen vergevorderd. 
De uitvoering is voorzien in het najaar van 2021. Wij voeren de werkzaamheden uit en het waterschap 
draagt financieel bij via haar impulsregeling.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  90

Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.2 Utrecht kent een breed, divers, samengesteld publiek dat deelneemt 

aan het
culturele leven in de stad, op locaties in zowel de binnenstad, als de
verschillende wijken.

Bladzijde (in pdf) 292
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken staat dat "Utrecht is een inclusieve en toegankelijke 
culturele metropool. De culturele sector draagt met programma’s, makers, 
personeel en publiek bij aan de diversiteit die onze stad kenmerkt. Samen 
maken, tonen en beleven staat centraal." Zou het college kunnen uitleggen 
wat 'diversiteit' in deze context betekent?

Antwoord:

De "diversiteit die onze stad kenmerkt" betekent in deze context dat de inwoners van Utrecht van elkaar 
verschillen op vele aspecten waaronder etnische afkomst, gender, beperking, seksuele orientatie, religie, 
sociaaleconomische status, opleidingsniveau en leeftijd. Wij hanteren hierbij de definitie van de Code 
Diversiteit en Inclusie.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.2 Utrecht kent een breed, divers, samengesteld publiek dat deelneemt 

aan het
culturele leven in de stad, op locaties in zowel de binnenstad, als de
verschillende wijken.

Bladzijde (in pdf) 293
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken staat over de Cultuurnota 2021-2024 dat "Wij 
hanteerden hierbij de herziene Code Diversiteit en Inclusie. De komende 
vier jaar volgen wij de uitvoering van de plannen en ambities van de 
Cultuurnota-instellingen op dit vlak en we nemen de uitkomsten mee in 
onze monitoring en
visitatie. "Zou het college kunnen uitleggen wat 'diversiteit' in deze context 
betekent, omdat dit niet wordt uitgelegd in het document waar het college 
naar verwijst?

Antwoord:

De Code Diversiteit en Inclusie richt zich van origine op culturele diversiteit. Daarnaast geeft de code 
ruimte aan meer vormen van verschil, zoals gender, beperking, seksuele oriëntatie, religie, 
sociaaleconomische status, opleidingsniveau en leeftijd.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk
Paragraaf Algemene programmadoelstelling
Bladzijde (in pdf) 297
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken is te lezen dat het college vindt dat "In een sterke sociale 
basis wordt niemand uitgesloten, en kan iedereen gewoon opgroeien, 
meedoen, sporten en bewegen." Tegelijkertijd hebben Utrechters last van 
lange wachtlijsten om te kunnen sporten. Erkent de college dat, naar eigen 
zeggen, er géén sterke sociale basis, bestaat nu veel Utrechters worden 
uitgesloten bij sportverenigingen dankzij de capaciteitsproblemen?

Antwoord:

Daar waar sommige verenigingen inderdaad wachtlijsten hanteren, is er bij andere verenigingen nog 
voldoende plek. Ook zien we een steeds grotere variatie aan anders georganiseerde sport. Ook de 
openbare ruimte wordt gebruikt om te sporten en te bewegen, zoals de Cruyff Courts en de urban dance 
grounds. Iedereen die wil sporten kan ook sporten. Om dan te stellen dat er géén sprake is van een 
sterke sociale basis doet daaraan geen recht.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf Verplichte BBV Indicatoren
Bladzijde (in pdf) 297
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Het college verwijst naar cijfers van het CBS dat in 2016 38,4% van de 
Utrechters aangaf aan niet wekelijks te sporten. Is er ook bekend wat de 
grootste redenen (capaciteitsproblemen, fysieke toegang, onwil, tec.) 
hiervoor zijn?

Antwoord:

Er is geen duidelijke oorzaak hiervoor aan te wijzen, het is voor iedereen verschillend waarom zij niet 
wekelijks sporten of bewegen. Een uitgebreider beeld van het sport en beweeggedrag van Utrechters is 
te vinden in de Volksgezondheidsmonitor Utrecht en in de Utrecht Monitor. In landelijke onderzoek van 
Mulier (2019) worden belemmeringen genoemd zoals tijdgebrek, ziekte, niet leuk, te duur.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1 Utrecht heeft goede en toegankelijke sportaccommodaties
Bladzijde (in pdf) 312
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken wordt duidelijk dat het college de huidige 
capaciteitstekorten wil verzachten door in te zetten op sportfaciliteiten aan 
de buitenranden van de gemeente. Tegelijkertijd zet het college in op 
binnenstedelijk bouwen. Hoe zal het college de al bestaande druk op 
sportvoorzieningen rondom de kern van de gemeente kunnen verlichten?

Antwoord:

In de Ruimtelijke strategie Utrecht staat op pagina 108-109 dat er in eerste instantie wordt gezocht naar 
capaciteitsuitbreiding bij bestaande sportparken. Een aantal voorbeelden daarvan zijn: toevoeging twee 
hockeyvelden Vechtzoom, twee hockeyvelden Strijkviertel en variantenstudie Maarschalkerweerd Noord. 
Voor de uitbreiding van sporthallen wordt de combinatie met een VO-school als voorwaarde gesteld. Ook 
hiervan is een deel van de locaties binnenstedelijk zoals sporthal Berlijnplein, sporthal 
Merwedekanaalzone, sporthal Cartesiusdriehoek. Om voldoende sportcapaciteit te kunnen realiseren zijn 
daarnaast ook locaties aangewezen rondom de nieuwe knooppunten waar ook uitbreiding van 
woningbouw gaat plaatsvinden.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1 Utrecht heeft goede en toegankelijke sportaccommodaties
Bladzijde (in pdf) 313
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken wordt duidelijk dat het college de huidige 
capaciteitstekorten wil verzachten door in te zetten op sportfaciliteiten aan 
de buitenranden van de gemeente. Tegelijkertijd zet het college in op 
binnenstedelijk bouwen. Is het college zich bewust dat dit simpelweg een 
tijdelijke oplossing is indien de bevolkingsgroei zich zoals geprojecteerd 
blijft voortzetten?

Antwoord:

Zie ook het antwoord op vraag 94. Tweejaarlijks wordt de capactiteitsbehoefte in beeld gebracht op basis 
van de geprognostiseerde bevolkingsgroei en de trends binnen sporten en bij verenigingen. Op basis van 
de conclusies uit dit onderzoek wordt meer ruimte gezocht binnen de gemeente Utrecht om nieuwe 
sportruimte te realiseren. We houden dus de vinger goed aan de pols en bewegen mee met de behoefte 
vanuit de sport.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1 Utrecht heeft goede en toegankelijke sportaccommodaties
Bladzijde (in pdf) 313
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In de Jaarstukken wordt duidelijk dat het college de huidige 
capaciteitstekorten wil verzachten door in te zetten op sportfaciliteiten aan 
de buitenranden van de gemeente. Tegelijkertijd zet het college in op 
binnenstedelijk bouwen. Biedt het college ook uitbreidingsmogelijkheden 
voor sportverenigingen rondom de kern van de gemeente?

Antwoord:

In de RSU 2040 geeft Utrecht aan een 10-minutenstad te willen zijn. Dus ook sport willen we graag dicht 
bij huis. Vooral voor de jeugd. Zie verder ook antwoord op vraag 94.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1 Utrecht heeft goede en toegankelijke sportaccommodaties
Bladzijde (in pdf) 313
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag De gemeente zet in op het bouwen van nieuwe sportcomplexen terwijl er 
binnenstedelijk wordt ingezet op woningbouw. Kan het college garanderen 
dat clubs (in financieel gezonde situatie) hun historische locatie kunnen 
behouden met betrekking tot het behoudt van de traditionele achterban en 
sociale cohesie?

Antwoord:

De gemeente wil de bestaande ruimte voor sport binnenstedelijk zoveel mogelijk behouden. Soms is een 
verplaatsing van functies of sporten nodig om sportparken van voldoende omvang te realiseren. 
Sportparken van voldoende omvang zijn nodig voor een gezonde grootte van verenigingen en het 
efficiënt gebruik van accommodaties. Daar waar dat aan de orde komt zal de gemeente daarover in 
gesprek gaan met de betrokken verenigingen.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 3.1 Bewoners zijn vroegtijdig en op maat betrokken
Bladzijde (in pdf) 30
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Uit de jaarstukken blijkt dat in 2019 27% bekend was met het 
initiatievenfonds, dit is een groot verschil met de doelstelling van 40%. 
Voor 2020 is de doelstelling wederom 40%. Kan het college aangeven welke 
acties zij ondernomen hebben om het initiatievenfonds bekender te maken 
bij bewoners?

Antwoord:

We geven op verschillende manieren bekendheid aan het fonds. Dat doen we in contacten met inwoners, 
bij wijkspreekuren, door initiatiefnemers te vragen het logo te gebruiken als ze hun initiatief naar buiten 
brengen, door het verspreiden van folders, via social media en door erover te schrijven in de 
wijknieuwsbrieven. 
Regelmatig voeren we een extra campagne om het fonds onder de aandacht te brengen bij Utrechters. 
Vorig jaar was dat een campagne gericht op kinderen en jongeren. Dit jaar starten we in de zomer een 
algemene campagne om het fonds onder de aandacht te brengen. In de campagne worden on- en offline 
communicatiemiddelen gecombineerd. Er komen papieren posters, digitale schermen in de stad, 
berichten in nieuwsbrieven en social media en nieuwe verhalen van initiatiefnemers op de webpagina van 
het Initiatievenfonds . Verhalen die ook met een QR-code op de posters en digitale schermen vindbaar 
zijn.

https://www.youtube.com/watch?v=Lc32MWA8KlE
https://www.youtube.com/watch?v=fOqTAgJkYqQ
https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/initiatief-en-invloed/uw-initiatief/geld/initiatievenfonds
https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/initiatief-en-invloed/uw-initiatief/geld/initiatievenfonds
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 3.1 Bewoners zijn vroegtijdig en op maat betrokken
Bladzijde (in pdf) 30
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Uit de jaarstukken blijkt dat in 2019 27% bekend was met het 
initiatievenfonds, dit is een groot verschil met de doelstelling van 40%. 
Voor 2020 is de doelstelling wederom 40%, de inwonersenquete is de bron 
voor deze indicator. Wanneer kan de Raad de gerealiseerde cijfers 
verwachten van het college?

Antwoord:

Elke twee jaar vraagt de gemeente inwoners naar hun mening over de buurt en de stad met de 
inwonersenquête. De nieuwe enquête wordt in het najaar 2021 verstuurd en de resultaten verschijnen in 
het voorjaar 2022.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf 3.1 Bewoners zijn vroegtijdig en op maat betrokken
Bladzijde (in pdf) 32
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Kan het college toelichten waarom er alleen een online enquete is 
afgenomen in de binnenstad om te informeren en te interesseren voor een 
wijkplatform en bijvoorbeeld niet in Vleuten-De Meern|?

Antwoord:

Als enige wijk had de binnenstad nog geen Wijkplatform. Om dit te stimuleren heeft het wijkbureau een 
enquête gehouden wat mooie resultaten heeft opgeleverd. In Vleuten/de Meern is er al een wijkplatform. 
Het staat hen vrij om ook een dergelijke enquête te organiseren.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Verschuure, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Economie & Werkgelegenheid voor Iedereen
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende toekomstbestendige werknemers en

werkgelegenheid die passend is bij de groei van de stad.
Bladzijde (in pdf) 168
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Bij de prestatiedoelstelling van IT & digitale vaardigheden staat dat "De
UTC is ontstaan vanuit de behoefte aan samenwerking om, de grote 
versnippering aan initiatieven
om de mismatch tussen vraag en aanbod en de krapte op de IT-
arbeidsmarkt in Utrecht terug te
dringen en de diversiteit te vergroten."Kan het college uitleggen wat 
"diversiteit" in deze context betekent en of er kaders zijn gesteld aan de 
gewenste diversiteit?

Antwoord:

In dit kader verstaan wij hieronder diversiteit in opleidingsniveau en achtergrond. Onder de vlag van de 
UTC vindt ontwikkeling, verbinding en opschaling van initiatieven plaats. Deze initiatieven richten zich 
onder andere op het vergroten van het aandeel van vrouwen en van diversiteit in culturele 
achtergronden op de ICT-arbeidsmarkt. Daarnaast biedt het een podium om mensen met een MBO-werk 
en denkniveau beter te positioneren en naar de arbeidsmarkt te begeleiden. UTC ondersteunt deze 
initiatieven door hen onder andere te koppelen aan het netwerk van werkgevers en instanties en biedt 
ondersteuning bij het aanvragen van subsidies, waardoor opschaling en versnelling mogelijk wordt en de 
doelen gerealiseerd worden.
Deze projecten zijn:
• TechGrounds – leidt werklozen en werkzoekenden op tot ICT-professionals, en heeft daarbij 

bijzondere aandacht voor vrouwen en culturele diversiteit. Voor deelname is geen diploma vereist;
• ICCU (ICT Career Center Utrecht) – consortium tussen Hogeschool Utrecht (publiek) en Novi 

Hogeschool (privaat), dat zorgt voor een transitiepad voor professionals in krimpberoepen naar een 
baan in de ICT. De opleidingen zijn vanaf MBO-werk en denkniveau;

• MBO keuzedelen – bedrijfsleven ontwikkelt samen met het onderwijs de curricula van diverse IT-
opleidingen, om aanbod beter op de vraag aan te laten sluiten, waardoor het arbeidsperspectief 
verbetert.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Verschuure, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Economie & Werkgelegenheid voor Iedereen
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende toekomstbestendige werknemers en

werkgelegenheid die passend is bij de groei van de stad.
Bladzijde (in pdf) 168
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Uit de jaarstukken blijkt dat de Technologieraad in samenwerking met de 
provincie en gemeente Utrecht een voucherregeling hebben opgezet 
waarmee mensen zonder werk zich kunnen laten omscholen voor werk in 
de bouw. Kan het college aangeven hoe veel mensen hier gebruik van 
hebben gemaakt en hoeveel daarvan zijn doorgestroomd naar een baan in 
de bouw?

Antwoord:

De voucherregeling “De techniek samen de crisis door” richt zich specifiek op banen in de techniek. 
De regeling is van start gegaan op 21 juli 2020. Tot en met december 2020 heeft men 67 kandidaten in 
behandeling genomen, waarvan 16 kandidaten in 2020 zijn geplaatst. De voucherregeling loopt door in 
2021. Tot 1 juni 2021 zijn er in totaal 156 mensen in het project ingestroomd, en hebben 43 mensen 
een baan gevonden.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Verschuure, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Economie & Werkgelegenheid voor Iedereen
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende toekomstbestendige werknemers en

werkgelegenheid die passend is bij de groei van de stad.
Bladzijde (in pdf) 168
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Vloeit de Technologieraad - die in samenwerking met de Provincie en 
gemeente Utrecht mensen zonder werk laten omscholen voor werk in de 
bouw- voort uit één van de drie pijlers van de HCA of is dit een apart 
intiatief door de komst van Corona?

Antwoord:

De Technologieraad Utrecht bestaat al enige jaren, en is het samenwerkingsverband van partijen die met 
arbeidsmarktvraagstukken in onze regio bezig zijn. 
De voucherregeling “De techniek samen de crisis door” is een initiatief van de Technologieraad en 
Service Punt Techniek (SPT), met als aanleiding de coronacrisis. Maar onze inzet om de negatieve 
gevolgen van de coronacrisis te dempen, sluit aan bij de langere lijnen die we al hadden ingezet met het 
programma “Werk voor iedereen” en daarmee ook de HCA.
Uitgangspunt bij de voucherregeling was de verwachting dat de technische sectoren hard geraakt zouden 
worden door de coronacrisis. Binnen het project is daarom een infrastructuur opgezet gericht op behoud 
van (aankomend) vakmanschap. Het aanbod bestaat uit de begeleiding door een loopbaan- en 
arbeidsmarktcoach en vouchers voor oriëntatie-, scholing- en sollicitatieondersteuning. De Provincie 
Utrecht was de belangrijkste financier voor het project in 2020. Wij zijn actieve partner; zo worden 
bijvoorbeeld vouchers ingewisseld bij onze Beroepentuin in Overvecht.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Voortman, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf 2.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn zelfredzaam
Bladzijde (in pdf) 175
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Uit de jaarstukken blijkt dat de doelstellingen van arrangement 1 en 2 zijn 
behaald. Zijn mensen uit arrangement 1 en 2 ook betrokken bij de HCA? Zo 
nee, is het college het met SBU eens dat mensen uit arrangement 1 en 2 
veel baat hebben bij het upskilling, reskilling, en adaptiviteit en zij alsnog 
betrokken moeten worden in de HCA?

Antwoord:

Het gedachtengoed van de HCA is dat in de regio Utrecht ieders talenten optimaal worden benut om de 
regio economisch en maatschappelijk sterker te maken. Dat geldt daarmee ook voor de mensen uit 
arrangement 1 en arrangement 2 en eigenlijk alle inwoners met of zonder uitkering. Door mensen te 
voorzien van vaardigheden en te investeren in om- en bijscholing, vergroten we de kans voor een 
soepele en veilige overstap naar beroepen met tekorten en groeipotentie. Door te investeren in een 
toekomstgerichte beroepsbevolking zorgen we dat we als regio kunnen groeien. Zowel economisch als 
maatschappelijk.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 1.2 Alle Utrechters kunnen gewoon meedoen en prettig samenleven door 

een stevige (pedagogische) civil society en een sterke sociale samenhang in 
buurten en wijken

Bladzijde (in pdf) 302
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Uit de Jaarstukken blijkt dat Utrecht samen met meer dan 200 partners in 
de stad eenzaamheid probeert tegen te gaan. Met de komst van Corona is 
eenzaamheid, vooral onder onze ouderen sterk gegroeid. Kan het college 
aangeven wat het aanbod is voor deze specifieke doelgroep? Heeft het 
college in het aanbod ook rekening gehouden met ouderen die niet digitaal 
vaardig zijn? Zo ja, hoe dan?

Antwoord:

Net als voor de coronacrisis is er zowel binnen ‘Utrecht Omarmt’ (het netwerk rond eenzaamheid in 
Utrecht) als daarbuiten, veel aanbod voor ouderen. Als gemeente faciliteren we dat via het beschikbaar 
stellen van subsidie en/of door partners met elkaar in contact te brengen en hen te helpen elkaar te 
versterken. Zonder volledig te kunnen zijn geven we een beeld bij dit aanbod: meerdere organisaties 
zoals stichting Oog voor Utrecht bieden (ontmoetings)activiteiten of (bel)maatjesprojecten voor ouderen. 
In meerdere wijken zijn burennetwerken actief die hun oudere medebewoners ondersteunen met 
boodschappen, een praatje, een maaltijd. Stichting Attifa organiseert activiteiten voor migrantenouderen 
én hun mantelzorgers. Stichting Danspaleis brengt ouderen met elkaar in contact met behulp van muziek 
of dans. DOCK biedt huiskamers in de wijk. Digibuddies richt zich specifiek op het digitaal vaardiger 
maken van ouderen. Tevens is het aanbod bij veel partners er juist op ingericht om ouderen te bereiken 
die niet digitaal vaardig zijn.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf 2.1 Utrechters kunnen een passende oplossing vinden bij hun (zorg)vraag
Bladzijde (in pdf) 258
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag De gemeente Utrecht heeft het predicaat koplopergemeente 
clientondersteuning verkregen. Kunt U aangeven op basis van welke criteria 
dit predicaat is verstrekt?

Antwoord:

Het koploperproject clientondersteuning is een initiatief van het ministerrie van VWS onder begeleiding 
van Movisie. De term koplopergemeente betekent dat we deelnemen aan dit project en een subsidie van 
VWS hebben ontvangen om de clientondersteuning in Utrecht te verbeteren. In Utrecht richten we ons in 
dit project specifiek op het verbeteren van de informatievoorziening voor inwoners met een Wmo-
voorziening die de overgang maken naar zorg vanuit de Wlz.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf 2.1 Utrechters kunnen een passende oplossing vinden bij hun (zorg)vraag
Bladzijde (in pdf) 257 -258
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag U Centraal heeft in de formatie twee clientondersteuners, die voor 50% 
worden ingeschakeld voor die ondersteuning. Kunt U aangeven in een 
percentage bij hoeveel cliënten van de partijen belast met de jeugdhulp 
(zoals de buurtteams) en aanvullende (specialistische) zorg van jeugd 
(zoals van Spoor030 en Koos Utrecht) een onafhankelijke 
clientondersteuner aanwezig is geweest.? Zo neen waarom niet? Zo ja, wat 
is dat percentage? N.B. In de jaarverslagen van de instellingen wordt deze 
,,prestatie’’ niet vermeld. Is de betreffende ondersteuner steeds aanwezig 
geweest bij alle gesprekken, ook als er doorverwezen is in de keten 
bijvoorbeeld naar de RvdK? Zo neen waarom niet en hoe vaak was de 
ondersteuner dan gemiddeld wel aanwezig? Worden de cliënten ook 
gewezen op de mogelijkheden om klachten in te dienen over de jeugdhulp, 
zoals bij AKJ en SKJ? Ziet het college erop toe dat cliënten waar relevant 
gewezen worden op de mogelijkheid van (kostenloze) rechtshulp? Zo nee 
waarom niet? Maken cliënten gebruik van de onafhankelijke ondersteuning 
bij de gang naar de RvdK van de AJK? In welke mate wordt er gebruik 
gemaakt van rechtshulp?

Antwoord:

De onafhankelijke cliëntondersteuners van U Centraal kunnen ingeschakeld worden als ondersteuning 
door het buurtteam, om wat voor reden dan ook, niet passend is of dit door de inwoner spannend wordt 
gevonden. In 2020 heeft U Centraal 36 inwoners begeleidt bij een klacht of een bezwaar en 233 keer 
inwoners van advies voorzien. Er is geen percentage te geven over hoeveel cliënten van jeugdhulp dit 
betrof, die uitsplitsing wordt niet gemaakt door de onafhankelijke cliëntondersteuning.

Inwoners worden altijd gewezen op de mogelijkheden om iemand mee te nemen. Dat kan bijvoorbeeld 
een familielid, een vriend(in), een buurman/vrouw of een ander vertrouwd persoon zijn. Heeft een 
inwoner niemand in de eigen omgeving. Dan is ondersteuning beschikbaar bij U Centraal of via de AKJ 
vertrouwenspersonen in de jeugdhulp. 
 
In het plan van het gezin/huishouden zal vermeld worden wie bij de gesprekken aanwezig waren, als dat 
nodig is voor het vervolg. Er is niet uit het systeem te generen hoe vaak dat iemand van U-centraal is of 
vanuit de AKJ is. De AKJ maakt wel jaarlijks rapportages die zij delen met het buurtteam zodat daar ook 
van geleerd kan worden. 

De klachtprocedure en verschillende mogelijkheden als tuchtrecht zijn beschreven op de website. Als een 
cliënt niet tevreden is wordt die procedure met de jongere en/of ouders doorlopen en of op 
geattendeerd.
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Fractie Stadsbelang Utrecht
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 244 ev
URL / Blz op website
Verbijzondering In Binnenlands Bestuur van 17 november 2020 meldt het Vergeten Kind, 

dat in Nederland 43.000 kinderen uit huis zijn geplaatst .Op zoek naar 
cijfers in het jaarverslag van de RvdK in de weinig toegankelijke website 
van deze organisatie, kunnen wij die cij

Vraag Heeft het college cijfers verzameld van het aantal uit huis plaatsing door de 
rechter in Utrecht? Zo nee, waarom niet? Zo ja, graag een overzicht. Om 
een goed beeld te krijgen van de aantallen en de daarmee gemoeide kosten 
voor de gemeente vernemen we graag het volgende: Hoeveel jeugdigen 
vallen onder JZ in 2020? En in 2018, toen dit naar de gemeentes overging? 
En in 2015? Wat is de verdeling in vorm van interventie? Hoeveel gevallen 
van dwangmaatregelen, OTS en/of UHP of andere dwangmaatregelen zijn 
er, gecategoriseerd naar maatregel, in 2015, 2018 en 2020? Wat zijn de 
uitvoeringslasten per geval per jaar, gecategoriseerd naar type maatregel? 
Welke reden kunnen de instellingen opgeven voor het geconstateerde 
gegeven dat de uitstroom ieder jaar lager is dan de instroom? Kan per 
maatregel worden aangegeven in welk aandeel (%) van de gevallen de 
maatregel succesvol is na een jaar en na twee jaar? Zo nee, waarom niet? 
Wat zijn bij dwangmaatregelen (OTS, UHP, anders) de achtergrond van het 
opleggen? Verdeeld in categorieën, waarbij in ieder geval dient terug te 
komen: 
1. strafrechtelijk bewezen mishandeling of misbruik
2. verdenking van voorgaande 
3. familierechtelijk geschil (echtscheiding etcetera)
4. anders. Een en ander graag in vergelijking met de landelijke cijfers cq 

percentages.

Antwoord:

De aantallen jeugdbeschermingsmaatregelen en het verloop ervan over de jaren heen, kunt u 
terugvinden op de site van het CBS (Statline). 
Aantal ondertoezichtstellingen (bron: CBS) 
 2015 Nederland: 34.100
 2015 Utrecht Stad: 695 
 2018 Nederland: 31.225 
 2018 Utrecht Stad: 555 
 2020 Nederland: 32.240
 2020 Utrecht Stad: 465
Wij hebben geen monitoringsafspraken gemaakt over de aantallen uithuisplaatsingen, maar over de 
aantallen jeugdbeschermingsmaatregelen, waar een uithuisplaatsing soms (tijdelijk) onderdeel van uit 
kan maken. Wij financieren op de uitvoering van de jeugdbeschermingsmaatregelen (bijvoorbeeld een 
ondertoezichtstelling) waarbinnen een uithuisplaatsing kan plaatsvinden en daarom niet per 
uithuisplaatsing. De leidende principes van de Utrechtse aanpak zijn ook daarbij belangrijk: onder andere 
zorg dichtbij en op maat, ruimte voor professionals om te doen wat nodig is en lage administratieve 
belasting. 
De invulling van een uithuisplaatsing kan dermate verschillen, dat er in zijn algemeenheid niet valt te 
zeggen wat de kosten zijn van een uithuisplaatsing. Het ene kind wordt bijvoorbeeld voor de duur van 
twee maanden ondergebracht bij een familielid, een ander kind zes maanden bij een pleeggezin etcetera. 
De kosten daarvan zijn onvergelijkbaar. De uitvoeringslasten per justitiële maatregel, in combinatie met 
de ingezette jeugdhulp binnen de maatregel, worden niet per kind of gezin bijhouden. Het past ook niet 
bij hoe wij binnen het Utrechtse model sturen met een taakgerichte bekostiging. 
In de cijfers op Statline kunt u de aantallen en de duur van de oplegde jeugdbeschermingsmaatregelen 
vinden. Deze maatregelen worden beëindigd als de veiligheid geborgd is en de betrokken 
jeugdbeschermers, de Raad voor de Kinderbescherming (RvdK) en de rechter het erover eens zijn. Wij 

https://opendata.cbs.nl/#/CBS/nl/dataset/82975NED/table?ts=1623330245630


herkennen niet de stelling dat de uitstroom ieder jaar lager is dan de instroom, wij zien over een periode 
van meerdere jaren een dalende trend van het aantal jeugdbeschermingsmaatregelen. 
De grond waarop een jeugdbeschermingsmaatregel kan worden uitgesproken is zeer divers. Wij 
beschikken niet over gedetailleerde inhoudelijke gegevens op grond waarvan de rechter de 
jeugdbeschermingsmaatregel uitspreekt. Als deze gegevens al op geaggregeerd niveau voorhanden zijn, 
dan is dat bij partijen die buiten verantwoordelijkheid en aansturing van de gemeente vallen, namelijk de 
RvdK en/of de rechterlijke macht.
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Verbijzondering

Vraag Een van de constateringen van een door ons geraadpleegde advocaat 
gespecialiseerd in jeugdrecht is , dat de rechter bijna altijd de adviezen 
volgt van de RvdK. Kunt U cijfers leveren van het percentage rechterlijke 
uitspraken waarbij het advies van de RvdK wordt overgenomen, binnen de 
gemeente Utrecht en landelijk? Zo nee, waarom niet, zo ja, ontvangen wij 
graag deze cijfers. De klachtenprocedure van de RvdK vertoont (gelukkig) 
een laag percentage. Zijn de klachten gericht op de onderzoeksverslagen 
(naast die van de bejegening en dergelijke) of op de inhoud van de daarop 
gebaseerde adviezen aan de rechter?

Antwoord:

Wij zijn niet de opdrachtgever van de Raad voor de Kinderbescherming en beschikken niet over de 
informatie die u vraagt. De RvdK valt onder verantwoordelijkheid van het ministerie van Justitie en 
Veiligheid. 
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Verbijzondering

Vraag In de media en op sociale media wordt geregeld indringend geklaagd door 
cliënten over de bejegening en aanpak door instellingen en de (door 
cliënten ervaren) gebrekigheid van rapportages. Wat zijn naar het oordeel 
van het college de oorzaken van deze ogenschijnlijke discrepantie tussen 
zeer weinig officiele klachten en veel informele klachten? De wijziging van 
de klachtenprocedure van de RvdK is ons onduidelijk. We hebben de indruk, 
dat de onafhankelijke klachtencommissie is verdwenen. Kunt u ons 
uitleggen wat hier is veranderd en waarom?

Antwoord:

Zie antwoord bij vraag 109: wij zijn geen opdrachtgever van de RvdK.
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Vraag Stadsbelang Utrecht maakt zich zorgen over de cijfers van de in-en 
uitstroom in FTE in de ,,Feiten en Cijfers’’ van de RvdK (2019). Meer dan 
10% van de medewerkers verlaat de raad. Zijn er oorzaken aan te wijzen 
voor dit verloop? Zo ja, welke?

Antwoord:

Zie antwoord bij vraag 109: wij zijn geen opdrachtgever van de RvdK.
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Vraag Anders dan de buurtteams verschaft de RvdK geen zicht op succesvol 
afgesloten dossiers. Kunt U ons informeren over de mate waarin opgelegde 
maatregelen na de betreffende periode ervan succesvol zijn afgesloten? Is 
dit oordeel over het succes van een professional, of/en ook van het client 
systeem?

Antwoord:

Zie antwoord bij vraag 109: wij zijn geen opdrachtgever van de RvdK. 
En zie het antwoord bij vraag 108 over succesvolle afsluitingen.
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Vraag Utrecht is onderdeel van de pilot Ketenversnelling. Welke informatie is tot 
op heden uit de pilot gekomen?

Antwoord:

Informatie over de opbrengst van de pilot kunt u hier vinden en het rapport van het onderzoek naar alle 
landelijke pilots waar de Utrechtse pilot onderdeel van is, kunt u hier vinden. 
De ervaringen uit de Utrechtse pilot hebben mede inhoudelijk input geleverd voor het landelijk 
toekomstscenario voor de kind- en gezinsbescherming dat door de minister voor Rechtsbescherming en 
de staatssecretaris van VWS naar de Tweede Kamer is gestuurd. Informatie over het toekomstscenario 
kunt u hier vinden.

https://voordejeugd.nl/onderzoek-athena-instituut-naar-de-jeugdbeschermingspilots/
https://voordejeugd.nl/onderzoek-athena-instituut-naar-de-jeugdbeschermingspilots/
https://voordejeugd.nl/projecten/utrechtse-pilot-ketenversnelling-gaat-voorbij-de-protocollen/
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2021/03/30/tk-bijlage-toekomstscenario-kind-en-gezinsbescherming
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Vraag Heeft het college kennis genomen van het rapport van de commissie De Winther? 
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/jeugdhulp/documenten/rapporten/20
19/06/12/onvoldoende-beschermd-geweld-in-de-nederlandse-jeugdzorg-van-
1945-tot-heden. Zo nee, binnen welke termijn verwacht het college dit alsnog te 
doen? Zo ja, welke maatregelen neemt het college om de door de commissie 
geconstateerde misstanden aan te pakken in de gevallen die onder de 
verantwoordelijkheid van het college vallen?

Antwoord:

Het college heeft kennis genomen van het rapport van de commissie De Winter over misstanden in de 
jeugdzorg in de periode 1945-2019. Het is onacceptabel dat kinderen, aan wie juist een veilige omgeving 
geboden had moeten worden, geen veiligheid en geborgenheid hebben gevonden. De commissie De 
Winter heeft 13 maatregelen uitgewerkt om dergelijke misstanden te voorkomen. De uitvoering van deze 
maatregelen is belegd bij BGZJ en een heel aantal partijen. De voortgang op de uitvoering wordt 
landelijk gevolg (zie ook Kamerbrief over voortgang maatregelen Commissie de Winter | Kamerstuk | 
Rijksoverheid.nl). 
Een aantal aanbevelingen om misstanden te voorkomen raakt ook de opdrachtgeven de rol van de 
gemeente: voortgang aanpak geweld in de jeugdzorg. 
Plaatsing in (gesloten) instelling zoveel mogelijk voorkomen, Bij voogdij betere invulling uithuisplaatsing, 
betere uitoefening van de rol van de gezinsvoogd: Utrecht werkt al sinds 2015 aan deze ambitie. Met de 
contractering van KOOS, Spoor030 en Yeph is deze ambitie nadrukkelijk als ontwikkelopgave opgenomen 
in de overeenkomst. De voortgang hiervan is doorlopend onderwerp van gesprek met hen. Het aantal 
kinderen in gesloten jeugdzorg vertoont een dalende trend. 
En als er dan toch een kind uit huis geplaatst moet worden, dan zo kort mogelijk en zo “thuis” als 
mogelijk. Dat betekent bij voorkeur een plaatsing in het netwerk, bijvoorbeeld bij een familielid en als 
dat niet kan, een pleeggezin en als laatste mogelijkheid een voorziening die jeugdhulp biedt in 
combinatie met verblijf. Met Samen Veilig Midden Nederland, de buurteams, KOOS en Spoor 030 hebben 
we de afgelopen maanden met de doorbraakaanpak georganiseerd dat jeugdigen en gezinnen zo snel 
mogelijk de hulp en ondersteuning krijgen die nodig is. Jeugdigen en hun ouders worden door onze 
uitvoerende partijen geattendeerd dat zij een klacht kunnen indienen als zij ontevreden zijn, vinden dat 
ze niet correct behandeld worden of niet gehoord worden. Zo krijgen wij eventuele signalen in beeld 
waar het mogelijk in de uitvoering niet goed gaat en kunnen wij daarop acteren. 
Groepsgrootte verkleinen: met Yeph worden op dit moment concrete stappen gezet in de af- en ombouw 
van hun residentiële voorzieningen. De nieuwe / aangepaste vastgoed is gericht op huisvesting in kleine 
groepen (ongeveer 6 kinderen). 
 Pedagogische continuïteit: Zorgen voor voldoende personeel en minder wisselingen. Jeugdhulp kent 
helaas een groot verloop en krapte onder professionals. Dit is een landelijk probleem waar we ook in 
Utrecht mee te maken hebben. We willen samen met aanbieders inzetten om professionals voor Utrecht 
te behouden. 
 
Meer samenwerken met ouders en familie. Onze aanbieders werken vanuit het principe dat er niet over 
maar met cliënten gesproken wordt. Ervaringsdeskundigen hebben een belangrijke rol zowel bij 
aanbieders als bij gemeentelijke beleidsvorming. 
 

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/jeugdhulp/documenten/rapporten/2019/06/12/onvoldoende-beschermd-geweld-in-de-nederlandse-jeugdzorg-van-1945-tot-heden
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/jeugdhulp/documenten/rapporten/2019/06/12/onvoldoende-beschermd-geweld-in-de-nederlandse-jeugdzorg-van-1945-tot-heden
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/jeugdhulp/documenten/rapporten/2019/06/12/onvoldoende-beschermd-geweld-in-de-nederlandse-jeugdzorg-van-1945-tot-heden
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2020/10/27/kamerbrief-over-voortgang-maatregelen-commissie-de-winter


Verbeteren ondersteuning pleegouders: door het wijkgericht vormgeven van pleegzorg kan sneller 
passende expertise worden toegevoegd bij vragen van pleeggezinnen, omdat de pleegzorgbegeleiders in 
een interdisciplinair team in de wijk werken. Zo kunnen zij sneller en passender ondersteund worden 
wanneer dit nodig is en hoeven ze niet meer verwezen te worden naar een andere organisatie. Andersom 
kunnen pleegzorgbegeleiders ook meedenken of begeleiding bieden bij niet-officiële plaatsingen waar 
hun expertise wel heel helpend kan zijn.
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Portefeuillehouder(s) Eerenberg, van Ooijen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Utrechts Vastgoed
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 323 ev
URL / Blz op website
Verbijzondering In een situatie van financiële krapte is het temeer van belang dat er goed 

inzicht is in de uitgavenen inkomsten van de gemeente, de indruk ontstaat 
dat dit mogelijk niet volledig het geval is bij maatschappelijke verhuur

Vraag Heeft het college inzichtelijk hoe groot het verschil is tussen de gevraagde 
kostendekkende huur en de commercieel mogelijke huur voor 
maatschappelijk verhuurde gebouwen? Zo ja, om wat voor bedrag gaat het 
op jaarbasis, per hurende partij? Zo nee, waarom niet? Is het college van 
mening dat een huur die significant onder de commerciële huurwaarde ligt 
feitelijk een subsidie van de gemeente naar de huurder is? Zo nee, waarom 
niet? Is het college van mening dat de Raad en de bevolking van Utrecht 
eenvoudig inzicht moeten kunnen hebben in wie er door de gemeente wordt 
gesubsidieerd en voor hoeveel? Zo nee,waarom niet? Is het college van 
mening dat subsidieverlening buiten de reguliere procedure om en zonder 
formeel begroot te worden onwenselijk is? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Ja, wij zijn van mening dat de Raad en de bevolking van Utrecht inzicht moeten kunnen hebben in wie er 
door de gemeente wordt gesubsidieerd. Op basis van de Kaderbrief Vastgoed 2017 is het algemene 
uitgangspunt voor het huurprijsbeleid: een kostprijs dekkende huur voor het beleidsondersteunende 
vastgoed of voor (door gemeente erkende) maatschappelijke instellingen. En een markthuur voor alle 
overige (commerciële) huurders. De marktconforme huurprijs wordt bepaald door een gecertificeerd 
taxateur. Uitgangspunt in de Kaderbrief is verder een strikte scheiding tussen huur en subsidie, er wordt 
geen subsidie via de huur verleend. De (erkende) maatschappelijke instellingen worden door beleid 
ondersteund in hun activiteiten en huisvesting, dat gebeurt via subsidieverlening. Wij maken dat 
inzichtelijk met de subsidiestaat bij de Jaarstukken (verantwoording) en Programmabegroting (formele 
begroting). In de geheime bijlage Accommodatielijst MPUV 2021 bij het MPUV 2021 vind u het overzicht 
van de huurprijzen van de huurders van VGU.
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Verbijzondering Er staat: "Omdat hier dus veelal sprake is van vertraging van diverse 

projecten en plannen hebben we dat geld 
weliswaar niet uitgegeven in 2020 maar uiteraard nog wel nodig voor deze 
projecten. Daarom worden bij 
het voorstel van Resultaatbestemming 2020

Vraag Waar kunnen we het overzicht vinden van die projecten inclusief de 
budgetten? Zijn er ook projecten opnieuw heroverwegen, die nu toch niet 
uitgevoerd gaan worden, of vervangen door nieuwe projecten?

Antwoord:

Voor het merendeel van de geplande projecten uit de Investeringsimpuls RSU geldt dat de voorbereiding 
van de uitvoering is opgepakt, maar dat de daadwerkelijke besteding van middelen in 2021 of verspreid 
over de komende jaren plaatsvindt. De werkelijke lasten en baten uit de reserve Investeringsimpuls RSU 
worden nader toegelicht in het Meerjaren Perspectief Ruimte 2021. Zie ook de financiële toelichting op 
pagina 61 van de jaarstukken.

Voor het programma Bereikbaarheid wordt over de voortgang van lopende projecten gerapporteerd in de 
investeringsstaat (vertrouwelijke bijlage bij de jaarstukken). De herprogrammering van projecten 
Bereikbaarheid vindt jaarlijks plaats in het Meerjaren Perspectief Ruimte. Er zijn geen projecten die we 
vanwege Corona heroverwogen hebben en niet uitvoeren, wel zien we dat er bij sommige projecten 
vertraging optreedt.

Voor de bodemsaneringsprojecten verwijzen we naar het programma Duurzaamheid, onderdeel 2.1.2 
Schone Bodem (pagina 106). Hier is opgenomen dat saneringswerkzaamheden voor het Griftpark, 
Oudwijk, de Nedereindseplas en de sanering van enkele speellocaties in 2020 tot lagere bestedingen 
hebben geleid. De werkzaamheden voor deze projecten zijn in 2021 voortgezet.
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Verbijzondering Er staat: "Het vrij te bestemmen resultaat dat meegenomen kan 

worden bij de actualisatie van het financieel beeld komt daarmee uit op 
16 miljoen euro"

Vraag We lezen dat er "rekening wordt gehouden in de Voorjaarsnota" met dit 
resultaat. In hoeverre is het dan nog echt vrij besteedbaar? Zijn er nog 
geen claims gemaakt op dit budget? En waarom wordt deze 16 miljoen euro 
niet als een aparte buffer gereserveerd om eventuele tegenvallers op te 
vangen in 2021/2022?

Antwoord:

Bij de voorjaarsnota vindt de integrale afweging plaats van de beschikbare middelen. In deze afweging is 
rekening gehouden met de baten als gevolg van het rekeningresultaat in de jaarrekening.
In de voorjaarsnota stelt het college voor hoe ze dit rekeningresultaat inzet. Het college stelt voor het 
rekeningresultaat in te zetten om incidentele tegenvallers te dekken en daarmee, in lijn met de 
begrotingsregels, tot een sluitend financieel meerjarenbeeld te komen. Er zijn, kortom, nu al claims als 
lasten tegenover deze baten. Daarom stelt het college niet voor om deze lasten te reserveren voor 
toekomstige claims. Uiteindelijk heeft de gemeenteraad het budgetrecht en kan hiervan, mits uiteraard 
binnen de begrotingsregels, afwijken. 
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Verbijzondering

Vraag Wat is de reden om op dit moment te kiezen voor een stelselwijziging ten 
aanzien van de grondexploitatie Leidsche Rijn?

Antwoord:

Met de stelselwijziging geven wij invulling aan het wegnemen van de Verklaring met beperking zoals bij 
de Jaarrekening 2019 afgegeven door de accountant. De stelselwijziging is afgestemd met de accountant 
en inhoudelijk voor de grondexploitatie Leidsche Rijn niet van invloed. Wel wijzigt de presentatie in de 
balans, er treedt een verschuiving op tussen de balansposten Voorraad Onderhanden werk en de 
Reserve Grondexploitaties.
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Vraag Kunt u ingaan op de effectiviteit van de verschillende maatregele die zijn 
genomen om afval te scheiden?

Antwoord:

In 2020 is weer een aantal gebieden over gegaan op Het Nieuwe Inzamelen, dit jaar betrof dat een deel 
van de wijk Noordwest. Daarnaast hebben we een publiekscampagne ontwikkeld met als doel om 
inwoners van Utrecht te stimuleren om afval (beter) te scheiden. De toename van afvalscheiding is mede 
door de effecten van Corona niet te herleiden naar specifieke maatregelen. We zagen in 2020 namelijk 
dat alle afval en grondstofstromen significant toenamen ten opzichte van 2019. We zien echter ook dat 
de toename van gescheiden grondstoffen naar verhouding groter is dan de toename van restafval. 
Hierdoor is het percentage afvalscheiding in 2019 ten opzichte van 2020 gestegen van 44% naar 46%. 
In het Duurzaamheidsverslag 2020 (pagina 51, zie link) zijn alle cijfers terug te vinden.

https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/publicaties/onderzoek-en-cijfers/onderzoek-over-utrecht/duurzaamheidsverslag/
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Verbijzondering Er staat: "In het onderhoud groen was vooral de categorie ‘onkruid in het 

groen’ een aandachtspunt. Mede hierdoor 
bleven we stadsbreed dit jaar net niet binnen de norm dat niet meer dan 
10% van de gemeten punten 
lager scoort dan het afgesproken niveau."

Vraag Waarom zou de lagere score direct gevolg zijn van "onkruid in het groen"? 
Dit kan toch ook andere oorzaken hebben gehad, waarom is dit uitgesloten? 
In hoeverre speelt achterstallig onderhoud van de openbare ruimte een rol?

Antwoord:

Met de raad is een visuele onderhoudsnorm (beeldkwaliteit) voor groen afgesproken: maximaal 10% van 
de gemeten punten scoort lager dan het afgesproken niveau. Om te bepalen of deze norm wordt 
gehaald, laten we de openbare ruimte dertien keer per jaar schouwen door externe experts. Hiervoor 
gebruiken we meerdere beeldmaatlatten. De gemiddelde score van alle maatlatten gebruiken we als 
indicator in de begroting. "Onkruid in het groen" is één van de maatlatten, waarop geschouwd wordt. 
Deze maatlaat scoorde in 2020 33%. De maatlat "onkruid in boomspiegels" scoorde 15%. De overige 
maatlatten scoorden ruim onder de 10%. Achterstallig onderhoud speelt geen rol bij de mate van 
onkruid in het groen.
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Vraag Zijn er ook specifieke sectoren/bedrijfstakken die het heel goed hebben 
gedaan in de coronatijd? Zo ja, welk inzicht heeft het college hierin? Heeft 
het college met hen ook het gesprek gevoerd over hoe zij andere bedrijven 
en mensen die hun baan verloren (uit solidariteit) kunnen helpen?

Antwoord:

Er zijn in Utrecht zeker sectoren die het goed hebben gedaan of in ieder geval die niet geleden hebben 
onder de crisis. Zoals (delen van) de zorgsector, detailhandel (food en doe het zelf-winkels, winkels in 
witgoed en electra), webshops en pakketbezorging. Bedrijven waar het slecht ging – zoals in de horeca 
en de sport, cultuur en recreatiesector hebben afspraken met deze profiterende bedrijven kunnen maken 
om personeel al dan niet tijdelijk te stallen. Via het Werkgeversservicepunt hebben we hierbij kunnen 
helpen. De horecaketen Buurten, met vier vestigingen in Utrecht, is hiervan een mooi voorbeeld. 
Personeel van Buurten heeft bij verschillende werkgevers tijdelijk ander werk gevonden. Voor een 
uitgebreidere omschrijving zie hier. 
Daarnaast is Ureca (Utrecht Region Economische Corona Alliantie) opgezet waar ondernemers elkaar 
gratis kunnen helpen. Dit is vrij aan het begin van Coronatijd ontstaan in publiek en privaat -
samenwerking en dit is nog steeds actief. Bij Ureca zijn verschillende werkgevers en ondernemers 
betrokken, waaronder Rabobank Utrecht en PWC.
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Vraag Kunt u de verbeterde samenwerking met partners in de buurt op het vlak 
van jeugdzorg nader concretiseren?

Antwoord:

We zien dat we door de komst van KOOS en Spoor030 de zorg meer integraal, ontschot en in 
samenhang met de buurtteams, huisartsen, scholen, jongerenwerk, etcetera wordt geboden. Doordat de 
verschillende expertises nu samen als collega’s in de wijk werken en de lijnen kort zijn tussen de 
professionals van de verschillende partijen, lukt het steeds beter om elkaar te vinden wanneer ze elkaar 
nodig hebben. De vereenvoudiging van het systeem maakt dat er professionele ruimte is om dat te doen.
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Vraag Hoeveel van de demonstraties waren coronagerelateerd? Wat is de 
inschatting van de stijging van het aantal demonstraties de komende jaren?

Antwoord:

Er hebben 24 corona gerelateerde demonstraties plaatsgevonden. Dit betreft zowel demonstraties 
waarvoor een kennisgeving is gedaan als niet aangekondigde demonstraties. Daarnaast zijn op grond 
van het criterium vrees voor wanordelijkheden uit de Wet Openbare Manifestaties twee corona 
gerelateerde demonstraties verboden. Het overgrote gedeelte van de demonstraties was daarom niet 
corona gerelateerd. 

Wij houden rekening met een verdere toename van het aantal demonstraties de komende jaren. Dit 
gelet op groei en ontwikkeling van de stad, de toename van maatschappelijke spanningen en polarisatie. 
Daarnaast houden we er rekening mee dat toekomstige demonstraties complexer worden.
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Verbijzondering Er staat bij Cultuur: "Via verschillende projecten hebben we gezorgd voor 

voldoende ruimte voor ontwikkeling, waardoor 
Utrecht kunstenaars en culturele organisaties de ruimte biedt om zichzelf én 
de stad verder te ontwikkelen. Zo hebben we ervoor gezorgd dat er in de 
Werkspoorfabriek een aantal muziekstudio’s gerealiseerd wordt."

Vraag Welke verschillende projecten waren dit? Is daar ook ruimte gekomen voor 
tijdelijke kunstenaarsplekken? Zo ja, hoeveel plekken en wordt dit ook al 
gevonden door de (amateur)kunstenaars?

Antwoord:

Vanuit cultuur is meegedacht en meegeschreven aan stukken voor de RSU2040, Merwedekanaalzone, 
Beursgebied, Stationsgebied (Jaarbeursplein), Omgevingsvisie Kanaleneiland-Transwijk, 
Wisselspoorgebied, Samen voor Overvecht, Lunettenpark en Werkspoorvisie. Daarnaast heeft de 
gemeente heeft gewerkt aan het investeringsvoorstel voor de cultuurkavel op het Berlijnplein, en de 
uitwerking van de plannen van De Machinerie. Ambtenaren van Culturele Zaken  hebben ook intensief 
deelgenomen in de projectteams van de plannen voor het Pieter Baan Centrum, de Cartesiusdriehoek en 
Helling 12-14. Hoeveel kunstenaarsplekken er door deze inspanningen precies bij zijn gekomen en nog 
komen is niet bekend. Dit komt doordat veel van deze plannen nog verder uitgewerkt moeten worden in 
concrete ontwerpen, maar ook doordat de ontwikkeling en exploitatie van permanente en tijdelijke 
plekken voor een groot deel wordt verzorgt door derden, zoals DePlaatsmaker en Stadstuinen. Daarnaast 
verloopt de verhuur van veel tijdelijke kunstenaarsplekken in de stad via het Makelpunt en Ad Hoc. Wij 
werken eraan om de toe- en afname van het aantal m2's voor cultuur steeds beter in kaart te brengen. 
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Verbijzondering Er staat bij duurzaamheid: "We hebben in 2020 flinke stappen gezet in het 

gezonder maken van het leefklimaat door op landelijk 
niveau het Schone lucht Akkoord te tekenen en een nieuw 
luchtmaatregelenpakket vast te stellen. "

Vraag Welke maatregelen zijn er in de praktijk uitgevoerd in 2020 op dit vlak?

Antwoord:

In 2020 liep een aantal luchtkwaliteitsmaatregelen door, zoals de milieuzone voor personen-, bestel- en 
vrachtverkeer en het project snuffelfiets (samen met de Provincie Utrecht). De milieuzone is eind 2020 
geharmoniseerd naar de landelijke richtlijnen. De oplaadinfrastructuur is verder uitgerold. Het aantal 
publieke oplaadpalen in 2020 is met 300 toegenomen naar ruim 850. In 2020 is een concessie 
uitgeschreven voor publieke snelladers op de openbare parkeerplaatsen bij winkellocaties en 
sportvoorzieningen. Zo hoeven elektrische auto’s minder aan de ‘gewone’ laadpaal in de straat en zijn er 
daar uiteindelijk minder van nodig. Er komt ruimte voor 120 snellaadplekken op negentien locaties in de 
stad. Ook is eind 2020 de lease van de drie slimme bandenpompen bij de afvalstations verlengd. U-OV 
heeft in 2020 verder geïnvesteerd in elektrisch vervoer. In het voorjaar zijn er 20 extra e-bussen 
bijgekomen in Utrecht. In het najaar zijn er extra 35 e-bussen besteld, die in 2021 gaan rijden.
In het kader van het Schone Lucht Akkoord is aangesloten bij pilots, zoals het verschonen van de 
binnenvaart, aanpak houtstook en verschoning mobiele werktuigen. Op het gebied van houtstook is 
aangesloten bij het landelijke stookalert, waarbij het advies wordt afgegeven om niet te stoken tijdens 
een stookalert (een stookalert wordt door het RIVM afgegeven onder andere bij mistig en/of windstil 
weer, als de afvoergassen zich slecht kunnen verspreiden en daardoor niet verdund worden). 
Gedurende 2020 is gewerkt aan het opstellen van het nieuwe luchtmaatregelenpakket ('Utrecht kiest 
voor gezonde lucht'). Dit is op 10 december 2020 vastgesteld door uw raad, en de uitvoering is direct 
daarna gestart. Concrete resultaten gerelateerd aan de maatregelen uit dat pakket behalen we vanaf 
2021.
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Verbijzondering Duurzaamheid

Vraag Welke resultaten zijn er behaald op het gebied van circulariteit?

Antwoord:

De resultaten van Utrecht Circulair in 2020 zijn te vinden in het duurzaamheidsverslag.

https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/publicaties/onderzoek-en-cijfers/onderzoek-over-utrecht/duurzaamheidsverslag/
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Verbijzondering Utrechts Vastgoed

Vraag Verwacht het college dat de lichte daling van de leegstand doorzet, of dat er 
juist weer meer leegstand zal komen, mogelijk als effect van de 
coronacrisis? Wat doet dit met de marktconforme en kostprijsdekkende 
tarieven die de gemeente in rekening brengt? Heeft de gemeente ook al 
een eerste doorrekening hiervan gemaakt, rekeninghoudend met het 
gezamenlijk 'delen van de pijn'?

Antwoord:

Op dit moment kunnen wij nog niet goed vaststellen wat de trend van leegstand precies gaat worden. 
Wij zien wel dat de ruimtevraag van maatschappelijke voorzieningen onverminderd is en zelfs 
toenemend met de groei van de stad. Juist met het oog op de mogelijke effecten van de maatregelen 
rondom de Coronacrisis hebben wij gesteld de pijn gezamenlijk te willen delen en hebben wij uitstel van 
betaling en huurkorting als maatregel genomen om te voorkomen dat hurende partijen omvallen en 
leegstand dreigt.
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Vraag Waarom heeft het college de keuze gemaakt om flink meer geld uit te 
geven aan Samenwerken/invloed (zie tabel) dan in 2020, en hoe oordeelt 
het college over de effectiviteit van haar lobbywerk, wat kan er beter? Er 
zijn namelijk ook dingen misgegaan met het aanvragen van Rijksgelden, 
waarom lezen we die reflectie niet? In de tekstuele toelichting staat 
overigens vaak beschreven dat de lasten lager waren, hoe blijkt dit nu uit 
de cijfers?

Antwoord:

De toename qua middelen is toe te schrijven aan twee corresponderende posten: een incidentele 
bijdrage van het Rijk van 1,664 miljoen euro aan de Regionale Energiestrategie (RES) U16 en een 
incidentele bijdrage van het Rijk van 1 miljoen euro aan de Woondeal. Omdat de gemeente Utrecht als 
grootste gemeente in de regio de administratie voor deze twee programma’s voert, landen deze 
budgetten in onze jaarrekening. Ze zijn echter niet exclusief voor onze gemeente bestemd. Beide posten 
worden in samenwerking met regiogemeenten en de provincie ingezet voor de desbetreffende 
programma's.

De extra middelen zijn dus niet direct te koppelen aan intensivering op het gebied van samenwerking en 
invloed uitoefenen, wel het resultaat daarvan. Meer in algemene zin kunnen we stellen dat de gemeente 
Utrecht zich er continu voor inzet om de Utrechtse belangen op de agenda te zetten in Den Haag en 
Brussel. Eén van de geleerde lessen van het lobby en positioneringstraject dat is opgezet rondom de 
aanvraag uit het groeifonds eerste tranche, is dat naast inhoudelijke slagkracht er ook capaciteit moet 
komen om te komen tot gerichte en effectieve investeringsproposities. Een voorstel hiertoe is 
opgenomen in de Voorjaarsnota 2021. Over de precieze gang van zaken en reflecties op de uitkomsten 
van de groeifonds indiening bent u separaat geïnformeerd met een raadsbrief.

Wanneer er in de tekstuele toelichting staat dat de lasten lager waren, dan heeft dat betrekking op de 
vergelijking tussen de kolom Actuele begroting 2020 en de kolom Realisatie 2020 in de financiële 
tabellen. Dat is bijvoorbeeld het geval voor de subdoelstelling Samenwerken en invloed op verschillende 
niveaus, maar ook voor het gehele programma Bewoners en Bestuur. De begrote lasten voor dit 
programma bedroegen 43,137 miljoen euro en de gerealiseerde lasten waren 43,005 miljoen euro. Er 
waren dus iets minder kosten dan begroot.
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Verbijzondering Tabel met prestatie-indicatoren

Vraag Op meerdere vlakken is niet gemeten in hoeverre Utrechtse inwoners en 
organisaties betrokken zijn bij internationaal werk. Waarom wordt deze 
indicator nog zo aangehouden, is het niet logischer om deze te vervangen 
door iets dat wel gemeten wordt / kan worden? Wat vindt het college zinvol 
om hierin te meten voor het vervolg?

Antwoord:

Sinds 2019 worden de indicatoren voor internationalisering niet meer gemeten. In de onderbouwing van 
de Jaarstukken in 2019 werd dat toegelicht. Reden hiervoor is dat de indicatoren niet meer centraal 
worden gemeten of niet langer een passende onderbouwing leveren voor de doelstelling. In 2020 is 
daarom deze toelichting niet meer toegevoegd. Vanaf 2021 worden er geen indicatoren meer genoemd 
die internationalisering onderbouwen omdat er geen passende indicatoren zijn die regelmatig worden 
gemeten. In dit (digitale) tijdperk is het onderhouden van internationale contacten geen maatstaf voor 
de betrokkenheid of het effect van de internationale connectiviteit. Daar kunnen we geen goed alternatief 
voor opnemen.
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Verbijzondering

Vraag Aan welke projecten wordt gedacht om aanspraak te maken op subsidies uit 
de Recovery en Resilience Facility?

Antwoord:

Voor de Recovery and Resilience Facility moet het Rijk een plan indienen bij de Europese Commissie. In 
dat plan moet een substantieel deel van de Europese middelen ingezet worden op de thema’s 
duurzaamheid (minstens 37%) en digitalisering (minstens 20%). Tevens moet het Rijk aangeven op 
welke manier zij omgaat met de aanbevelingen van de Europese Commissie uit het Europese Semester, 
met betrekking tot economische hervormingen (waaronder bijvoorbeeld de hypotheekrenteaftrek). Om 
die reden heeft het demissionaire kabinet besloten dit door te geven aan een nieuw kabinet, en ligt dit 
nu als onderwerp op de formatie-tafel.

In het afgelopen half jaar heeft vanuit het Rijk wel een ambtelijke verkenning plaatsgevonden naar 
relevante thema’s voor het RRF, waarbij via de provincie een uitvraag is gedaan om input te leveren op 
projectniveau. Hierbij zijn vanuit Utrecht verschillende projecten aangedragen op het vlak van energie, 
circulariteit, Human Capital en Health. Het ministerie heeft aangegeven alle input te benutten om tot een 
voorstel te komen.

Verder is op dit moment weinig bekend over de manier waarop het nieuwe kabinet met de inzet van de 
Europese middelen om zal gaan. Bekend is dat, naar aanleiding van een aangenomen motie in de 
Tweede Kamer, medeoverheden hierbij geconsulteerd moeten worden. De VNG lobbyt, met ons en de 
G4, voor een stevigere rol van de lokale overheden in de ontwikkeling van het plan, waarbij het Rijk 
wordt verzocht de lokale overheden actief mee te laten denken over de aanwending van de RRF 
middelen. Dit standpunt brengt Utrecht ook actief onder de aandacht bij contacten met politici in Den 
Haag, Uitgangspunt daarbij is dat RFF een belangrijke mogelijke financieringsbron is voor onze Utrechtse 
opgaven, in aansluiting op de inhoudelijke kaders van de Europese Commissie.
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Verbijzondering

Vraag Op welke manier wordt de tevredenheid van de inwoners met de 
participatie gemeten? Is duidelijk of de participatie inwoners het gevoel 
heeft gegeven dat ze meer invloed kunnen uitoefenen? Zo ja, waaruit blijkt 
dat?

Antwoord:

De tevredenheid over participatie wordt gemeten via de tweejaarlijkse Inwonersenquête. De laatste keer 
was in 2019. Eerst wordt inwoners gevraagd of ze in de afgelopen 12 maanden hebben geprobeerd om 
het beleid, plannen of activiteiten van de gemeente te beïnvloeden. In 2019 hebben twee op de tien 
Utrechters (22%) dat gedaan. Daarnaast heeft 5% van de Utrechters in 2019 een maatschappelijk 
initiatief genomen of een idee/petitie ingediend. Aan de groep participanten is gevraagd of ze het idee 
hebben dat de gemeente iets heeft gedaan met hun bijdrage. Drie op de tien participanten (34% in 
2019) beantwoordde deze vraag bevestigend en is dus tevreden over hun invloed. Het percentage 
participanten dat het idee heeft dat de gemeente iets heeft gedaan met hun bijdrage is in de tijd 
toegenomen van 27% (in 2013) naar 34% (in 2019). Sinds 2016 is het percentage constant gebleven 
(gemiddeld 34%). De tevredenheid neemt niet toe, en ook niet af. Ongeveer een derde geeft ‘weet niet’ 
aan op deze vraag. Zij weten dus niet goed aan te geven wat hun invloed was. Dat is soms ook moeilijk 
aan te geven voor participanten, omdat nooit aan alle ideeën en wensen in participatietrajecten 
tegemoetgekomen kan worden. Daarvoor zijn er vaak te veel verschillende meningen en te grote 
verschillen in belangen. Individuele belangen worden ook altijd afgewogen ten opzichte van het 
algemeen maatschappelijk belang. Dat is de taak van het college en de raad. Verder is het moeilijk om te 
sturen op deze cijfers. Succes van participatie is van vele factoren afhankelijk.
Om al tijdens een participatietraject zicht te krijgen op de tevredenheid ontwikkelen we momenteel een 
tool om ervaringen met participatie per project in beeld te krijgen. Deze past bij stap 3 van de 
participatieleidraad; de stap waarin je afspraken maakt over de participatie en waarbij je ook met 
regelmaat, samen met de betrokkenen, reflecteert op het proces. 
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Verbijzondering Samen stad maken

Vraag Welk effect heeft de bezuiniging op de wijkraden (bij de overgang naar 
wijkplatforms) gehad, is dit inzichtelijk gemaakt en geevalueerd? In 
hoeverre knelt het budget per wijk, omdat er bijvoorbeeld meerdere 
platforms ontstaan? Hoe kijkt het college naar het idee van het CDA om 
meer te gaan werken met vaste contactpersonen?

Antwoord:

Naar verwachting starten we na de zomer met een evaluatie van de wijkplatforms. 
Het beschikbare budget voor de wijkplatforms is tot nu toe toereikend gebleken. Er zijn nu geen wijken 
waar meerdere wijkplatforms actief zijn. In 2020 hebben vijf wijkplatforms het beschikbare budget 
(deels) besteed, drie daarvan hebben nog een aanvullend bedrag aangevraagd en ontvangen uit het 
Initiatievenfonds. Wij denken dat het wijkplatform door haar netwerkfunctie en kennis van de wijk de 
juiste contactpersonen goed in beeld zijn en betrokken kunnen worden.
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Verbijzondering Wijkbureau West

Vraag We lezen dat de zoektocht naar een geschikt pand nog door gaat. Wanneer 
verwacht het college hierin nieuws te kunnen melden?

Antwoord:

In de huidige markt is het moeilijk om een geschikt pand te bemachtigen. Er zijn een aantal concrete 
panden in beeld maar het is wel afhankelijk van marktpartijen of het lukt om een geschikte pand te 
vinden en tot een huurovereenkomst te komen. Het doel is dit jaar in de wijk te zitten met Wijkbureau 
West.
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Verbijzondering P3.1.2 Ruimte scheppen voor en stimuleren van initiatieven van bewoners 

voor het collectief belang van 
buurt, wijk of stad

Vraag In de afgelopen maanden hebben wij diverse voorstellen en ideeën vanuit 
de stad ontvangen voor herinrichting van een straat, plein of andere 
openbare ruimte. Bijvoorbeeld de oproep om de bilstraat anders in te 
richten van Comité Biltstraat 3.0. Wanneer staat deze investering in de 
planning bij het college? Welke mogelijkheid ziet zij om het naar voren te 
trekken, en de planvorming al in 2021 te starten?

Antwoord:

Dit initiatief is een lang gekoesterde wens van het comité Bilstraat. Er is serieus naar de haalbaarheid 
ervan gekeken, maar was in het kader van afweging doelstellingen en beschikbare middelen mobiliteit 
helaas de conclusie dat een totale herinrichting geen prioriteit had. Dit is initiatiefnemers onderbouwd 
toegelicht. Er is toen gekeken of delen van het verzoek voor de totale herinrichting van het comité 
gehonoreerd konden worden, maar het comité pleitte destijds voor een integrale aanpak en dat was 
geen optie. Er is nu vooralsnog geen aanleiding om een totale herinrichting te overwegen, en staat deze 
dus ook niet geprogrammeerd. Zoals u gemeld onderzoeken we samen met de Provincie Utrecht de 
binnenstadsas in relatie tot het Openbaar Vervoer. Op lange termijn zou een keuze voor een ander OV-
model een investering in de Biltstraat kunnen rechtvaardigen en een aanleiding kunnen zijn om ambities 
van de Biltstraat te verwezenlijken.
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Bladzijde (in pdf) 33
URL / Blz op website
Verbijzondering voorjestadsie.nl

Vraag In hoeverre weten initiatiefnemers dit platform al te vinden? En hoe wordt 
er gestuurd en geanticipeerd op alternatieve financiering en 
verdienmodellen voor als het Initiatievenfonds na drie jaar niet meer 
financiert?

Antwoord:

VoorjeStadsie begeleidt sinds juli 2020 al circa 40 initiatieven en er is al meer dan 0,110 miljoen euro via 
het platform gedoneerd. Ook zijn er bijna 1700 mensen via VoorjeStadsie betrokken bij initiatieven, door 
middel van trainingen, crowdfundingsacties en campagnes. Recente acties zoals voor het Carillon in 
Utrecht West leidde tot een bedrag van 45.000 euro in een paar weken tijd en voor Buurttuin De Dreef in 
Overvecht is bijna het hele benodigde bedrag van 1.200 euro behaald, terwijl nog elf dagen te gaan 
waren. Behalve tips en advies over crowdfunding ondersteunt VoorjeStadsie Utrechtse initiatiefnemers 
die hulp, geld of deskundigheid zoeken voor hun maatschappelijk project. Dat kan persoonlijke 
begeleiding zijn of een verwijzing naar partners of partnerorganisaties die de kennis en’/of middelen 
hebben die het maatschappelijk project nodig heeft. Ook werkt VoorjeStadsie samen met de afdeling 
Social Return van de gemeente Utrecht. Tot de zomer van 2022 zijn er middelen om VoorjeStadsie in te 
kunnen zetten voor Utrechtse initiatieven.
Met initiatiefnemers gaan we in een vroeg stadium het gesprek aan over de eindigheid van financiële 
ondersteuning uit het Initiatievenfonds als er loonkosten worden berekend. Daardoor kunnen 
initiatiefnemers en gemeente over en weer hun verwachtingen bespreken en samen kijken naar de 
ideeën en mogelijkheden voor de fase nadat de ondersteuning uit het Initiatievenfonds stopt. Uit de 
afgelopen jaren blijkt dat er voor initiatiefnemers met loonkosten na drie jaar verschillende uitkomsten 
zijn. Sommige initiatieven gaan op eigen kracht verder, anderen dragen met hun doelstelling bij aan een 
programma en krijgen van daaruit ondersteuning en sommige stoppen. Initiatieven die op eigen kracht 
verder gaan, vinden ondersteuning buiten de gemeente. Daarbij kunnen de partners in de stad zoals 
VoorjeStadsie een bijdrage leveren. Dat deze aanpak vruchten afwerpt, blijkt uit het feit dat we dit jaar 
alle initiatieven met een driejaarstermijn een plek hebben kunnen geven.
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URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Welk bedrag was voor 2020 begroot voor het Initiatievenfonds?

Antwoord:

Het begrote bedrag (beschikbaar voor toekenningen) in 2020 voor het Initiatievenfonds was 
4,488 miljoen euro.
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Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 37
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Wat is de reden dat de doelstelling voor beheer van gegevens en privacy 
opnieuw op 90% is gesteld, terwijl deze doelstelling afgelopen jaren ruim is 
gehaald en het onderwerp aan importantie wint? Op welke manier worden 
de conclusies uit het Rekenkamerrapprt hier meegenomen?

Antwoord:

Wij hebben gekozen voor de realistische doelstelling die aansluit bij de landelijk geldende normen van de 
Rijksdienst voor identiteitsgegevens. De conclusies en aanbevelingen uit het rekenkamerrapport worden 
uiteraard opgevolgd, maar zijn niet direct van invloed op de hier gehanteerde score volgens de RvIG-
meting. Een hogere doelstelling leidt tot hogere kosten en leiden nauwelijks tot niet tot een betere 
bescherming. Een aantal ‘meetpunten’ zijn bij de Gemeente Utrecht anders georganiseerd, zodat er géén 
‘punten’ worden gehaald bij de meting, maar de veiligheid minstens evengoed geborgd is. Dit geldt 
bijvoorbeeld bij de instructies voor de medewerkers op deelprocessen, die wij in de programmatuur 
verankerd hebben en niet in instructies, of de manier waarop de back-up van de BRP-bestanden wordt 
verzorgd
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Verbijzondering

Vraag Zou de voorziene boeggolf van vervangen van reisdocumenten niet moeten 
leiden tot een verdere stijging van de begroting voor 2021?

Antwoord:

In de systematiek van de P&C-cyclus kan het saldo van de Begroting 2021 niet worden aangepast na de 
Jaarstukken 2020. Veranderingen in het saldo van de begroting worden gedaan bij de voorjaarsnota. 
Daarbij kijken we steeds een jaar vooruit.
In een normaal jaar waarin we goed kunnen voorspellen wat de vraag naar reisdocumenten zal zijn, 
kunnen we de begroting vrij accuraat prognosticeren. Het afgelopen jaar hebben we gezien dat 
werkelijke vraag naar reisdocumenten, en daarmee ook de zogenoemde boeggolf, lastig te voorspellen is 
vanwege de nog geldende maatregelen en de steeds wisselende reisrestricties.
We monitoren daarom deze ontwikkelingen en rapporteren hierover in de bestuursrapportage. Mocht de 
boeggolf bij de verantwoording tot een positief resultaat leiden dan wordt dat in het Jaarresultaat 2021 
zichtbaar.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Voortman 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
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URL / Blz op website
Verbijzondering Reisdocumenten: Verhoudingsgewijs is een groot deel van de verlopen 

reisdocumenten níet
vervangen. Deze achterstand, de zogenaamde 'boeggolf' blijft zich 
opbouwen en bestaat eind 
2020 uit ruim 5.000 nog niet vervangen documenten (paspoorten en ID-
kaarten

Vraag Hoe kunnen we dit onder de aandacht brengen bij mensen, hen hier bewust 
van maken, zeker gelet op het feit dat mensen straks weer zullen gaan 
reizen? Is het college bereid om iets te doen van een campagne?

Antwoord:

Sinds 9 juni draait een bewustwordingscampagne via sociale media kanalen. In deze campagne wordt 
opgeroepen om alvast te controleren of het reisdocument binnenkort verloopt/al verlopen is en wordt 
aangedrongen om op tijd een afspraak te maken, aangezien de wachttijden kunnen oplopen door drukte.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Voortman, van Ooijen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Stedelijke Ontwikkeling
Paragraaf
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URL / Blz op website
Verbijzondering Toegankelijke openbare ruimte. Er staat: Daarom is deze indicator niet 

meer ingevuld en werken we aan een 
nieuwe. Daar monitoren we komende drie jaar het aantal meldingen 
die betrekking hebben op toegankelijkheid uit de slim melden-app. 
Na deze periode

Vraag Wat wordt de nieuwe indicator, en op welke manier spelen de nieuwe 
ontwikkelingen rondom Slim Melden daarin een rol? Worden mensen die 
een melding maken, mensen met een lichamelijke beperking en ook 
belangenorganisaties hier op geattendeerd? Hoe kunnen zij hun ideeën 
meegeven aan de gemeente om dit onderwerp beter te monitoren in de 
stad?

Antwoord:

1. Wat wordt de nieuwe indicator, en op welke manier spelen de nieuwe ontwikkelingen rondom Slim 
Melden daarin een rol? Op basis van meldingen die binnenkomen via Slim Melden in relatie tot 
toegankelijkheid zal een nieuwe indicator worden opgesteld die enerzijds rekening moet houden met 
het aantal meldingen en anderzijds met het financiële aspect. Zo staan bijvoorbeeld tien meldingen 
met betrekking tot het plaatsen van noppentegels financieel niet in verhouding tot het aanpakken 
van de hellingshoek van een brug. Daarom monitoren we de komende drie jaar het aantal en type 
meldingen met betrekking tot toegankelijkheid om een goed beeld en bruikbare indicator te vormen. 

2. Worden mensen die een melding maken, mensen met een lichamelijke beperking en ook 
belangenorganisaties hier op geattendeerd? Iedereen die dat wil kan een melding met betrekking tot 
toegankelijkheid in de openbare ruimte doen via de app. We attenderen inwoners van Utrecht daar 
via de gebruikelijke kanalen op (bijvoorbeeld de website). Ook zullen wij het Solgu informeren. Hoe 
kunnen zij hun ideeën meegeven aan de gemeente om dit onderwerp beter te monitoren in de stad? 
Via de reguliere kanalen van de Gemeente Utrecht kan iedereen zijn of haar vraag, wens of idee of 
indienen via vraag, wens, idee | Gemeente Utrecht.

https://www.utrecht.nl/contact/vraag-wens-idee/
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Verbijzondering Er staat: "Het Development Network Utrecht 

(DNU) is gebruikt om kennis te delen op diverse beleidsterreinen en dit jaar 
uiteraard specifiek 
om de effecten van de coronacrisis in beeld te krijgen"

Vraag Hoe is dit georganiseerd? Wanneer hebben er bijeenkomsten 
plaatsgevonden en is hier ook een terugkoppeling over beschikbaar? Als 
raad krijgen wij niets mee over dit netwerk, dat ieder jaar wel staat 
benoemd in de begrotingscyclus. Zou het college hier meer transparantie / 
inzicht in kunnen bieden?

Antwoord:

Het DNU organiseert vijf bijeenkomsten per jaar, plus een jaarlijkse excursie. En terugblik op de 
bijeenkomsten 2020 en vooruitblik op 2021 vind u in het jaarplan (deze is binnenkort online 
beschikbaar). Het doel van de bijeenkomsten is om met elkaar te zoeken naar oplossingen en het 
ontdekken van concrete ideeën voor kansrijke ontwikkelingen in de stad. 
Om de transparantie te vergroten heeft het DNU sinds 1 januari 2021 een eigen website: Development 
Network Utrecht | DNU. Hier is binnenkort ook het jaarplan te vinden. 

https://developmentnetworkutrecht.nl/
https://developmentnetworkutrecht.nl/
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Verbijzondering Ruimtelijke kwaliteit van de bestaande stad versterken

Vraag Waarom is de doelstelling van 1200 woningen opgenomen? Dat is relatief 
laag, vergeleken met de doelstelling van 2019 en 2020. Kan deze 
doelstelling niet ambitieuzer?

Antwoord:

De indicator gaat over de opleveringen in de bestaande stad en is daarmee dus exclusief de opleveringen 
binnen de bouwopgave Leidsche Rijn. In het MPR is aangegeven dat wij ernaar streven om gemiddeld 
circa 3.000 woningen per jaar in aanbouw te nemen en laten we zien wat de verwachte prognose (start 
bouw) is voor de aankomende drie jaren. Het aantal te verwachten opleveringen wordt op basis hiervan 
berekend.
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URL / Blz op website
Verbijzondering Er staat: Voor deelgebied 6 is samen met de marktpartijen 

verkend hoe tot een gezamenlijke ontwikkelingsstrategie gekomen kan 
worden. Echter zal er eerst meer 
duidelijkheid moeten zijn over de investeringsstrategie mobiliteit Zuid West 
voordat hier verv

Vraag Waarom wil het college wachten op de investeringsstrategie mobiliteit Zuid 
West? Hoeveel vertraging gaat dit opleveren? Eerder zijn delen van 
deelgebied 6 ook al vastgesteld door de raad, staan die dan nu ook on 
hold?

Antwoord:

De mobiliteitsmaatregelen Zuid West zijn bepalend voor de snelheid die gemaakt kan worden in 
deelgebied 6 MWKZ (en andere ontwikkelingen aan deze kant van de stad). De ontsluiting van het 
deelgebied is rechtstreeks gekoppeld aan de zuidelijke Europalaan en het knooppunt A12. Meer zicht op 
de investeringsstrategie en fasering van de mobiliteitsmaatregelen in Zuid West is nodig om duidelijkheid 
te kunnen creëren over het totale laadvermogen van het gebied. Ondertussen wordt samen met de 
marktpartijen een ontwikkelstrategie uitgedacht om te komen tot de gewenste stapsgewijze 
transformatie van het gebied. Dit heeft geen invloed op de delen die al zijn vastgesteld door de raad 
(zoals Eendrachtlaan 10 en Holland Casino).
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Verbijzondering Er staat: voor de Archimedeslaan 16 ontwikkeling is de eigendomssituatie 

veranderd, waarvoor nieuwe 
overeenkomsten zijn gesloten. Met de nieuwe eigenaar wordt de 
planontwikkeling nu verder 
doorgezet

Vraag Zijn de ambities van de gemeente, onder andere als het gaat om duurzame 
transformatie en betaalbaar wonen, geborgd in deze nieuwe 
overeenkomsten?

Antwoord:

Eind 2020 is het bestaande pand op de Archimedeslaan van eigenaar gewisseld (inclusief erfpachtrecht). 
Daarom is met de nieuwe eigenaar (KondorWessels Projecten, KWP) een nieuwe 
plankostenintentieovereenkomst overeenkomen. Hierin staan vooral afspraken over de gemeentelijke 
plankosten. Daarnaast zijn we, zoals aangegeven, met KWP doorgegaan met de planontwikkeling. De 
ambities van de gemeente op gezond stedelijk leven, zoals rondom duurzaamheid en betaalbaar 
woningen zullen in deze fase publiekrechtelijk worden vastgelegd in het Stedenbouwkundig Programma 
van Eisen (SPvE) en privaatrechtelijk in een anterieure overeenkomst.
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Portefeuillehouder(s) Verschuure, Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Stedelijke Ontwikkeling
Paragraaf
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URL / Blz op website
Verbijzondering Er staat: Het proces voor de omgevingsvisie Kanaleneiland en Transwijk is 

vertraagd. Het was de 
bedoeling de besluitvorming eind 2020 in de raad te hebben. Dit is 
vertraagd door de digitale
participatie in verband met Corona en stroef verloop met partner

Vraag Kan het college ons meer toelichting geven op dat 'stroef verloop met 
partners'? Wat zijn de knelpunten, en zitten hier ook financiële 
consequenties/risico's in voor de gemeente?

Antwoord:

Vanaf maart 2020 organiseerde de gemeente een participatietraject rondom de omgevingsvisie 
Kanaleneiland en Transwijk. Op 7 maart 2020 organiseerden we de eerste fysieke bijeenkomst, maar na 
die datum stapten we noodgedwongen over op digitale bijeenkomsten vanwege Corona. De digitale 
sessies werden in medio 2020 georganiseerd. De wijkcooperatie liet eind vorig jaar merken dat ze niet 
gelukkig waren met de opkomst en betrokkenheid van bewoners bij de digitale bijeenkomsten via een 
actie “schermen op zwart” (zie SV 285). In overleg werd afgesproken dat de wijkcooperatie zelf ook een 
aantal bijeenkomsten zou gaan organiseren voor wijkbewoners. Deze bijeenkomsten vinden in juni en 
juli plaats, zoveel mogelijk weer fysiek. Het uitgangspunt daarbij is de richting van de omgevingsvisie die 
is opgesteld naar aanleiding van de fysieke en digitale sessies in 2020. We verwachten dat de resultaten 
van de bijeenkomsten de richting aanvullen, verdiepen en nuanceren. De samenwerking met de 
wijkcooperatie verloopt nu goed.

De planning van het traject om te komen tot een door de raad vastgestelde omgevingsvisie 
Kanaleneiland en Transwijk loopt door de organisatie van de bijeenkomsten door de wijkcooperatie 
weliswaar uit, maar het draagvlak voor en eigenaarschap vanuit de wijk voor de visie verbreedt zich en 
de omgevingsvisie zelf wordt er kwalitatief beter van. We juichen deze ontwikkeling juist toe, omdat we 
hopen dat we met deze werkwijze een beweging krijgen van meer betrokkenheid bij de leefbaarheid van 
de wijk.
Omdat we een langer planproces doorlopen zullen de plankosten voor het totale proces iets hoger zijn 
dan oorspronkelijk bedacht. We merken dat in bijna elke wijk waarvoor we een omgevingsvisie maken er 
een beweging van onderaf op gang komt van bewoners die iets met elkaar voor elkaar willen brengen. 
Dat is een heel mooie beweging. 
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Verbijzondering Er staat: Een aantal plannen is vrijgegeven voor reactie door de omgeving. 

Dit geldt bijvoorbeeld voor het 
SPvE voor Nieuw Buurland (Lauwerecht 2-4), de bouwenvelop voor 
Gansstraat 143 en voor het 
IPvE voor vergroening en herinrichting van de openbare ruimte

Vraag Op welke wijze communiceert de gemeente pro-actief over deze vrijgeving? 
We zijn door bezorgde bewoners (van Nieuw Buurland) benaderd met veel 
vragen en kanttekeningen. Rondom het proces is veel onduidelijk, is het 
college bereid om hierin iets extra's te doen, onder andere via het 
wijkbureau, de krant, eigen social media kanalen en met informatieborden 
ter plaatse?

Antwoord:

In het Utrechts Plan Proces en de Leidraad Participatie is de inzet van communicatie en participatie bij 
projecten stevig verankerd. In de projecten zie je dat terug via communicatie en participatie, gericht op 
de directe omgeving en op belanghebbenden én gekoppeld aan de bestuurlijke momenten in het UPP. De 
precieze invulling en uitvoering is altijd maatwerk, middelen en momenten worden afgestemd op de 
omgeving en het vraagstuk.
De uitkomsten van SPvE’s, bouwenveloppen komen tot stand met behulp van participatie en worden 
vervolgens nog vrijgegeven voor consultatie, voordat ze ter vaststelling worden aangeboden.
Het SPvE Nieuw Buurland heeft van 23 december 2020 tot 31 januari 2021 ter inzage gelegen. Dit is met 
een wijkbericht op 1.077 adressen via de post gemeld.
Mitros heeft het wijkbericht daarnaast digitaal verspreid onder de ontvangers van de Nieuwsbrief over 
Nieuw Buurland. Er is verder een webpagina www.utrecht.nl/nieuwbuurland waar naar verwezen wordt 
en die informatie geeft over het proces.
Voor Gansstraat 143 is de vrijgave van de bouwenvelop eveneens breed bekendgemaakt via een 
wijkbericht, nieuwsbrief van het wijkbureau en de website van de initiatiefnemer.
Het IPvE openbare ruimte Nimeto hangt samen met de verbouwing van de school. Er is een 
participatieavond gehouden over het ontwerp IPvE de input die is opgehaald is aanleiding geweest om 
het ontwerp IPvE aan te passen. De bewoners zijn uitgenodigd via een huis aan huis brief. De vrijgave 
volgt later en wordt onder de aandacht gebracht middels een wijkbericht en via de website van de 
initiatiefnemer.
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Verbijzondering Er staat: er is een raadsvoorstel opgesteld over de toekomst van de 

parkeergarage Springweg. Gelijktijdig is ook de Visie Strosteeg ter inzage 
gelegd en is het intentiedocument voor de bouw van 30 woningen bij 
Strosteeg 18-36 vastgesteld.

Vraag Dit lijkt ons onjuist. We hebben juist tijdens de raadsbesprekingen 
toegezegd gekregen dat het intentiedocument nog apart besproken zou 
worden in de gemeenteraad, voordat het wordt vastgesteld. Kan hier een 
tekstuele correctie op komen, die beter weergeeft dat Strosteeg 18-36 nog 
volop in de besluitvormings -fase zit waarbij de raad ook aan zet is?

Antwoord:

Wij hebben eind 2020 het intentiedocument voor Strosteeg 18-36 vastgesteld. Het intentiedocument 
markeert de formele start van het planproces binnen de gemeente. Wethouder Diepenveen heeft later 
toegezegd dat het bouwplan wordt opgenomen in de Visie Strosteeg. Dit betekent dat de 
stedenbouwkundige randvoorwaarden voor Strosteeg 18-36 onderdeel worden van Visie Strosteeg, 
waarbij de uitwerkingsregels van het vigerende bestemmingsplan leidend zijn. Visie Strosteeg heeft rond 
de jaarwisseling 2020-2021 ter inzage gelegen en zal worden aangepast naar aanleiding van deze 
toezegging van de wethouder en naar aanleiding van de diverse zienswijzen die zijn ingediend. 
De aangepaste Visie gaat via het college naar de raad ter vaststelling. Dit zal gebeuren nadat er 
besluitvorming heeft plaats gevonden over de toekomst van parkeergarage Springweg. Omdat op de plek 
van het bouwplan reeds een uitwerkingsbevoegdheid in het vigerende bestemmingsplan is opgenomen, 
dienen de publiekrechtelijke kaders voor deze ontwikkeling vastgelegd te worden in een uitwerkingsplan. 
Dit uitwerkingsplan volgt de kaders van de nog vast te stellen Visie Strosteeg en zal gelijktijdig hiermee 
worden opgesteld.
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Verbijzondering Er staat: De kosten van de gebiedsteams in de opgaven 

Noordoost/Oost/Zuid, West/Noordwest en 
Overvecht/Zuidwest zijn in 2020 hoger uitgevallen dan vooraf begroot, 
onder andere door integrale 
toetsing van particuliere initiatieven voordat kosten kunnen w

Vraag Deze manier van werken (integraal vroegtijdig toetsen, zodat sneller kosten 
verhaald kunnen worden) is juist ingevoerd met als argument dat dit 
financieel gunstiger uitpakt voor de gemeente en ook personele capaciteit 
en administratie rondom een project bespaart. Hoe verhoudt dat zich tot 
hetgeen dat we hier lezen?

Antwoord:

Het klopt inderdaad dat we met de nieuwe manier van werken met eerder een intentiedocument ook 
eerder kosten kunnen verhalen. Deze manier hebben we in 2019 ingevoerd en daarom is daar in de 
begroting van 2020 al rekening mee gehouden. In het afgelopen jaar bleek echter dat de inzet van 
stedenbouw in de gebiedsteams voor losse vragen over particuliere initiatieven nog voordat er een 
intentiedocument gemaakt wordt, hoger was dan geraamd. Het gaat hier ook over inzet die gemaakt 
wordt om verschillende particuliere initiatieven ten op zichte van elkaar integraal te kunnen toetsen. Dit 
soort kosten zijn niet direct toerekenbaar op de initiatieven en daarom ook niet verhaalbaar.
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Verbijzondering Er staat: De in 2020 gerealiseerde plankosten worden 

ten laste van de reservering voor de plankosten Merwedekanaalzone in de 
reserve grondexploitatie gebracht. Omdat de onderhandelingen langer 
duren dan gedacht is de grens van kosten die verhaalbaar zijn bereikt.

Vraag Begrijpen wij hier nu goed uit dat, omdat zaken langer duurde, de 
gemeente kosten niet meer kan verhalen, die ze eerder wel had willen 
verhalen? Om welk bedrag gaat het hier, en hoe wordt dit nu opgelost? 
Heeft het college de raad hier tussentijds ook over geïnformeerd? Hoe gaat 
dit in z'n werk, en gaan deze termijnen (?) ons ook opbreken bij andere 
langlopende projecten? Zo ja, welke, zijn deze reeds geïnventariseerd?

Antwoord:

Bij grote gebiedsontwikkelingen is vaak sprake van complexe binnenstedelijke verdichting, diverse 
grondeigenaren, hoge milieucategorieën en grote uitdagingen op het gebied van bereikbaarheid, groen, 
duurzaamheid en klimaatadaptie. Deze complexiteit kost tijd (capaciteit), kennis (onderzoek) en 
investeringen. Het doel is zoveel mogelijk plan- en investeringskosten bij investerende partijen te 
verhalen via anterieure overeenkomsten. Om overeenkomsten met ontwikkelende partijen te kunnen 
sluiten worden voorbereidende kosten gemaakt. Om het risico van het niet kunnen verhalen van 
plankosten in de Merwedekanaalzone op te kunnen vangen heeft de gemeenteraad bij het MPR 2017 een 
reservering opgenomen in de reserve grondexploitatie.
Het BBV stelt eisen aan voorbereidingskosten bij anterieure overeenkomsten. Eén van die eisen is dat de 
kosten binnen nu en vijf jaar verhaald moeten kunnen worden. Bij de kosten die we voor deelgebied 6 
gemaakt hebben zal dat niet lukken en daarom zijn deze kosten ook afgelopen jaren via de bestedings- 
en dekkingsvoorstellen bij de jaarrekening onttrokken aan deze reservering.
Voor Merwede (deelgebied 5) liggen de afspraken over de samenwerking en de bijdragen die de 
gezamenlijke eigenaren doen vast in de samenwerkingsovereenkomst (SOK). De kosten die we hebben 
moeten maken om te komen tot een gezamenlijk Stedenbouwkundig Plan en de SOK zijn hoog. De 
afspraken uit de SOK hebben we afgezet tegen de nog te verhalen (voorbereidings)kosten van afgelopen 
jaren, geactualiseerde kostenramingen en de afgesproken bijdragen. Uit deze beoordeling blijkt dat we 
kosten uit 2020 (1,528 miljoen euro) niet binnen het totaal op kunnen vangen. Bij deze jaarrekening 
stellen we voor de kosten van 2020 ten laste van de hiervoor in 2017 gevormde reservering te brengen.
Dit jaar stellen we bij het MPR voor om de (resterende) reservering te handhaven en deze breder in te 
zetten om risico’s op te vangen in de voorbereidingsfase van het faciliterende grondbeleid en de in de 
RSU 2040 genoemde ontwikkelgebieden. Dit is nodig om het proces van de verstedelijking goed te 
kunnen faciliteren. Bij veel van de in de RSU 2040 genoemde gebieden is aan de voorkant niet duidelijk 
of we een overeenkomst kunnen sluiten, omdat er sprake is van een tekort en er aanvullende middelen 
(subsidies) nodig zijn. De verhaalbaarheid van de kosten is omgeven door extra onzekerheden. Om 
zowel de kwantitatieve als kwalitatieve groei van de stad te borgen, is het dus van belang om deze 
reservering te koppelen aan in de RSU 2040 genoemde ontwikkelgebieden.
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Verbijzondering In de tabel over passende huisvesting

Vraag P2.2.3 Aantal rollator en nultredewoningen in sociale huur: doelstelling voor 
2020 was 500, er zijn er echter 0 gerealiseerd. Hoe verklaart het college 
dit, waar lag dit aan? En hoe verhoudt dit zich tot de prestatieafspraken 
met de woningcorporaties? Of wordt het niet gemonitord, zoals staat 
beschreven op pagina 64?

Antwoord:

Wij hebben geen inzicht in het aantal rollator- en nul-treden-woningen in bestaande sociale huur. 
Corporaties hebben dit niet structureel bijgehouden. In de individuele afspraken 2021 hebben we 
afgesproken dat corporaties bij mutatie de nul-treden-woning gaan bijhouden. Dit is een werkwijze die 
voor 2021 is afgesproken. We kijken hoe we die werkwijze het beste kunnen vormgeven, ook omdat 
corporaties ten aanzien van de bestaande voorraad soms nog verschillende definities hanteren (zoals 
‘gelijkvloers’, ‘rollatorgeschikt’ en ‘rolstoelgeschikt’).
Het aantal in 2020 toegevoegde rollator- en nul-treden-woningen hebben we niet bijgehouden. In de 
stedelijke prestatieafspraken 2020 hebben we wel afgesproken dat nieuwbouwwoningen woonbaar dan 
wel eenvoudig aan te passen zijn voor mensen in een rolstoel of met een rollator. Verder hebben we in 
de individuele prestatieafspraken 2020 afgesproken dat nieuwbouwwoningen zo veel mogelijk als nul-
treden-woning worden gebouwd.
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Verbijzondering Middenhuur

Vraag We zijn blij om te lezen dat de ervaring met de middenhuurpilots (onder 
andere aanbieden via Woningnet) succesvol zijn geweest. Is het college 
bereid om deze structureler bekend te maken via Woningnet. Zouden we 
een ambitie van bijvoorbeeld een x aantal projecten of x aantal woningen 
kunnen opnemen? Welke knelpunten zijn er nog in de opschaling hiervan?

Antwoord:

Het is onze ambitie om te zorgen dat zo veel mogelijk middenhuurwoningen van institutionele beleggers 
via WoningNet worden aangeboden. We hebben daarom in het Stadsakkoord Wonen met hen 
afgesproken om hiervoor een pilot te starten. In de raadsbrief ‘Pilot aanbieden middenhuurwoningen via 
WoningNet’ van 14 juli 2020 hebben wij u geïnformeerd over de resultaten van de pilot. In deze brief 
hebben we tevens aangegeven dat de pilotfase is afgerond en de beleggers die het Stadsakkoord Wonen 
hebben ondertekend verder gaan met deze werkwijze. Dit hebben zij sindsdien ook gedaan. Inmiddels 
zijn er vier nieuwbouwprojecten met middenhuurwoningen aangeboden via WoningNet. Ook zijn er 
sindsdien in meerdere overeenkomsten afspraken over vastgelegd en spreken wij regelmatig met 
beleggers over de praktische uitvoering hiervan en het wegnemen van eventuele knelpunten. Zo is mede 
op voorspraak van de beleggers onlangs het aanvraagproces voor een huisvestingsvergunning voor een 
middenhuurwoning gedigitaliseerd. We verwachten dan ook dat - in lijn met onze ambitie - de komende 
tijd zo veel mogelijk middenhuurwoningen van institutionele beleggers via WoningNet worden 
aangeboden. Wij blijven met hen in gesprek over het functioneren van het aanbiedingsproces en het 
wegnemen van eventuele knelpunten die hierbij zijn ervaren.
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Verbijzondering Betaalbare Koop

Vraag Goed om te lezen dat de gemeente deelneemt aan diverse programma's, 
aanvullend op de zelfbewoningsplicht. Ziet het college nog om andere 
regelingen, conform de CDA motie hierover, op korte termijn aan de raad 
voor te leggen?

Antwoord:

Op dit moment zijn wij bezig met het opstellen van een Actieplan betaalbare koopwoningen. In die lijn 
kijken we naar meerdere regelingen om het aanbod aan betaalbare koopwoningen te stimuleren en – 
naar analogie van de zelfbewoningsplicht - woningen beschikbaar te krijgen en te houden voor reguliere 
woningzoekenden. U ontvangt dit Actieplan nog vóór het zomerreces van 2021.
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Verbijzondering Nieuwe woonconcepten

Vraag We lezen over bijzondere woonvormen (onder andere voor ouderen in 
MWKZ en Leidsche Rijn) en dat deze behoeften meegenomen worden in 
diverse projecten en gebiedsontwikkelingen. Dit is voor ons nog wat vaag. 
Voorheen hadden we een doelstelling op dit onderwerp. Waar is die 
gebleven, wat wordt de nieuwe doelstelling hierin?

Antwoord:

Op blz. 63 van de jaarstukken 2020 staat een prestatie-indicator voor het aantal toegevoegde 
woonzorginitiatieven – inclusief die voor 2021. In 2020 was de doelstelling voor woonzorginitiatieven / 
speciale woonvormen 5-10, er zijn 6 zulke initiatieven gerealiseerd. De doelstelling voor 2021 is 
eveneens 5-10. Op pagina 64 en 68 vindt u nadere toelichting op deze doelstelling.
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Verbijzondering Verduurzamen monumenten

Vraag In de analyse lezen wij dat et aantal is hoger dan de doelstelling door meer 
initiatieven van 
eigenaren. Dat initiatief is mooi, dus zouden we dan als gemeente ook niet 
onze ambitie moeten vergroten? Of kunnen we het niet aan als gemeente? 
Wat weerhoudt het college hiervan? Het voorbeeld van de Bethelkerk laat 
zien dat de gemeente nog lang op zich laat wachten als het gaat om 
toestemming en vergunningverlening, waarom is dat? Is er sprake van een 
capaciteitsprobleem of is er vaak een inhoudelijk bezwaar?

Antwoord:

We hebben ruime ambities voor energiezuinig maken van erfgoed geformuleerd, met name in lijn met 
doelstellingen voor het klimaatakkoord over verminderen van CO2-uitstoot per 2030 en 2040. Dit is 
vertaald in de nieuwe beleidsregel zonne-energie en vormt ook een vertrekpunt voor de nieuwe 
erfgoednota. Er wordt daarom op diverse wijzen gecommuniceerd met eigenaren, direct en via (digitale) 
informatiebijeenkomsten. De capaciteit binnen de gemeente vormt geen probleem, belangrijk hierbij is 
dat eigenaren zelf moeten overgaan tot het treffen van maatregelen en daarbij vanuit de gemeente 
worden gefaciliteerd. De Bethelkerk is in dit verband een bijzonder traject met een lopende 
bezwaarprocedure.
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Verbijzondering 20% van de daken dat zonnepanelen heeft

Vraag In 2020 is al het percentage van 17% bereikt. Geeft dit aanleiding om de 
doelstelling niet alleen straks bij de voorjaarsnota te gaan veranderen (16% 
lijkt dus geen ambitie meer te zijn), maar ook te kijken naar een andere 
type doelstelling, bijvoorbeeld het aandeel/oppervlak van het dak, of de 
combinatie met een groen dak, of ..?

Antwoord:

We zijn het met u eens dat de huidige doelstelling van 20% zon op dak naar verwachting niet meer 
aansluit op de gesignaleerde trend en realisatie. Ook vraagt de inzet in de Regionale Energiestrategie 
een mogelijke herziening van de inzet op grootschalig zon op dak. We zijn ook nieuwsgierig naar de 
resultaten uit de zonnemonitor (verschijnt naar verwachting eind van het jaar) die de ontwikkelingen per 
doelgroep vergelijkbaar maken. Op basis van deze informatie kijken we of en hoe we de doelstelling zon 
op dak beter kunnen laten aansluiten op de ambities die we nastreven. Dan kijken we ook opnieuw naar 
de definities zoals het aandeel dak voor zon en bijvoorbeeld combinatie met groene daken. In de 
Energievisie die eind van dit jaar aan uw raad wordt aangeboden voor besluitvorming komen we daarop 
terug. Een voorstel van de mogelijke wijziging van de doelstelling kan dan vervolgens in de 
Voorjaarsnota worden verwerkt.
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Verbijzondering Er staat: bij het verduurzamen van woningen en panden is het 

ondersteuningspakket aan bewoners en bedrijven 
verder uitgebreid. Huiseigenaren kunnen vanaf 2020 processubsidie krijgen 
voor trajectbegeleiding en 
collectieve inkoopacties.

Vraag Gaat dit over de uitvoering van de motie over trajectbegeleiding bij VVE's? 
Hoe verloopt dit momenteel, wordt er gebruik van gemaakt en wat zijn de 
ervaringen? Hoe denkt het college deze ondersteuning in 2021/2022 nog 
beter te laten aansluiten bij de behoefte van VVE's? Is hier ook een aparte 
doelstelling op mogelijk?

Antwoord:

De Utrechtse subsidieregeling trajectbegeleiding is bedoeld voor individuele grondgebonden woningen. 
Voor VVE’s hebben we niet zo’n regeling. Deze keus is gemaakt omdat VVE’s voor advies en 
procesbegeleiding gebruik kunnen maken van een landelijke subsidieregeling (Subsidie energiebesparing 
eigen huis). VVE’s kunnen terecht bij door het Rijk geselecteerde energie-adviesbureaus. Die subsidie is 
bedoeld voor een energieadvies, voor een (groen) meerjarenonderhoudsplan en procesbegeleiding. Deze 
laatste is bedoeld om besluitvorming binnen een VVE te begeleiden, maar ook om bijvoorbeeld op 
offertes mee te kijken. In de zomer van 2020 is het VvE loket van start gegaan. Daarmee hebben we een 
centraal punt waar VvE’s terecht kunnen met juridische of organisatorische vragen of vragen over 
verduurzaming. Daarnaast wijzigingen we de subsidie Energieadvies aan huis en Trajectbegeleiding te, 
zodat ook eigenaren van een gesplitste grondgebonden woning (kleine VvE’s) van de regeling gebruik 
kunnen maken.
Uit contacten met het Rijk weten we dat er in 2020 weinig gebruik is gemaakt van de regeling. De reden 
is waarschijnlijk dat VVE’s vanwege corona-restricties geen live algemene ledenvergaderingen konden 
organiseren, waardoor opdrachten van advies of besluitvorming over uitvoering bleven liggen. Of het 
gebruik weer zal toenemen na versoepeling van Corona-maatregelen en of VVE's in Utrecht zich op dit 
moment voldoende ondersteund weten is ons niet bekend. 

https://www.utrecht.nl/wonen-en-leven/wonen/uw-koopwoning/hulp-voor-uw-vve/
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Verbijzondering Uitwerking van de energieambities

Vraag Puntsgewijs staan er meerdere projecten die door vertraging hebben geleid 
tot lagere lasten. Wij vermoeden dat deze kosten alsnog wel in 2021 
gemaakt gaan worden. Op welke manier is dit doorberekend voor 2021?

Antwoord:

De kosten voor de Transitievisiewarmte en de Energieloketten zijn in 2020 deels bekostigd vanuit 
incidentele budgetten vanuit het rijk. Bij de resultaatbestemming 2020 is voorgesteld om deze 
resterende middelen over te hevelen naar 2021 en beschikbaar te houden voor deze onderdelen. Voor de 
kosten die in 2021 gemaakt worden voor Energielandschap Rijnenburg is in de begroting van 2021 
voldoende structureel budget geprogrammeerd, en wordt er tevens met de initiatiefnemers gesproken 
over verdeling van de plankosten.
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Verbijzondering Geluid

Vraag De tabel laat zien dat de enquete vooral gaat over geluidsoverlast door 
verkeerslawaai. Zouden we dit niet moeten verbreden naar ook andere 
geluidsbronnen en -oorzaken (bijvoorbeeld evenementen, 
bouwwerkzaamheden)?

Antwoord:

In het kader van de verantwoording staat alleen ‘vaak overlast van verkeerslawaai’ als indicator omdat 
dat de meeste impact op de gezondheid heeft. In de Utrecht Monitor staan de resultaten van de 
inwonersenquête met vragen over geluidsoverlast van verkeerslawaai, bedrijfslawaai en overig lawaai. 
Verder staan in de Utrecht Monitor ook de getallen met betrekking tot meldingen van geluidsoverlast 
gesplitst naar bedrijven, horeca en bouwlawaai. Overlast van evenementen komt in de Utrecht Monitor 
aan bod bij vragen over het cultuuraanbod in de stad.
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Verbijzondering

Vraag Waarom wordt bij de nieuwe indicatoren (vanaf 2021) niet meer gekeken 
naar het aantal denominaties / onderwijsconcepten per wijk? Hoe wordt 
deze diversiteit van het onderwijsaanbod dan gemonitord?

Antwoord:

Met de inwerkingtreding dit jaar van de nieuwe wet 'Meer ruimte voor nieuwe scholen' valt het stichten 
van scholen onder de verantwoordelijkheid van de Rijksoverheid, niet meer van de gemeente. De 
gemeente kan alleen sturen op diversiteit in de gesprekken die initiatiefnemers moeten voeren met de 
gemeente, schoolbesturen en samenwerkingsverband. De gemeente vindt diversiteit van het 
onderwijsaanbod belangrijk, echter diversiteit gaat niet alleen over verschillende denominaties, maar ook 
over verschillende onderwijsvisies en -concepten en de aanwezigheid van verschillende schoolbesturen. 
Omdat de gemeente echter formeel niet meer verantwoordelijk is voor de stichting van scholen, 
rapporteren we hier niet meer over.
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Verbijzondering Cijfer gezondheid

Vraag Hoewel schoolkinderen al enkele jaren hoger scoren op gezondheid dan de 
doelstelling is, blijft de doelstelling al drie jaar hetzelfde. Wat is de reden 
hiervan?

Antwoord:

De indicator ‘gemiddeld schoolcijfer van leerlingen op het VO in klas 2 en 4 voor ervaren gezondheid’ is 
voor het eerst in 2018 gebruikt. Toen lag dit op 7,8 voor zowel klas 2 als klas 4. In 2019 lag dit cijfer op 
8,3 voor klas 2 en 8,1 voor klas 4. Deze cijfers kunnen op een kleine schommeling duiden. In 2020 
waren de gemiddeldes identiek aan 2019, maar waren we voorzichtig met de interpretatie van de cijfers 
vanwege het lage responspercentage in verband met Corona. We verwachten dat de impact van de 
coronapandemie eerder zal zorgen voor een verslechtering van de ervaren gezondheid dan een 
verbetering. Dit alles tezamen geeft onvoldoende aanleiding om de doelstelling van 7,8 omhoog bij te 
stellen. Zoals beschreven in de Eerste Bestuursrapportage 2020 gebruiken we vanaf 2021 een andere 
bron voor goed ervaren gezondheid op het VO en komt er ook aandacht voor verschillen in ervaren 
gezondheid tussen groepen en wijken.
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Verbijzondering Gezond ervaren levensjaren

Vraag Doelstelling is om gezond ervaren levensjaren tussen hoogste en laagste 
sociaaleconomische groepen met 30% te verkleinen in 2040. Op deze 
manier gesteld kan de doelstelling worden bereikt als de gezond ervaren 
levensjaren van de hoogste sociaaleconomische groep omlaag gaat. Ziet 
het college ook de risico van een dergelijke indicator?

Antwoord:

Het klopt dat de doelstelling, om de gezondheidsverschillen in Utrecht in 2040 tussen de laagste en 
hoogste sociaaleconomische groepen te laten afnemen met 30% ten opzichte van 2012, ook behaald kan 
worden als de ervaren gezondheid van de hoogste sociaaleconomische groep omlaag gaat. Dit is 
uiteraard niet onze ambitie. In de raadsbrief van 15 april 2020(zie link) is deze doelstelling uitgebreid 
toegelicht en geven we aan dat we ons richten op het verkleinen van de gezondheidsachterstanden. Dit 
doen we door een aanpak gericht op de onderliggende oorzaken van ongezondheid en op inwoners die 
iets anders, meer of extra nodig hebben om zich gezond te voelen, volgens de uitgangspunten van ons 
Utrechtse volksgezondheidsbeleid “Gezondheid voor iedereen”. Onze programmadoelstelling is het 
vergroten van gezondheidswinst zodat het mogelijk is dat iedereen in Utrecht gezond kan leven. 

Link: Raadsbrief Motie en toezegging gezondheidsverschillen
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/513a3629-4a48-48aa-b07e-61965df56cd0

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/513a3629-4a48-48aa-b07e-61965df56cd0
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Verbijzondering EU4HEALTH

Vraag Wat is het doel van de inbreng van de Utrechtse opgave ten aanzien van 
het verkleinen van gezondheidsverschillen in het WHO Europese 
werkprogramma?

Antwoord:

Door de Utrechtse opgave ten aanzien van het verkleinen van gezondheidsverschillen in het WHO 
Europese werkprogramma in te brengen, sluiten WHO expertise, uitvoeringsprogramma’s en 
instrumenten beter aan bij de lokale opgaven. Daarnaast ontsluiten we zelf internationale, relevante 
kennis, expertise en contacten. Bijvoorbeeld, de recente uitgave Gezondheidsverschillen en 
kansengelijkheid van de Volksgezondheidsmonitor Utrecht is, uniek voor Europese steden, gebaseerd op 
de (landelijke) WHO Health Equity Status Reports en ontwikkeld in samenwerking met de experts van de 
WHO in Venetië en New York.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  163

Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Volksgezondheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 226
URL / Blz op website
Verbijzondering Gezonde wijk

Vraag In welke wijken is de infrastructuur van de Gezonde wijknetwerken op orde 
en in welke niet? En wat is de ambitie?

Antwoord:

In alle wijken wordt samengewerkt aan gezondheid. De mate van netwerkvorming, de grootte van het 
aangesloten netwerk, de aanwezigheid van een kerngroep waarin visie en aanpak wordt gedeeld en 
coördinatie en sturing op gezamenlijke doelen is verzorgd, verschilt per wijk. In 6 wijken zijn gezonde 
wijkallianties gevormd, waarin de samenwerking in een kerngroep is bekrachtigd. Dit zijn Overvecht, 
Noordwest (Zuilen-Ondiep), Kanaleneiland (Zuidwest), Hoograven(Zuid), Leidsche Rijn en Vleuten-De 
Meern. De gemeente is deelnemer in deze allianties, als partner naast de zorg- en welzijnsorganisaties, 
zowel formeel als informeel, in het sociaal-medisch domein. Daarmee is de gemeente niet alleen 
bepalend voor de gekozen infrastructuur, samen met de partners wordt de samenwerking ingericht in 
een vorm die past in de wijk of buurt. 
Onze ambitie is Gezondheid voor iedereen, zoals verwoord in de nota Volksgezondheid. Dat vraagt inzet 
op plekken waar reeds gezondheidsachterstanden zijn ontstaan en het voorkomen ervan. Netwerken 
waarin op structurele basis wordt samengewerkt rond gezondheidsopgaven van en met bewoners dragen 
daaraan bij en de komende tijd geven we daar een impuls aan voor alle wijken.
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Verbijzondering GGD

Vraag Hoe staat het met het in eerdere gesprekken beschreven probleem van 
behouden van het juiste personeel?

Antwoord:

De GGDrU heeft recent een strategische personeelsanalyse over jeugdartsen uitgevoerd. En constateert 
dat het, ondanks krapte op de arbeidsmarkt, uitstroom en vergrijzing, lukt om de bezetting op peil te 
houden. De verwachting is dat dit, met de nodige inspanningen op werving, ook de komende jaren zal 
lukken. Dit antwoord is ontleend aan een strategische personeelsanalyse die voorligt in het Algemeen 
Bestuur GGDrU eind juni.
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Verbijzondering JGZ

Vraag Zijn er situaties waarbij contact met kind en ouders in Coronatijd geheel 
verloren is gegaan?

Antwoord:

De JGZ heeft de (wettelijke) taak om alle kinderen in beeld te hebben en houden, hier is continu 
aandacht voor, ook buiten coronatijd om. Er zijn nauwelijks kinderen en ouders geweest met wie geen 
contact is geweest door JGZ of een van de andere partners rond het kind, zoals buurtteams, scholen of 
Leerplicht (de kernpartners). De samenwerking tussen deze partners is in coronatijd geïntensiveerd om 
alle kinderen in beeld te houden en waar nodig te ondersteunen. JGZ heeft met alle scholen contacten 
gehad en gevraagd of alle kinderen naar school gaan of dat er contact was tijdens thuisonderwijs. Hierin 
hebben we in samenwerking met de kernpartners gekeken hoe er contact kan komen met de kinderen 
die niet in beeld waren en door wie van de partners. De JGZ heeft veel telefonisch contact gehad met 
kinderen, jongeren en ouders. Ook hebben JGZ medewerkers gebeld met alle gezinnen met kinderen op 
kinderdagcentra. 
Ondanks al deze inspanningen in coronatijd is de JGZ zich ervan bewust dat er een groter beroep is 
gedaan op het inschattingsvermogen van ouders om gezondheidsrisico’s te signaleren. De JGZ houdt 
goed in de gaten hoe het de komende periode gaat met de kinderen in de stad.
Alle leerlingen waren tijdens de lockdown in beeld bij leerplicht. Met de primair en voortgezet onderwijs 
scholen in Utrecht is afgesproken dat wanneer een leerling niet aanwezig was in de online les en er geen 
contact werd verkregen met ouders/verzorgers, gelijk contact werd opgenomen met leerplicht. Elke dag 
zijn leerplichtambtenaren op huisbezoek gegaan om contact te zoeken met deze leerlingen. 
Op die manier hebben de verschillende kernpartners er samen alles aan gedaan om kinderen in beeld te 
houden en in contact te blijven in deze periode.
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Verbijzondering Bewegen kinderopvang

Vraag De wens is om beleid te maken op bewegen bij de kinderopvang. Toetst de 
Inspectie Kinderopvang ook of er voldoende faciliteiten/ruimte is om 
voldoende te kunnen bewegen?

Antwoord:

Het maken van beleid op bewegen is de verantwoordelijkheid van de kinderopvang. De Inspectie 
Kinderopvang onderzoekt of binnen- en buitenruimtes van kinderopvanglocaties voldoen aan de 
wettelijke eisen van het minimaal aantal m2 per kind dat wordt opgevangen. Verder gaat ze na of de 
ruimtes veilig, toegankelijk en passend zijn ingericht zijn in overeenstemming met het aantal en de 
leeftijd van de op te vangen kinderen.
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Verbijzondering U-pas

Vraag Er is gekeken hoe het aanbod voor U-pashouders kan worden vergroot. Er 
is uitvraag gedaan bij 25 ouders. Waarom is deze groep bevraagden niet 
groter om zo een brede beeld krijgen?

Antwoord:

Volksgezondheid heeft in het kader van Kansrijke Start een kwalitatief verdiepend onderzoek gedaan 
naar de uitkomsten van de managementrapportage van Werk & Inkomen. Uit deze rapportage bleek dat 
ouders met kinderen van 0-3 jaar de U-pas minder gebruiken. De verdiepende gesprekken met ouders 
leverde interessante informatie op over onder andere hoe het aanbod van de U-pas nog beter kan 
aansluiten bij ouders met geldzorgen. Zo is bijvoorbeeld de zoekfunctie van de U-pas website aangepast 
en is de U-pas onder de aandacht gebracht bij professionals die contact hebben met deze ouders, zoals 
bij het consultatiebureau en bij huisartsenpraktijken. Daarnaast houdt Werk & Inkomen tweejaarlijks een 
uitgebreid klanttevredenheidsonderzoek onder alle U-pas houders om zo een breed beeld te krijgen van 
de ervaringen en behoeften. De combinatie van managementrapportage, het 
klanttevredenheidsonderzoek en de verdiepende gesprekken zorgen voor een voldoende breed beeld van 
de behoeften van ouders.
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Verbijzondering Aandacht voor ouderschap

Vraag Er zijn in Corona webinars georganiseerd voor ouders. Wat zijn de lessen 
uit deze webinars, wat is het vervolg en worden de juiste groepen bereikt?

Antwoord:

Lessen uit de webinars
Bij de collectieve aanpak werken we met en vanuit vragen van ouders en jongeren. We kijken met hen 
hoe we kunnen ondersteunen en hoe ze elkaar kunnen steunen en versterken. In deze coronaperiode 
blijken interactieve webinars een goede vorm te zijn om ouders toch te bereiken en ze te ondersteunen 
bij opvoedvragen. Belangrijke lessen van de collectieve aanpak (digitaal en fysiek) zijn bijvoorbeeld;
• Ouders waarderen het digitale aanbod. Ouders vinden het prettig om vanuit hun eigen huis een 

bijeenkomst te volgen. Ouders kunnen tegelijk voor hun kind zorgen en waarderen ook de 
betrekkelijke anonimiteit. Dit maakt het voor een grote groep gemakkelijker om hun vragen te 
stellen en de ervaringen van andere ouders te horen.

• Evalueren is een belangrijk onderdeel van de aanpak. Dit doen we door korte enquetes uit te zetten 
aan het einde van een webinar. Ouders laten hun contactgegevens achter om later ook door te 
praten over het verbeteren en toekomsteige webinars samen verder vorm te geven. Hierdoor kun je 
samen met ouders de activiteit steeds iets beter aan laten sluiten bij de behoefte.

• Als je met ouders spreekt van mens tot mens levert dit mooie gelijkwaardige samenwerkingen op en 
helpt om uit de professional-ouder relatie te komen. Dit zorgt ervoor dat ouders hun vragen en 
zorgen op tafel kunnen en durven leggen en we samen in gesprek kunnen over de mogelijkheden.

• Blijf flexibel. We moeten de aanpak vooraf niet ‘dichttimmeren’ zodat we flexibel blijven en beter 
aansluiten bij de vragen en behoeften van ouders. Daarmee houden we ook onze oren open voor de 
wensen voor het vervolg. Bijvoorbeeld, na een vaderwebinar uiten vaders de wens om appgroepjes 
te starten met andere vaders.

Wat is het vervolg?
Als de coronamaatregelen versoepelen zullen de fysieke activiteiten weer verder uitbreiden. De digitale 
inzet zal onderdeel blijven van de collectieve aanpak. Afhankelijk van de vraag en behoeften van ouders 
en kinderen zal er samen gekeken worden welke vorm daarbij het meest passend is. De komende 
periode investeren we in de deskundigheidsbevordering rondom de collectieve aanpak voor de collega’s 
in de wijken. Iedereen is immers nodig om collega’s en ouders te bereiken en te betrekken bij de 
collectieve activiteiten. Ook zetten we in op duidelijke en herkenbare communicatie richting ouders 
hierover. 
Worden de juiste groepen bereikt?
Afgelopen jaar is het aantal deelnemers van de webinars steeds verder gegroeid. We zien een grote en 
nieuwe groep ouders die we bereiken met de webinars ten opzichte van de fysieke bijeenkomsten. 
Ouders zijn afkomstig uit alle Utrechtse wijken en ook zijn er aparte populaire webinars georganiseerd 
voor vaders. Er zijn webinars georganiseerd voor ouders met kinderen van alle leeftijden, van 
aanstaande ouders en ouders met een kind dat 18 worden. Voor wijken met specifieke vragen zijn aparte 
webinars georganiseerd. Zoals een webinar over zorgen bij jongeren rondom het Griftpark tot een 
webinar over angst voor Corona op de Al Hambra school in samenwerking met organisaties uit de wijk 
(imam, school, buurtteam, Al Amal en JGZ). 
De adviseurs collectieve opvoedondersteuning van JGZ en Lokalis zijn ervan doordrongen om ook de 
ouders en kinderen in een meer kwetsbare situatie te bereiken en met hem hierin samen te werken. Er 
wordt veel met sleutelfiguren en organisaties in de wijk gewerkt om ook deze ouders te betrekken. 
Daarnaast wordt er op allerlei manieren gewerkt om de informatie, uitnodigingen en vorm van de aanpak 
(digitaal en fysiek) zo passend mogelijk te maken. Denk aan uitnodigingen via korte filmpjes die via 
whats app groepen worden gedeeld, afspraken in de speeltuinen waar ouders komen, verspreiding door 
begeleiders van bestaande groepen etctera. We gaan door met monitoren en hebben daarin specifiek 
aandacht voor de vraag of we ook ouders en kinderen bereiken in een kwetsbare positie.
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Verbijzondering Gezond gedrag bij geldzorgen

Vraag Wat doet de gemeente met de informatie die uit de genoemde onderzoeken 
komen ten aanzien van gezond eten?

Antwoord:

De resultaten over de Voedselbank zijn gedeeld met de Voedselbank om hun dienstverlening te 
verbeteren. Ook zijn de inzichten(zie link) uit het onderzoek in Noordwest gedeeld met de partners in 
Noordwest. De gemeente heeft een faciliterende rol in het ondersteunen en verbinden van initiatieven in 
de wijk. Daarnaast bevestigt het onderzoek dat gezond eten door inwoners als duur wordt ervaren en dat 
een gezonde leefomgeving belangrijk is. Dit versterkt onze landelijke en Europese lobby voor een 
gezonde voedselomgeving. 

Link: https://louisbolk.nl/publicaties/gezonde-voeding-voor-iedereen-toegankelijk

https://louisbolk.nl/publicaties/gezonde-voeding-voor-iedereen-toegankelijk
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Verbijzondering Gezond gewicht

Vraag Er is ervaring opgedaan in het speciaal onderwijs ten aanzien van gezond 
gewicht. Is de gemeente van plan deze aanpak verder uit te rollen over de 
andere scholen? En wat is daarvan de planning?

Antwoord:

Nee, er is geen uitrol bij andere scholen voorzien. Er is in het verleden veel ervaring opgedaan binnen 
het reguliere basisonderwijs met betrekking tot de aanpak gezond gewicht zoals de Jongeren Op Gezond 
Gewicht (JOGG)-aanpak. Scholen kunnen gebruik maken van leefstijlprogramma’s zoals die van gezonde 
school.
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Verbijzondering Seniorvriendelijke wijk

Vraag Er is ervaring opgedaan in de wijk Overvecht ten aanzien van de 
seniorvriendelijke wijk. Welke ervaringen zijn dit en op welke manier 
worden deze breder toegepast in de stad?

Antwoord:

Waar in alle Utrechtse wijken initiatieven rond ouderen zijn en ook netwerken van partijen rond ouderen 
in de wijken, heeft de Alliantie Seniorvriendelijke Wijk Overvecht de samenwerking tussen 
ouderenorganisaties versterkt met een extra impuls door ZonMW-financiering. Er is een effectief en 
hecht netwerk ontstaan, waarbij de vraag van ouderen zelf centraal staat. Een sociaal makelaar vanuit 
DOCK is hierin de spil. De activiteiten zijn onder andere gericht op digitale vaardigheden, 
informatievoorziening, eenzaamheid en bewegen. De aanwezigheid van een netwerk en professionele 
aansturing helpt om snel en op de ouderen afgestemd aanbod te organiseren bij de versoepelingen van 
de coronamaatregelen. 
Ook in andere wijken zijn er goede initiatieven, zoals de alliantie Beweegvriendelijke Wijk, waar men in 
Overvecht op haar beurt weer van leert. In alle wijken zijn er daarnaast wijkinformatiepunten. 
In de coronaperiode is ervaring opgedaan met initiatieven als Tas voor Thuis, de stem van ouderen laten 
horen via het maken van filmpjes en hybride netwerkbijeenkomsten met kleine groepjes ouderen via de 
camera toch in contact. 
De participatie van ouderen in Overvecht is uniek, zoals de special Dreefnieuws. Ook rond beeldbellen en 
het digitaal verbinden van (ook) laaggeletterde ouderen is een sterke coalitie ontstaan. Wat in deze 
proeftuin ontstaan is, is ook waardevol voor de rest van de stad. maar vraagt nog verdere uitwerking in 
wat daarin mogelijk en passend is bij de wijkcontext.

https://www.echtovervecht.nl/dreefnieuws
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Verbijzondering Buurtteams

Vraag In de prestatiedoelen is de realisatie over 2020 meer dan staat begroot 
voor 2021. Waarom is het aannemelijk dat de kosten gaan dalen in 2021?

Antwoord:

De hogere realisatie in 2020 is grotendeels veroorzaakt door de extra inzet vanuit de incidentele 
middelen. Deze inzet verwachten we ook de komende jaren vanuit de incidentele middelen te kunnen 
dekken. We verwachten dan ook niet dat de realisatie zal afnemen. In de begroting 2021 was dit echter 
nog niet verwerkt. Bij de 2e begrotingswijziging stellen wij nu voor om de begroting voor de doelstelling 
aan te passen aan de verwachte realisatie. De dekking vanuit de incidentele middelen was tot nu toe 
begroot op de doelstelling Aanvullende zorg.
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Verbijzondering Webinars opvoedondersteuning

Vraag Werden in deze webinars de juiste groepen bereikt?

Antwoord:

Vanaf 2020 tot heden zijn er 20 webinars georganiseerd. Het bereik van de webinars verschilt. 
Gemiddeld namen er circa 100 mensen deel, met name ouders, maar ook professionals. Aangezien de 
deelnemers niet zijn geregistreerd is niet bekend wat hun achtergronden of kenmerken zijn. De indruk is 
wel dat er sprake was van spreiding over de hele stad. We merken dat ouders sterk gemotiveerd zijn om 
de webinars bij te wonen. Er worden veel vragen gesteld en er is dikwijls een levendige discussie. De 
inhoud van de webinars wordt mede bepaald door de input en behoeften die we ophalen. Thema’s van de 
drie meest bezochte webinars: ontwikkeling van het tienerbrein (hoe om te gaan in Corona), circa 
500 deelnemers verdeeld over twee avonden; levend verlies, voor ouders met een zorgintensief kind, 
160 deelnemers en meer dan 500 mensen die dit nog terug keken; aanstaand vaderschap, 
141 deelnemers. 
In de q&a stellen ouders inhoudelijke vragen die aanleiding zijn voor een verder gesprek met aan gaan 
met de presentator. Voorbeelden van gesprekken op basis van vragen zijn terug te kijken via de 
webinars die online staan op de website. (niet alle webinars staan online in verband met afspraken met 
sprekers).

https://www.jeugdengezinutrecht.nl/pagina/webinars/877356
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Verbijzondering Jeugdbeschermingsmaatregelen

Vraag Er is geen coronageralateerde toename of afname te zien in de uitvoering 
van het aantal jeugbeschermingsmaatregelen. Wordt er nog wel een 
toename verwacht het komende jaar?

Antwoord:

We bevinden ons in een situatie die onvergelijkbaar is met de afgelopen jaren. Het is nu lastig in te 
schatten of er een toename van het aantal jeugdbeschermingsmaatregelen gaat komen, tot nu toe is dit 
nog niet het geval. Samen met onze partners in de stad volgen we de ontwikkelingen rond de effecten 
van Corona nauwgezet en hebben daar structureel overleg over. Op het moment dat wij een sterke 
toename zien, zullen wij daarop anticiperen.
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Verbijzondering

Vraag Wat zegt het totaal aantal misdrijven in de std over de veiligheid in een tijd 
waarin de veiligheidsdreigingen fundamenteel veranderen? Hoe kan je op 
basis van dit getal een conclusie trekken of de doelstelling van een 
gelijkblijvend veiligheidsniveau is gehaald?

Antwoord:

De criminaliteitscijfers geven een deel aan van het beeld van de veiligheid in de stad. Er zijn inderdaad 
diverse andere ontwikkelingen en cijfers die belangrijk zijn bij het bepalen van het veiligheidsbeeld in de 
stad en die een andere kant van de veiligheidsproblematiek belichten. U kunt hierbij denken aan 
cybercrime, polarisatie, ondermijnende criminaliteit, terreurdreiging, aantal demonstraties en het aantal 
cases in persoonsgerichte aanpakken. Deze – soms zorgwekkende – ontwikkelingen vragen om extra 
inzet op specifieke thema’s om het veiligheidsniveau gelijk te houden.
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Verbijzondering

Vraag Welke kansrijke interventies zijn benoemd en uitgevoerd op het gebied van 
een veilige digitale stad? Welk resultaat is als gevolg hiervan bereikt?

Antwoord:

In de voortgangsrapportage Integraal Veiligheidsplan 2019-2022 hebben wij uw raad op hoofdlijnen 
geïnformeerd over de voortgang van de ambitie Een veiliger digitale stad, waarvan het opstellen van het 
weerbaarheidsbeeld een onderdeel is. De ambitie is uitgewerkt in een actieplan Een veiliger digitale stad. 
Het Actieplan is op 15 juni jl. aan de raad aangeboden.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/121e1fec-8622-4e8c-969b-cfce6e110928
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
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Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 277
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Wat waren de concrete resultaten bij de aanpak fietsendiefstal voor 
Utrecht?

Antwoord:

Vanwege de van kracht zijnde coronamaatregelen stonden er op alle hotspots, zoals de stallingen bij 
stations en middelbare scholen en rondom winkelcentra en uitgaangelegenheden, veel minder fietsen 
geparkeerd. Wel hebben boa’s controles uitgevoerd bij alle fietshandelaren op de registratieplicht van het 
in- en verkopen van tweedehandsgoederen (het zogenaamde Digitaal Opkopers Register). Ook heeft de 
gemeente Utrecht, samen met Stichting Aanpak Fiets- en E-bikediefstal, geïnvesteerd in onderzoek naar 
het fenomeen om daarmee tot effectievere maatregelen te kunnen komen. 

In 2020 is in Utrecht 3.075 keer fietsdiefstal door de politie geregistreerd. Dit is een daling van 4% ten 
opzichte van 2019 (3.201). In de jaarverantwoording is per abuis een foutief percentage (11%) 
opgenomen (wel correct in voortgangsrapportage over het Integraal Veiligheidsplan 2019-2022 
vermeld). In het Integraal Veiligheidsplan 2019-2022 is de ambitie opgenomen dat voor fietsdiefstal het 
niveau van 2018 minimaal gehandhaafd moet worden in 2018 werden er nog 4.426 aangiftes van 
fietsdiefstal door de politie geregistreerd. In de jaarverantwoording over 2020 is ook bij autokraak een 
foutief percentage vermeld, juiste percentage is een daling van 18%. De foutieve percentage worden in 
het Erratum gecorrigeerd. 
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Bladzijde (in pdf) 278
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In hoeverre is heeft de coronacrisis gezorgd voor een stijgende 
ondermijningsproblematiek in Utrecht door verminderde interventies en 
mogelijke economische impact van de crisis? Is deze toename van de 
problematiek te kwantificeren?

Antwoord:

De Taskforce Maatschappelijke Effecten Corona heeft een groot aantal onderzoeken verzameld en 
geanalyseerd en in het rapport wordt geduid hoe de economische effecten van de corona crisis (zoals 
leegstand/ faillissementen), voedingsbodem voor groei van ondermijning bieden. Tevens heeft de 
coronacrisis gevolgen gehad op de beschikbare capaciteit om integrale interventies en controles uit te 
kunnen voeren om de ondermijningsproblematiek en – casuïstiek tegen te gaan/ aan te pakken. 
Ondermijningsproblematiek floreert bij gebrek aan integraal toezicht en controle op personen, branches 
en locaties. We anticiperen bijvoorbeeld op extra inzet van het Bibobinstrumentarium om (verdere) 
criminele inmenging als gevolg van de coronacrisis in onze stad te voorkomen en tegen te gaan. Het is 
niet mogelijk om de toename van de problematiek te kwantificeren, echter al voor de coronacrisis was de 
ondermijningsproblematiek al stevig aanwezig. Voor het reces ontvangt u het raadsvoorstel en de nota 
‘Grenzen stellen, perspectief bieden’ waarin op basis van onderzoek & analyse (veiligheidsbeeld) meer 
inzicht in omvang en impact van ondermijningsproblematiek in Utrecht wordt gegeven en een aanpak 
wordt gepresenteerd.
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Bladzijde (in pdf) 279
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Welke resultaten heeft de Aanpak Utrecht Zuid al opgeleverd? Welke lessen 
trekken we hier uit voor de ondermijningsaanpak voor geheel Utrecht in de 
toekomst?

Antwoord:

Binnen de aanpak Utrecht Zuid zijn verschillende concrete resultaten behaald. Zo hebben we onder 
andere ingezet op het verzorgen van weerbaarheidstrainingen op basisscholen in Utrecht Zuid (Kapot 
Sterk). Ook zijn er diverse integrale acties gehouden waarbij straatdealers (onder andere december vorig 
jaar) zijn opgepakt en snel zijn voorgeleid. Binnen deze acties is ook geëxperimenteerd met de inzet van 
een sms-bom, waarbij de contacten uit de dealertelefoon zijn benaderd met onder andere de 
mogelijkheid om hulp te krijgen om de stap uit de criminaliteit te maken of hulp te krijgen bij een 
mogelijke verslaving.

Rondom de gehouden integrale acties wordt via wijkberichten gecommuniceerd over de diverse acties en 
de resultaten. Bewoners worden daarbij actief opgeroepen om eventuele signalen te melden. Een 
toename van meldingen is zichtbaar naar aanleiding van dit soort wijkberichten. 

Naast concrete resultaten hebben we ook verschillende inzichten opgedaan in de aanpak Utrecht Zuid. 
Zo laat de pilot van het basisschoolprogramma Kapot Sterk zien dat het versterken van de weerbaarheid 
op basisschoolleeftijd al dient plaats te vinden. Ook is het van belang om in te zetten op het bereiken, 
motiveren en bieden van passend perspectief aan jongeren die al met één been in de criminaliteit staan 
(doorgroeiers) om te zorgen dat zij afzien van een verdere criminele carrière in de drugscriminaliteit. Het 
stellen van grenzen blijft hierin van belang om tegenwicht te bieden tegen zorgen de aantrekkingskracht 
van de criminele carrière.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 279
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag In hoeverre is er sprake van een daling ten opzichte van voorgaande jaren 
in de Persoonsgerichte Aanpak? Kan dit met cijfers worden onderbouwd?

Antwoord:

In 2019 zijn we, naar aanleiding van de gemaakte keuzes in het Integraal Veiligheidsplan, gestart met 
nieuwe instroomcriteria voor Top X stad Utrecht gericht op jeugd (23-) in de ondermijnende criminaliteit. 
Daarnaast hebben we afgesproken dat de maximale capaciteit voor de Top X jeugd/jongvolwassenen 
80 personen is. (Voor de Top X Zorg&Veiligheid gericht op GGZ doelgroep is de regionale capaciteit 
25 personen). Deze afspraken zijn gemaakt in het partneroverleg Zorg en Veiligheidshuis Regio Utrecht 
op basis van de intensieve inzet die deze groep vraagt en de beschikbare capaciteit van de 
samenwerkingspartners. Op het moment dat we deze afspraken maakten zaten er nog 120 personen in 
de Top X, waardoor niet altijd de gewenste kwaliteit geleverd kon worden. Deze 120 personen waren 
geselecteerd op de eerder geldende HIC(High Impact Crime)-criteria en zijn de afgelopen jaren 
geleidelijk uitgestroomd.

Op dit moment staan er op basis van urgentie en acute zij-instroom 90 personen op de Top X lijst. 
Daarnaast zitten er nog 30 jongeren/jongvolwassen in een lokale PGA-aanpak. Er zijn meer jongeren die 
voldoen aan de instroom-criteria, maar de PGA-capaciteit is beperkt wat betekent dat er geprioriteerd 
moet worden.
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Hoofdstuk Cultuur
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Verbijzondering

Vraag Hoe wordt 'landelijke positie als aantrekkelijke stad op grond van cultureel 
aanbod' precies gemeten? Is dit in de ogen van inwoners van Utrecht of in 
de ogen van Nederlanders?

Antwoord:

De Atlas voor Gemeenten is de bron van deze indicator. Voor de 50 grootste gemeenten in Nederland 
wordt een ranking bepaald. De positie wordt niet vastgesteld op basis van een enquête of de subjectieve 
beleving van mensen, maar op basis van registraties. De Atlas voor Gemeenten kijkt hierbij naar het 
cultureel aanbod in de podiumkunsten. 
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Portefeuillehouder(s) Klein 
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Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.2
Bladzijde (in pdf) 292
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Verbijzondering

Vraag Wat wordt er bij E.1.2.1 precies verstaan onder 'culturele activiteit'? Heeft 
dit een bepaalde definitie of wordt dit overgelaten aan de interpretatie van 
de enquete-invuller?

Antwoord:

Deelname aan één of meerdere culturele activiteiten wordt gemeten in de Inwonersenquête van de 
gemeente Utrecht. Het gaat om het aantal respondenten dat aangeeft in de afgelopen twaalf maanden 
een culturele activiteit te hebben bezocht, per 100 respondenten. Het gaat daarbij om één of meerdere 
van de volgende categorieën: klassieke muziek; popmuziek of dance, muziektheater, musical of opera; 
overige muziek; toneel of dans; cabaret of stand-up comedian; film; museum; festival of cultureel 
evenement. 
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Bladzijde (in pdf) 302
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Welke resultaten zijn bereikt bij de Utrechtse eenzaamheidsaanpak? Op 
welke manier wordt het effect van de aanpak gemeten?

Antwoord:

We monitoren samen met het netwerk een aantal zaken (zoals de ontwikkelingen in het netwerk de 
cijfers in de volksgezondheidsmonitor met betrekking tot eenzaamheid) om te weten hoe het staat met 
eenzaamheid in de stad en voor welke doelgroepen of wijken mogelijk extra inspanning nodig is. Het 
meten van een causaal verband tussen de aanpak en het effect is ingewikkeld, omdat veel 
omstandigheden en variabelen van invloed zijn op eenzaamheid. We gaan verder in op de monitoring in 
een raadsbrief over de aanpak eenzaamheid, die de raad nog voor het zomerreces ontvangt.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 304
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Op welke manier is geprobeerd de energie van vrijwilligers uit de eerste 
coronagolf vast te houden? Is er op dit moment nog steeds sprake van een 
grotere betrokkenheid bij vrijwilligerswerk ten opzichte van de periode voor 
de coronacrisis?

Antwoord:

Sinds het begin van de Coronacrisis is het aantal Utrechters dat zich vrijwillig wil inzetten voor een ander 
onverminderd hoog. We zien dat niet alleen vrijwilligersorganisaties veel nieuwe aanmeldingen hebben 
gekregen maar ook via wat informelere kanalen (buurtapp’s, digitale platforms en buurtnetwerken) 
wordt nog steeds veel hulp aangeboden aan buurtgenoten.
Samen met de Vrijwilligerscentrale Utrecht en het Netwerk Informele Zorg Utrecht proberen we deze 
vrijwillige energie vast te houden. Zo hebben we afgelopen jaar via www.utrechtbedankt.nl vele 
vrijwilligers en vrijwilligersorganisaties in het zonnetje gezet en bedankt voor hun inzet. Deze actie loopt 
nog steeds en wordt erg gewaardeerd. Ook zijn er extra middelen toegekend aan maatjesprojecten 
vanwege de toestroom van vrijwilligers en hulpvragers om te voorkomen dat er wachtlijsten zouden 
ontstaan.
Later dit jaar start ook de Utrechtse Vrijwilligersacademie waar Utrechtse vrijwilligers en actieve 
bewoners terecht kunnen voor trainingen, lezingen en workshops.

https://utrechtbedankt.nl/
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Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
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Bladzijde (in pdf) 315
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Welke extra duurzame goederen zijn aangeschaft en waarom heeft dat 
geleid tot hogere kosten?

Antwoord:

De vervanging van de duurzame roerende zaken in 2020 betreft met name de vervanging van de 
sporttoestellen in de binnenaccommodaties in Leidsche Rijn.
Deze binnenaccommodaties zijn in een zelfde periode gerealiseerd en is ook in dezelfde periode de 
vervanging van de duurzame roerende zaken aan de orde. Bij de binnenaccommodaties betreft het 
vervanging van sporttoestellen (turntoestellen, klimrekken en overige toestellen) en wedstrijdmatten, die 
speciaal ontworpen zijn voor een maximum aan comfort, veiligheid en stabiliteit. De overschrijding van 
0,226 miljoen euro ten opzichte van de begroting was mogelijk binnen de bandbreedte van alle 
sportaccommodaties. De totale lasten van de sportaccommodaties laat een voordeel zien van 
0,026 miljoen euro.
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Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2.1.2.
Bladzijde (in pdf) 316
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Hoe hoog is de kwijtschelding van het gebruiksrecht voor sportvereningen?

Antwoord:

De kwijtschelding aan de amateursportverengingen in de periode 1 maart – 1 juni 2020 is € 834.086 en 
in de periode 1 oktober – 31 december 2020 € 422.109
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk, Diepeveen, 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf Algemene programmadoelstelling
Bladzijde (in pdf) 133
URL / Blz op website
Verbijzondering Hiervoor planten we extra bomen.

Vraag Is onderdeel van het plan voor de vergroening ook dat er minder bomen 
worden gekapt (afgezien van ernstig zieke bomen en bomen die veel 
gevaar opleveren) Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Uitgangspunt bij planvorming is en blijft ‘Groen tenzij’. Onderdeel van het plan voor vergroening is dat 
we bij het ontwerpen van openbare ruimte en gebiedsontwikkelingen kijken naar bestaande 
natuurwaarden. Daarmee proberen we onnodige kap van bomen te voorkomen. 
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf E 1.2.1
Bladzijde (in pdf) 140
URL / Blz op website
Verbijzondering "Het aantal keer per jaar dat wateroverlast optreedt door het onvoldoende 

functioneren van het gemeentelijk hemelwater- en/of ontwateringssysteem"

Vraag In 2012 is dit blijkbaar 64 keer gebeurd, maar daarna was dit vijf (in 2019) 
en vier (in 2020) keer. Waarom wordt er nog steeds vastgehouden aan 
deze nulmeting door het aantal gewenste keren van wateroverlast <50 te 
houden? Wij vinden dit wel erg veel en eigenlijk ook onacceptabel als dit 
50 keer zou voorkomen. Kan het college het gewenste aantal keren van 
wateroverlast drastisch naar beneden bijstellen? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Wij delen uw mening dat deze indicator en de nulmeting geactualiseerd moeten worden. Dit gebeurt dit 
najaar als onderdeel van de besluitvorming over de Visie Water en Riolering Utrecht.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf E 1.2.1
Bladzijde (in pdf) 140
URL / Blz op website
Verbijzondering "Het aantal keer per jaar dat dusdanige 

oppervlaktewaterkwaliteitsproblemen optreden dat directe maatregelen zijn 
vereist. Het gaat hier om vissterfte, stank, botulisme, blauwalg en 
overmatig kroos"

Vraag Wat wordt eraan gedaan om het aantal problemen terug te brengen, zodat 
er geen vissen meer sterven en er geen botulisme en andere ernstige 
problemen optreden? Zestien 'incidenten' (in 2020) is echt veel te hoog! 
Droogte en klimaatverandering zijn geen 'excuses', het aantal incidenten 
moet echt omlaag en de vissterfte (en sterfte van andere dieren zoals 
vogels, door onder meer botulisme en vervuiling) door 
oppervlaktekwaliteitsproblemen naar nul.

Antwoord:

Wij voeren jaarlijks meerdere maatregelen uit om de waterkwaliteit te verbeteren. De locaties met 
eerder voorgekomen knelpunten krijgen daarbij prioriteit. De maatregelen zijn per locatie verschillend en 
uiteenlopend. Voorbeelden zijn:
- Meer natuurlijke inrichting watergang (bijvoorbeeld: onverharde flauwe oevers, drijvende 

eilanden, onderwater-plantenbakken);
- Meer doorstroom (grotere duikers, bruggen in plaats van duikers)
- Minder overstorten riolering (vervangen oude riolering, afkoppelen hemelwater)
- Vergroten robuustheid watersysteem (meer oppervlaktewater, minder kleine peilgebieden)
- Waterkwaliteit monitoring om beter inzicht te krijgen natuurlijke systeem
- Flexibele baggerplanning, water met dikke (problematische) baggerlaag wordt aangepast in de 

meerjarenbaggerplanning (eerder) 
- Regelbare kunstwerken (stuwen en/of pompen) die richting waterstroom kunnen sturen.
In 2022 stellen we samen met HDSR een maatregelenprogramma op om de grootste knelpunten in de 
kleinere wateren in Utrecht aan te pakken. Momenteel vindt bij HDSR bestuurlijke besluitvorming plaats 
over de personele capaciteit en financiële middelen die hiervoor bij HDSR beschikbaar komen. De 
regionale afspraak is dat de zorg voor de waterkwaliteit een gezamenlijke verantwoordelijkheid is van 
HDSR en gemeenten. Op basis van de huidige impulsregeling van HDSR blijkt dat HDSR nog niet volledig 
invulling kan geven aan de gelijkwaardige verantwoordelijkheid. Wij hopen daarom dat de besluitvorming 
binnen HDSR leidt tot een ruimere impulsregeling, niet alleen qua financiele middelen, maar ook qua 
toepassingsbereik. De huidige impulsregeling geldt namelijk alleen voor uitvoeringskosten en niet voor 
planvorming en voorbereidingskosten.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf P 1.2.1
Bladzijde (in pdf) 140
URL / Blz op website
Verbijzondering Bij "Het aantal uitgevoerde maatregelen om het afvalwater-, hemelwateren 

Ontwateringssysteem op orde te houden" en "Het aantal uitgevoerde 
maatregelen uit het Plan gemeentelijke Watertaken Utrecht om de 
oppervlakte waterkwaliteit te verbeteren" staat beid

Vraag Wanneer is bekend hoeveel maatregelen er genomen worden in 2021? Het 
is nu al bijna halverwege het jaar.

Antwoord:

De maatregelen voor 2021 staan beschreven in de Programmabegroting 2021, bij de betreffende 
doelstelling. Per abuis zijn deze maatregelen bij de desbetreffende indicator niet opgeteld en als aantal 
weergegeven. In de Programmabegroting 2021 zijn 11 maatregelen opgenomen om de waterhuishouding 
en de waterkwaliteit te verbeteren.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf E 1.2.1
Bladzijde (in pdf) 141
URL / Blz op website
Verbijzondering "Momenteel hebben we hier als gemeente nog geen beleid op. In de nieuwe 

visie
Klimaatadaptatie en de nieuwe Visie Water en Riolering (voorheen Plan 
Gemeentelijke Watertaken) gaan we invulling geven aan de rol van de 
gemeente bij schade door lage grondwate

Vraag We wachten al behoorlijk lang op het Plan Watertaken (nu anders 
genoemd), wanneer kan de raad dit plan nu verwachten? En de nieuwe 
visie Klimaatadaptatie?

Antwoord:

De Visie Klimaatadaptatie en de Visie Water en Riolering zijn op 8 juni door het college vrijgegeven voor 
inspraak. Ze liggen voor de zomer 2021 ter inspraak. In het najaar worden de beide visies ter 
besluitvorming voorgelegd aan de raad.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf P 1.2.2
Bladzijde (in pdf) 145
URL / Blz op website
Verbijzondering "We hebben 37,8 kilometer (ruim 15%) van onze watergangen gebaggerd 

en daaruit 36.174 m3 bagger verwijderd."

Vraag Waar is die bagger naartoe gebracht? Wordt het nu op milieuvriendelijke 
wijze verwerkt of is het ergens 'gedumpt'? En is het eerst op de oevers 
gelegd of is het gelijk afgevoerd?

Antwoord:

In Utrecht voeren we de bagger gelijk af, tenzij het schone bagger is en de grondeigenaar van de 
aangrenzende grond van de gebaggerde watergang bereid is de bagger te ontvangen. Dit betrof in 2020 
10% van de bagger, de resterende 90% is afgevoerd. De gronden waarop schone bagger verwerkt is 
betreft landbouwgrond en groenstroken. De overige schone bagger is afgevoerd naar een baggerdepot 
(landbouwperceel) van de aannemer in Woerden. Vuile bagger, de niet vrij verspreidbare grond, is 
afgevoerd naar een baggerdepot van Rijkswaterstaat in de uiterwaarden van Tull in ’t Waal. De schone 
bagger wordt niet verwerkt, maar droogt in op het depot en zorgt uiteindelijk voor ophoging van het 
maaiveld ter plaatse.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf P 2.1.3
Bladzijde (in pdf) 150
URL / Blz op website
Verbijzondering "Daar tegenover staat dat we meer acute fysieke maatregelen, in het kader 

van de rattenbestrijding, hebben moeten treffen dan verwacht ten bedrage 
van 0,2 miljoen euro."

Vraag Wat hielden deze acute fysieke maatregelen in? Op het gebied van 
preventie of het doden van de dieren? Indien het tweede: waarom werd het 
bijgeplaatste afval niet versneld verwijderd, ook om te voorkomen dat 
ratten gedood moesten worden (die logischerwijze op het afval afkwamen)?

Antwoord:

Dit betreft maatregelen op het gebied van communicatie, locatieonderzoeken (naar aanleiding van 
meldingen), onderzoek/ondersteuning derden, acties openbare ruimte (onder andere extra 
reinigingswerkzaamheden en groenonderhoud) en bestrijdingsacties. Door de nieuwe aanpak (Integrated 
Pest Management) en de oproep om rattenoverlast te melden is de inzet, zowel in omvang als 
frequentie, van de verschillende maatregelen toegenomen. De insteek in de huidige aanpak is en blijft 
het voorkómen van rattenoverlast i.p.v. het bestrijden van ratten. Dit neemt niet weg dat we soms wel 
genoodzaakt zijn om ook ratten weg te vangen (bestrijden).Op dit moment bestaan de kosten nog voor 
de helft uit bestrijdingskosten. Dit zal naar verwachting steeds meer verschuiven naar kosten voor 
preventieve maatregelen. In de loop van 2021 ontvangt u een evaluatie over de aanpak rattenoverlast.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf nvt
Bladzijde (in pdf) nvt
URL / Blz op website
Verbijzondering vuurwerk

Vraag Waarom staat in het hoofdstuk Veiligheid niets over vuurwerk? Alleen in het 
hoofdstuk Samenleven en Sport staat het woord 'vuurwerkpreventie' 
genoemd, zonder verdere toelichting.

Antwoord:

Onze inzet op vuurwerk is geïntegreerd in verschillende aanpakken zoals de aanpak overlast gevende en 
risicovolle jeugd en de aanpak jaarwisseling, waarin stapsgewijs wordt toegewerkt naar hervorming van 
de vuurwerktraditie. 
Over de volgende stap in deze hervorming bent u op 10 juni jl. geïnformeerd . Na de zomer ontvangt u 
een voorstel voor een aanpak waarbij vanuit een ander principe wordt gewerkt. Vanuit de vaststelling dat 
een meerderheid van de Utrechters een verbod steunt, werken wij naar een alternatief, waarbij 
vuurwerkvrij als algemeen uitgangspunt geldt, maar waarin wel ruimte blijft bestaan voor het afsteken 
van vuurwerk als onderdeel van een viering. Dit in plaats van de huidige aanpak waarbij het afsteken 
van vuurwerk tijdens de jaarwisseling is toegestaan en de uitzonderingen vuurwerkvrij zijn. 

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/2c994e47-b8c3-4a89-be3a-1dfef9bb2704
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf P 2.1.1
Bladzijde (in pdf) 313
URL / Blz op website
Verbijzondering "In kader van reguliere renovaties zijn er 7 kunstgras voetbalvelden 

gerenoveerd. Bij drie daarvan zijn SBR rubbergranulaat velden conform 
planning vervangen door een TPE ingestrooid kunstgrasveld. Nu zijn er in 
de gemeente Utrecht nog slechts twee SBR sportvelden op de sportparken 
Elinkwijk en Hoograven. Deze worden vervangen bij de herontwikkeling van 
deze sportgebieden.”

Vraag Wanneer zijn de SBR rubbergranulaat velden uiterlijk verdwenen uit 
Utrecht? Op SV 33/2021 zei het college dit: "Het SBR-veld op sportpart 
Elinkwijk wordt eind 2021 verwijderd in verband met de herinrichting van 
Zuilense Vecht. Het laatste SBR-veld wordt vervangen bij de 
herontwikkeling van sportpark Hoograven." En waarom zei het college bij 
de MV op 16 januari 2020 van de ChristenUnie ea dat er nog maar één veld 
SBR zou bevatten, namelijk op Sportpark Hoograven? (zie 
https://utrechtgemeente.partijvoordedieren.nl/vragen/mondelinge-vragen-
utrechtse-kunstgrasvelden-goed-beheerd) . En wanneer is de pilot met non-
infill kunstgrasvelden in Lunetten voltooid? Wanneer worden er dan 
conclusies uit getrokken en wordt dit met de raad gedeeld? Zo nee, waarom 
niet?

Antwoord:

In de beantwoording van de mondelinge vragen op 16 januari 2020 hebben wij aangegeven dat we in 
2020 nog vier velden met rubbergranulaat zouden vervangen door TPE-infill. Maar de planning voor het 
vervangen van één van die velden, namelijk de aanleg van het nieuwe veld op sportpark Elinkwijk, is 
verschoven van 2020 naar 2021. Dit vanwege de ontwikkelingen van het nieuwe sportpark Zuilensevecht 
en de woningbouw daar omheen. Het verwijderen van het oude SBR-veld waar SV Elinkwijk op traint is 
daardoor ook vertraagd, omdat Elinkwijk anders geen trainingsveld meer tot haar beschikking heeft. Eind 
2021 zal dit SBR veld verwijderd worden als de werkzaamheden volgens planning gaan. Non-infill is 
vanuit de KNVB op dit moment niet toegestaan op velden voor elf tegen elf wedstrijden. Begin juli komt 
de KNVB met de uitslag van de pilot met het non-infill ervaringsonderzoek op non-infill elf tegen elf. Het 
is wachten op deze uitkomst omdat we als gemeente afhankelijk zijn dat de KNVB goedkeuring geeft 
voor deze ondergrond als wedstrijdveld. Het is nu alleen toegestaan op pupillenvelden. Utrecht heeft een 
non-infill veld op sportpark Lunetten (een pupillenveld). In september informeren wij de Raad over het 
onderzoek van de KNVB inclusief wat dit voor gevolgen kan hebben voor de Utrechtse pilot.
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Fractie Partij voor de Dieren
Portefeuillehouder(s) van Ooijen, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bijlage: Subsidieverantwoording per doelstelling en ontvanger
Paragraaf Subsidies
Bladzijde (in pdf) 672
URL / Blz op website
Verbijzondering 1.000 euro voor Stichting Diergeneeskunde Outdoor Event

Vraag Waar is deze 1.000 euro aan besteed? Heeft de gemeente voorwaarden 
verbonden aan dit geld en zo ja, wat waren deze voorwaarden? De 
gemeente zou toch geen geld meer geven aan evenementen waarbij dieren 
worden gebruikt (in dit geval onder meer paardenraces (vermaak) en 
demonstraties met politiehonden (dubieus vanwege hardhandig aanpakken 
van de honden))? Waarom is hier dan toch geld aan gegeven?

Antwoord:

Aan de Stichting Diergeneeskunde Outdoorevenement is in 2020 € 5.000 subsidie verleend. Omdat het 
evenement niet door kon gaan, is € 4.000 terugbetaald. De overige € 1.000 viel onder de handreiking 
Corona (voorbereidingskosten). 
Volgens motie 231/2017 mogen uilen, vogels en reptielen niet optreden in door Gemeente Utrecht 
gefinancierde evenementen. In 2019 is daarom ook besloten om de geplande roofvogelshow niet door te 
laten gaan tijdens het Outdoorevenement. 
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Toelichting reserves
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 563-565
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36063/toelichting-reserves
Verbijzondering Duurzaamheid

Vraag De reserve Utrechtse Energie komt hier uit op 2.437.000. We kregen eerder 
dit jaar een doorkijk vanuit een Rekenkameronderzoek (bijlage 3) welke 
verwachtte op 1.948.260 uit te komen en een zeer snelle afname te laten 
zien de komende jaren. Wat is de verklaring voor dit grote verschil en waar 
kan ik een actuele prognose voor de uitputting vinden?

Antwoord:

In het rekenkameronderzoek is in de bijlage een overzicht van de verwachte bestedingen uit de reserve 
Utrechtse Energie meegestuurd. De werkelijke onttrekking uit deze reserve is in 2020 lager geweest. Dit 
kunnen we enerzijds verklaren doordat deze reserve een egalisatiereserve betreft. Dit betekent dat 
lagere lasten op het programmabudget kunnen resulteren in een lagere onttrekking uit de reserve. 
Anderzijds zijn de verwachte bestedingen die bij het rekenkameronderzoek zijn gepresenteerd gebaseerd 
op de jaarlijkse budgetplafonds van de diverse subsidieregelingen. Dit is het bedrag wat er in een jaar 
beschikbaar wordt gehouden op begrotingsbasis, maar indien er minder gebruikt wordt gemaakt van de 
subsidieregelingen, zal de begrote onttrekking in de programmabegroting ook lager worden ingeschat. In 
in de commissievergadering van 1 april 2021 is toegezegd, om de verwachte bestedingen van de reserve 
Utrechtse Energie in lijn te brengen met de begrote onttrekking in de programmabegroting. Wij 
informeren u uiterlijk in het derde kwartaal 2021 hoe we dit willen gaan doen.

https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/rekenkamer-utrecht/publicaties/publicaties-2021-2024/#c400434


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 In Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 97-98
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35851/prestaties
Verbijzondering Duurzaamheid

Vraag Er staat "De grote kantoorpanden hebben we in beeld, het gaat hierbij met 
name om de kleinere panden die net onder de verplichting vallen. In het 
eerste kwartaal van 2021 verwachten we de resultaten en conclusies van 
dit onderzoek, waarmee we vervolgens gericht alle kantoren kunnen 
informeren." - welke brief gaat dit om?

Antwoord:

In Q1 van 2021 hebben we inderdaad de resultaten van het onderzoek ontvangen. Vanuit deze 
resultaten is in Q1 2021 een lijst opgesteld van kantoren die vallen onder labelplicht. In Q3 leveren we 
een plan op hoe de aanpak wordt bij kantoorpanden die op 1 januari 2023 niet over het juiste e-label 
beschikken en informeren de raad hierover. Zie voor meer informatie over de stand van zaken het 
antwoord bij vraag 219.
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Fractie D66
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36225/meer-details
Verbijzondering Subsidies

Vraag Is er een duiding te geven waarom er zo weinig gebruik is gemaakt van de 
subsidies?

Antwoord:

Er zijn meerdere redenen waarom we denken dat er minder gebruik wordt gemaakt van subsidies als 
voorzien. Zie daarvoor ook de antwoorden op de vragen 28, 29 en 156. In alle gevallen spelen de 
landelijke (subsidie-)regels een belangrijke rol. Als deze veranderen betekent dit onzekerheid en 
noodzaak om eigen regeling ook te herzien. Ook veranderen marktcondities (prijs- en 
prestatieverhoudingen) en soms is er ook sprake van schaarste aan daken voor collectieve zon 
bijvoorbeeld. We gaan dit jaar meerdere regelingen evalueren om de effectieve inzet van subsidies te 
blijven garanderen.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Economie en werkgelegenheid voor iedereen
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende toekomstbestendige werknemers en 

werkgelegenheid die passend is bij de groei van de stad
Bladzijde (in pdf) 167-170
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-

2020.nl/p35865/prestaties?q=vestigingsbesluiten
Verbijzondering Vestiging bedrijven

Vraag Het college geeft aan dat vestigingsbesluiten zijn uitgebleven. Is de 
verwachting dat deze in de het jaar 2021 en daarna zal toenemen? En hoe 
zal het college dit faciliteren?

Antwoord:

Wat betreft de besluiten van vestigingskandidaten onderscheiden we in grote lijnen twee categorieën; 
kantoorgebruikers en ondernemingen die gebruik maken van bedrijfspanden en -kavels.
De vraag van bedrijven van buiten de stad naar kantoorruimte in Utrecht is tijdens de Corona pandemie 
sterk afgenomen omdat kandidaten hun besluit hebben uitgesteld. Inmiddels zien we dat de vraag van 
nieuwe kandidaten langzaam maar zeker weer aantrekt. De verwachting is dat het aantal nieuwe 
vestigers in 2022 weer helemaal op peil zal zijn. Utrechtse vastgoedadviseurs bevestigen dit positieve 
beeld. 
De vraag van nieuwe kandidaten voor bedrijfspanden en bedrijfskavels in Utrecht is blijvend hoog maar 
wordt afgeremd door een tekort aan aanbod in de stad en regio Utrecht. 
Binnen de werkzaamheden op economisch vlak wordt waar mogelijk prioriteit gegeven aan het 
begeleiden van vestigingskandidaten om de bijdrage aan de Utrechtse werkgelegenheid door deze 
bedrijven zo goed mogelijk te borgen.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Verschuure, Voortman
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Economie en werkgelegenheid voor iedereen
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende toekomstbestendige werknemers en 

werkgelegenheid die passend is bij de groei van de stad
Bladzijde (in pdf) 167-170
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35865/prestaties
Verbijzondering

Vraag Tijdens Corona wisten verschillende ondernemers (met name zzp'ers) de 
gemeente te vinden. Veel van hen gaven aan open te staan voor 
omscholing. Is dit programma ook ingezet voor hen?

Antwoord:

Omscholingsprogramma’s staan open voor werknemers én ondernemers die zich willen omscholen naar 
een baan in de toekomstbestendige sectoren. Dus ook voor ZZP’ers. ZZP’ers die van de TOZO gebruiken 
worden specifiek op deze mogelijkheid gewezen. Dit doen we onder andere via het regionaal 
mobiliteitsteam.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Economie en werkgelegenheid voor iedereen
Paragraaf 1.1 Utrecht heeft voldoende toekomstbestendige werknemers en 

werkgelegenheid die passend is bij de groei van de stad
Bladzijde (in pdf) 167-170
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35865/prestaties
Verbijzondering

Vraag We zijn blij om te zien dat het college actief middelen steekt in startups en 
scaleups die gebruik maken van de kracht van de stad. Hoe zijn deze 
middelen tot nu toe ingezet en wat zijn de effecten?

Antwoord:

Met deze middelen versterken we het ecosysteem voor innovatieve starters en groeiers. De regeling 
bestaat uit twee delen: met deel A ondersteunen we meerjarig de Utrechtse incubators zoals UtrechtInc 
en DGG en (ecosysteemversterkende) netwerken zoals Startup Utrecht en Impact030. Deel B is jaarlijks 
beschikbaar voor het (incidenteel) cofinancieren van programma’s, netwerken en evenementen. Binnen 
deel B zijn in 2020 zes initiatieven toegekend die allen nog actief zijn. In sommige gevallen is de 
activiteitenperiode verlengd vanwege opgelopen vertraging als gevolg van de maatschappelijke 
inperkingen door Corona. Over de effecten van deze in 2020 gestarte initiatieven is op dit moment nog 
weinig te zeggen. In de beoordeling van de initiatieven is uiteraard wel een inschatting gemaakt van het 
effect van het initiatief op de minder ontwikkelde elementen in het Utrechtse ecosysteem, zoals het 
binden van talent, de samenwerking tussen (grote) bedrijven en de relatief lage aanwezigheid van 
private R&D (onderzoek UU en Birch, 2020).
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.2 Utrecht kent een breed, divers, samengesteld publiek dat deelneemt 

aan het culturele leven in de stad, op locaties in zowel de binnenstad, als de 
verschillende wijken.

Bladzijde (in pdf) 293-294
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35856/prestaties
Verbijzondering

Vraag Bij de bespreking van het verdwijnen van het UCK, is ook toegezegd een 
overzichtelijk online platform voor amateurkunst in Utrecht te faciliteren. Is 
hier afgelopen jaar aandacht aan besteed en wat zal het tijdspad zijn van 
deze ontwikkeling?

Antwoord:

In de raadsbrief van 2 februari 2021 bent u gïnformeerd over het online platform. Hierin staat dat 
informatie gevonden kan worden op www.utrecht.nl/amateurkunsteducatie. Met deze beknopte 
weergave kan de geïnteresseerde zich goed oriënteren op het gesubsidieerde aanbod in de stad, inclusief 
het aanbod van wijk- en jongerencultuurhuizen. De gemeente heeft ook facebookadvertenties en de 
eigen communicatiekanalen ingezet om het lesaanbod onder de aandacht te brengen van alle inwoners 
van de stad. 

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/0d0ecac3-2eaa-434f-bf5b-6a5d6f0921db
http://www.utrecht.nl/amateurkunsteducatie
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Klein, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 287-289
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35857/prestaties
Verbijzondering

Vraag Vooral de nachtcultuur heeft het door de coronacrisis zwaar te verduren 
gehad. Heeft het college zicht op culturele instanties in de nachtsector die 
het niet hebben gered? Hoe ernstig schat het college deze problematiek in 
en wat heeft zij het afgelopen jaar voor specifiek voor deze sector gedaan?

Antwoord:

Het college heeft zicht op culturele instanties in de nachtsector. Er zijn geen clubs die het niet hebben 
gered. Wel hebben ongesubsidieerde plekken flink uit hun reserves moeten putten en hebben sommige 
clubeigenaren ook ander werk moeten zoeken om rond te komen. Wij hebben er afgelopen jaar voor 
gezorgd dat de nachtsector zich kon organiseren door een onafhankelijke coordinator aan te stellen, die 
een nachtoverleg vormgeeft en verder professionaliseert. Wethouders van de G4 hebben gezamenlijk bij 
het Rijk aangedrongen op extra steun voor de nacht. Zo is de NOW verbeterd en de TVL aangepast. 
Daarnaast hebben wij herstelregelingen ontwikkeld om weer te kunnen starten na corona, waar ook de 
nachtsector gebruik van kan maken. 
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Cultuur
Paragraaf 1.1 Utrecht kent een veelzijdig, artistiek interessant aanbod en bloeiend 

productieklimaat, wat zichtbaar wordt op een verscheidenheid aan locaties 
in de gehele stad

Bladzijde (in pdf) 287-289
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35857/prestaties
Verbijzondering

Vraag Het idee van de motie 'creativiteit kent geen anciënniteit' was uiteindelijk 
ook dat de tweejarige regeling terecht zou komen bij makers die nog niet 
gevestigd zijn, beginnende makers. Is dit beeld ook terug te zien in de acht 
toegewezen subsidies?

Antwoord:

Ja, dit is terug te zien bij alle organisaties die een subsidie uit de tweejarige regeling hebben gekregen.
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf) 276-281
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35833/prestaties
Verbijzondering

Vraag Door de coronacrisis is een groot deel van werken en communiceren digitaal 
geworden. Is de ervaring dat hierdoor de online-criminaliteit is toegenomen 
en welke conclusies verbindt het college hieraan?

Antwoord:

In de afgelopen vijf jaar laten - ook in Utrecht - de traditionele vormen van criminaliteit, zoals 
woninginbraak, autokraak en fietsdiefstal een gestage afname zien. Cybercrime en gedigitaliseerde 
criminaliteit daarentegen nemen hand over hand toe. Het NCSC zegt in het Cybersecuritybeeld 2020 "De 
digitale risico's zijn onverminderd groot en niet fundamenteel veranderd". Tijdens de COVID19 pandemie 
hebben bijna alle vormen van digitale criminaliteit een flinke opmars gemaakt, ook in Utrecht. Digitale 
criminaliteit (cybercrime en fraude delicten) is van 2002 in 2019 naar 2763 in 2020 met +38% gestegen. 
Uitgesplitst: Cybercrime + 93% en fraude met online handel +11% en identiteitsfraude +74%. Hierover 
informeerden wij u in april jl. 

De ambitie “Een veiliger digitale stad” uit het Integraal Veiligheidsplan 2019-2022 is uitgewerkt in een 
actieplan Een veiliger digitale stad. Hierin zijn de voorgenomen interventies opgenomen om uitvoering te 
geven aan deze ambitie. Het Actieplan is op 15 juni jl. aan de raad aangeboden. 

De gemeentelijke organisatie is door de COVID19 pandemie significant meer afhankelijk geworden van 
de digitale infrastructuur om onze dienstverlening te kunnen realiseren. Het is onverminderd belangrijk 
om te blijven investeren op cyberweerbaarheid. Ook de rekenkamer adviseert om meer te investeren in 
veilig thuiswerken, goede voorlichting en het beveiligen van onze technische infrastructuur. We hebben 
deze adviezen overgenomen en al voorafgaand aan dit onderzoek de raad in 2020 gevraagd om 
aanvullende middelen voor de interne informatieveiligheid, privacy en gegevensbescherming. U heeft 
deze middelen beschikbaar gesteld. Hiermee wordt geïnvesteerd over de volle breedte van het 
onderwerp, van technische maatregelen om aanvallers buiten te houden tot bewustwording om veilig 
gedrag bij onze medewerkers te stimuleren.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/121e1fec-8622-4e8c-969b-cfce6e110928
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf) 276-281
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35833/prestaties
Verbijzondering

Vraag Hoe wordt SAFE op dit moment ingezet in Utrecht? Worden door deze 
aanpak meer fietsen teruggevonden en/of minder fietsen gestolen?

Antwoord:

Stichting Aanpak Fiets- en E-bikediefstal (SAFE) is een publiek-private samenwerking. De gemeente 
Utrecht is, samen met de gemeente Barneveld, de enige aangesloten gemeente. SAFE is een landelijk 
opererende stichting en intervenieert op diverse terreinen om fietsdiefstal in Nederland terug te dringen. 
Voorbeelden daarvan zijn het opzetten en aanjagen van projecten om opsporingsmogelijkheden te 
verbeteren. Denk daarbij aan het doorontwikkelen van track-and-tracemiddelen of aan het aanpakken 
van heling van fietsdiefstal. Dit zijn aspecten die van wezenlijk belang zijn in de aanpak van fietsdiefstal 
en niet op lokaal niveau op te lossen zijn. SAFE stimuleert marktpartijen en ook (semi)-
overheidsinstanties om zich te blijven in zetten voor dit fenomeen. Ook zorgt SAFE dat fietsdiefstal onder 
de aandacht blijft en op de agenda’s van alle betrokken partijen.

Naast deze activiteiten op nationaalniveau wordt het SAFE-netwerk ook ingezet voor de Utrechtse 
aanpak van fietsdiefstal. Zo bundelen we de krachten door onze anti-diefstalcampagne te combineren 
met de jaarlijkse campagne van AXA. Ook kunnen deelnemers van het project Fietslessen voor 
volwassenen, dat Sport Utrecht organiseert, tegen een gereduceerd tarief een tweede slot kopen. 
Daarnaast zijn we met NS en ProRail in gesprek om te verkennen of er aanvullende mogelijkheden zijn 
om diefstal in de onbewaakte station stallingen terug te dringen. 

Landelijk is er een daling gerapporteerd van het aantal bij politie geregistreerde fietsdiefstallen van 
66.655 in 2019 naar 61.800 in 2020 (daling van 7%). In welke mate de daling is toe te wijzen aan de 
aanpak van SAFE is niet vast te stellen, maar vanuit Utrecht zijn we zeer tevreden met de inzet van 
SAFE.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  208

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf) 276-281
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35833/prestaties
Verbijzondering

Vraag Bij wijkveiligheid hoort ook de aanpak van straatintimidatie. Welke 
ontwikkelingen hebben op dit gebied plaatsgevonden het afgelopen jaar? 
Welke stappen zet de gemeente om te monitoren?

Antwoord:

Hetj gaat onder meer om:
 Periodiek overleg met externe partners (platform)
 Vanaf 10 juni 2021 kunnen bewoners via Slim Melden (website en app) straatintimidatie melden via 

de nieuwe categorie ‘Straatintimidatie’.
 Bewustwordingscampagne (waarschijnlijk in het najaar).
 Bestuurlijke reactie Wetsconsultatie seksuele misdrijven, artikel met betrekking op seksuele 

straatintimidatie.

Vanaf 10 juni 2021 kunnen bewoners via Slim Melden (website en app) straatintimidatie melden via de 
nieuwe categorie ‘Straatintimidatie’. Via een filmpje, nieuwsberichtjes op social media en in 
wijknieuwsbrieven wordt dit meldpunt bekend gemaakt. Op de Utrechtsite staat ook de pagina 
http://www.utrecht.nl/straatintimidatiehttps://www.utrecht.nl/wonen-en-leven/veiligheid/wat-doet-de-
gemeente/straatintimidatie/ met meer informatie en een directe link naar het meldpunt. 
Elke melding wordt per wijk opgepakt en elke melder die gegevens achterlaat wordt binnen 5 werkdagen 
teruggebeld door de gemeente. Samen bespreken zij of, hoe en door wie de melder verder geholpen wil 
worden. Voorts bieden de meldingen informatie waar in Utrecht veel straatintimidatie plaatsvindt, zodat 
daar maatregelen genomen kunnen worden, zoals (extra) inzet van toezicht. 

http://www.utrecht.nl/straatintimidatiehttps:/www.utrecht.nl/wonen-en-leven/veiligheid/wat-doet-de-gemeente/straatintimidatie/
http://www.utrecht.nl/straatintimidatiehttps:/www.utrecht.nl/wonen-en-leven/veiligheid/wat-doet-de-gemeente/straatintimidatie/
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Schriftelijke vragen:
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Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Stedelijke Ontwikkeling
Paragraaf 1.1 Evenwichtige ruimtelijke ontwikkeling van de stad met alle onderdelen 

in samenhang
Bladzijde (in pdf) 47-50
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35824/prestaties
Verbijzondering

Vraag Welke effecten ziet het college door het nemen van deze 
voorbereidingsbesluiten?

Antwoord:

Voorbereidingsbesluiten hebben enkel het effect dat we voorkomen dat er op basis van het geldende 
bestemmingsplan vergunningen moeten worden verleend die we eigenlijk niet meer willen verlenen met 
het oog op de gewenste toekomstige ontwikkeling van het gebied. Bijvoorbeeld als we van een 
werklocatie een woongebied willen maken, willen we niet dat er nog een vergunning moet worden 
verleend voor een bedrijf dat qua milieueffecten niet passend is in een woongebied. Een 
voorbereidingsbesluit voorkomt dat, omdat we de beslissing op de vergunningaanvraag moeten 
aanhouden. Vinden we de vergunningaanvraag wel passend in het gebied, dan kunnen we de 
aanhoudingsplicht doorbreken en alsnog de vergunning verlenen.
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Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  210

Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, van Hooijdonk
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenvatting
Paragraaf Openbare ruimte en groen
Bladzijde (in pdf) 16
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Wat wordt verstaan onder "onkruid in het groen"? Wat is hiervoor gedaan? 
Waarom heeft dit de prioriteit gekregen? Hoe staat dit in verhouding tot het 
vergroten van de biodiversiteit?

Antwoord:

De term "onkruid in het groen" is een omschrijving voor één van de maatlatten die in de CROW-
systematiek voor de beeldkwaliteit gebruikt wordt. In dit geval wordt met onkruid in het groen bedoeld: 
spontaan opgekomen plantjes die op de betreffende locatie ongewenst zijn. Het verwijderen van onkruid 
hoort bij de reguliere werkzaamheden. We schoffelen zo vaak als nodig is om de afgesproken 
beeldkwaliteit te halen. De prioriteit voor verwijderen van onkruid ten opzichte van de andere 
werkzaamheden in het groen is onveranderd. Spontaan opgekomen plantjes kunnen de biodiversiteit 
vergroten. Het is echter niet per definitie zo dat spontaan opgekomen plantjes altijd en overal de 
biodiversiteit verhogen: dergelijke plantjes kunnen ook de bestaande beplanting overwoekeren en/of 
verdringen. Dan gaat juist biodiversiteit verloren.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure, van Ooijen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Stedelijke Ontwikkeling
Paragraaf 1.1 Evenwichtige ruimtelijke ontwikkeling van de stad met alle onderdelen 

in samenhang
Bladzijde (in pdf) 47
URL / Blz op website
Verbijzondering Daar monitoren we komende drie jaar het aantal meldingen die betrekking 

hebben op toegankelijkheid uit de slim melden-app

Vraag Waarom wordt slechts op basis van (deze) meldingen gemonitord? Is het 
waarschijnlijk dat ontoegankelijkheid van de openbare ruimte vaak wordt 
gemeld? Kan er niet actief worden gezocht naar ervaringsgegevens 
bijvoorbeeld bij maatschappelijke organisaties?

Antwoord:

Waarom wordt slechts op basis van (deze) meldingen gemonitord? 
De staat van toegankelijkheid van de openbare ruimte varieert per wijk, buurt en woonstraten binnen 
een buurt. De variatie is zo groot dat een eenduidige indicator op basis van beschikbare informatie van 
de huidige staat van de openbare ruimte niet is op te maken. We kiezen daarom voor het monitoren van 
de vraagzijde van toegankelijkheid, namelijk het analyseren van het aantal en type meldingen dat de 
gemeente ontvangt via de Slim Melden app.

Is het waarschijnlijk dat ontoegankelijkheid van de openbare ruimte vaak wordt gemeld? 
Ja, via de Slim Melden app worden meldingen gedaan over toegankelijkheid. Het aantal en type 
meldingen houden we de komende jaren bij.

Kan er niet actief worden gezocht naar ervaringsgegevens bijvoorbeeld bij maatschappelijke 
organisaties?
De gemeente is in contact met maatschappelijke organisaties over toegankelijkheid waarbij ervaringen 
worden gedeeld. De gedeelde ervaringen schetsen een beeld, maar geen bruikbare en meetbare 
indicator van de toegankelijkheid van de openbare ruimte.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 1.2 Het afval- en hemelwater wordt veilig en milieuvriendelijk ingezameld 

en de oppervlaktewaterkwaliteit voldoet aan de doelstellingen
Bladzijde (in pdf) 140
URL / Blz op website
Verbijzondering Het aantal oppervlaktewaterkwaliteitsproblemen lag hoger dan in 

voorgaande jaren.

Vraag Wat wordt er gedaan om het aantal oppervlaktewaterkwaliteitsproblemen 
vanaf nu wel binnen de verwachtingen te houden? Wordt dit opgenomen in 
de Utrechtse klimaatplannen? Wanneer komen deze naar de raad?

Antwoord:

Voor de maatregelen die wij nemen om de waterkwaliteitsproblemen terug te dringen verwijs ik u naar 
het antwoord op vraag 189. De maatregelen zullen onderdeel worden van het Programma Water en 
Riolering wat wij jaarlijks ter besluitvorming aan de raad zullen voorleggen. De Visie Klimaatadaptatie en 
de Visie Water en Riolering liggen voor de zomer van dit jaar ter inzage en worden in het najaar ter 
besluitvorming aangeboden aan de raad. Bij de Visie Water en Riolering ontvangt u tevens het 
Programma Water en Riolering 2022-2026.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf Wat hebben we daarvoor gedaan?
Bladzijde (in pdf) 144
URL / Blz op website
Verbijzondering Afkoppelen en vergroenen verhard oppervlak

Vraag Hoe worden de resultaten van het NK tegelwippen bijgehouden? Komen 
deze terug in deze doelstelling?

Antwoord:

Bewoners geven op de site van het NK-tegelwippen het aantal tegels op die zij uit de tuin of geveltuin  
hebben gewipt. Op deze site wordt de stand bijgehouden. De gemeente heeft een tegelophaal-service. 
Het aantal opgehaalde tegels houden wij bij en komt terug in onze doelstelling.
Vanuit Waterproof 030 is de doelstelling minstens:
1. 10.000 tegels uit particulier terrein
2. 100 geveltuinen
3. 1000m² groen voor stenen.

https://nk-tegelwippen.nl/
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk, Diepeveen
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.2 We richten het groen zo in dat aantrekkelijk en bereikbaar wordt
Bladzijde (in pdf) 153
URL / Blz op website
Verbijzondering E2.2.1 Een aantrekkelijke en voor iedereen bereikbare groene leefomgeving 

in en om Utrecht

Vraag Ook streefden we naar een klimaatadaptieve, biodiverse en gezonde stad 
met meer groen in de straten. Kan er iets gezegd worden over de (hopelijk 
toename) van de biodiversiteit in de stad? Is het streven gehaald? Zijn de 
huidige indicatoren voldoende om deze doelstelling in beeld te krijgen?

Antwoord:

Met de actualisatie van het groenstructuurplan (maart 2018) is opgenomen dat de nadruk bij 
groeninrichting ligt op soorten die nadrukkelijk meer bijdragen aan het verbeteren van de biodiversiteit. 
Bij projecten handelen we hiernaar. Er zijn op dit moment echter nog geen indicatoren voor 
biodiversiteit. We onderzoeken verschillende mogelijkheden voor indicatoren naar aanleiding van 2019-
M336 en komen daar bij de raad op terug.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, van Hooijdonk, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.2 We richten het groen zo in dat aantrekkelijk en bereikbaar wordt
Bladzijde (in pdf) 153
URL / Blz op website
Verbijzondering E2.2.1 Een aantrekkelijke en voor iedereen bereikbare groene leefomgeving 

in en om Utrecht

Vraag Ook streefden we naar een klimaatadaptieve, biodiverse en gezonde stad 
met meer groen in de straten. Her en der in de stad bij het bouwen van 
beschoeiingen langs de oevers, bij de aanleg van steigers en het bouwen 
van bruggen lijkt er nog steeds tropisch hardhout te worden toegepast. Is 
dit inderdaad het geval is en zo ja, waar wordt tropisch hardhout toegepast 
in (of namens) de gemeente. Is dit hout altijd FSC gecertificeerd? Zijn er 
milieuvriendelijke alternatieven toe te passen?

Antwoord:

Gebruik van stadshout, regionaal hout of landelijk hout zorgt voor een relatief kleine kringloop en is 
vanuit die optiek te prefereren boven het gebruik van tropisch hardhout. Binnen de gemeente Utrecht 
wordt nog tropisch hardhout toegepast, mits voorzien van het juiste (duurzaamheids)certificaat. Het is 
daarbij van belang om hardhout met bepaalde kwaliteit en eigenschappen alleen op de juiste plek toe te 
passen. Wij passen FSC-gecertificeerd hardhout toe in de openbare ruimte. Daarbij zijn we kritisch op 
het gebruik ervan. We zorgen dat de constructies langer meegaan dan voorheen. Bijvoorbeeld door bij 
houten bruggen de palen niet meer in het water te zetten, maar dit deel te vervangen door beton en 
luchtig te detailleren. Ook op andere plaatsen als beschoeiingen zijn delen die geheel onder water zitten 
van naaldhout en op de wind-/waterlijn van hardhout. Er wordt ook naar alternatieven gekeken zoals 
gerecycled kunststof, maar dat heeft nadelen zoals krimp en bros worden onder invloed van zon. We 
volgen de ontwikkelingen op de voet en passen alternatieven voor hardhout daar waar mogelijk toe. Als 
wij als gemeente hout toepassen in projecten of inkopen is er een standaard eis dat dit gecertificeerd 
hout moet zijn. Dit is ook in ons moederbestek opgenomen. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf P2.2.3 Wij zorgen goed voor onze dieren in de stad
Bladzijde (in pdf) 156
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag Gaat de Dierenbescherming zich ook ontfermen over de kippen in en rond 
het Julianapark? Wanneer wordt de raad hierover geïnformeerd?

Antwoord:

We werken hard aan een oplossing voor de kippen in en rondom het Julianapark. We zijn in gesprek met 
externe partijen voor de opvang van de kippen. De Dierenbescherming is hierbij betrokken. Omdat we 
een structurele opvang willen, is het proces ingewikkelder dan voorzien. We proberen een oplossing te 
vinden voor de financiële en juridische knelpunten. We streven ernaar om de raad voor de zomer te 
informeren.
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Schriftelijke vragen:
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 2.3 Afval wordt op efficiënte wijze gescheiden ingezameld om de klant van 

dienst te zijn en om in te zetten als grondstof
Bladzijde (in pdf) 159-160
URL / Blz op website
Verbijzondering Communicatie over afval op maat en Pilot nascheiding plastic, blik en pak

Vraag Kan er een overzicht komen over de (communicatie over) de invoering van 
de nascheiding van PBP in de diverse wijken? Is de nascheiding al ingevoerd 
in sommige wijken na het vaststellen van de Grondstoffennota? Zo ja, wat 
zijn de ervaringen tot nu toe met de overgang naar nascheding in die 
wijken?

Antwoord:

Jazeker. Op dit moment wordt het restafval in Utrecht stad (ten oosten van de A2) al nagescheiden, 
maar zijn we nog niet gestopt met bronscheiding. Daarmee starten we na de zomer. Over de specifieke 
ervaringen in wijken is op dit moment dus nog niets te zeggen. Voor de zomer ontvangt uw raad een 
raadsbrief met een planning (inclusief communicatie) ten aanzien van de overgang naar nascheiding.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 in Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 95
URL / Blz op website
Verbijzondering E1.1.3

Vraag In 2020 is 17% gerealiseerd van zon op dak . De doelstelling voor 2021 is 
16%. In de toelichting staat dat in de jaarstukken de doelstelling niet 
aangepast kan worden, dat moet in de voorjaarsnota. In de voorjaarsnota 
zie ik het niet staan of kan ik het niet vinden. Ik had t verwacht in 6.3.3 
van de voorjaarsnota daar staat t niet. Waar staat t wel? En mocht het niet 
in de voorjaarsnota geland zijn: kan dat alsnog opgenomen worden? en wat 
wordt de bijgestelde doelstelling dan?

Antwoord:

We zijn blij met de snelle realisatie van zon op dak en werken daar onverminderd aan. Een nieuwe 
bijgestelde doelstelling voor zon op dak in lijn met de hogere realisatiecijfers vraagt om een nadere 
analyse van markt- en prijsomstandigheden, rijksregels voor subsidie en normering, definities van 
dakgebruik en concurrentie van dakgebruik. We verwachten aan het eind van het jaar een Energievisie 
aan u voor te leggen, waarin we terugkomen op de doelstelling voor zon op dak. Deze herziene 
doelstelling zullen we dan verwerken in de Voorjaarsnota van 2022. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 in Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 96
URL / Blz op website
Verbijzondering P1.1.4

Vraag In Q1 van 2021 zijn resulaten van de onderzoeken bekend welke kantoren 
onder verplichting label c vallen. kan deze info gedeeld worden met de 
raad? En welke gevolgen heeft de info voor de strategie? Kan er iets gezegd 
worden over huidige stavaza?

Antwoord:

Vanuit de resultaten van het onderzoek is in Q1 2021 een lijst opgesteld van kantoren die vallen onder 
labelplicht. Er zijn veel meer kantoorpanden in Utrecht, maar die vallen af onder andere vanwege de 
monumentale status ervan. In de tabel vindt u de onderverdeling per label. 
Tot nu toe heeft 53% van de kantoorpanden met labelplicht in Utrecht een voldoende goed energielabel 
(groen in de tabel). Dat ligt ruim boven het landelijk gemiddelde (38%). Opvallend is het grote aandeel 
van label A in de tabel. Naast nieuwbouw nemen veel kantoren direct de stap naar een beter label A. 
opvallend is ook het grote aantal kantoren zonder label. In 2021 worden de resterende kantoorpanden 
met een slecht of geen label die de afgelopen twee jaar nog niet zijn bezocht vanuit toezicht alsnog 
bezocht. Daarmee zorgen we ervoor dat alle panden zonder juist label tijdig geïnformeerd over de 
labelverplichting. Tijdens het controlebezoek worden zowel gebruikers als de eigenaren geïnformeerd 
over de labelplicht, overige verplichte energiebesparende maatregelen en de mogelijkheden om 
aardgasvrij en klimaatneutraal te worden. 
In Q3 leveren we een plan op hoe de aanpak wordt bij kantoorpanden die op 1 januari 2023 niet over het 
juiste e-label beschikken en informeren de raad hierover.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) van Hooijdonk 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 1.1 in Utrecht besparen we energie, zetten we grondstoffen opnieuw in en 

wekken we energie duurzaam op
Bladzijde (in pdf) 97
URL / Blz op website
Verbijzondering P1.1.1

Vraag In 2020 zijn mooie stappen gezet. We hebben ook potentieel studies 
gekregen voor mogelijkheden voor zon en wind in de regio. Op welke 
termijn en hoe is het proces om op basis van deze studie nog meer zon en 
wind projecten te realiseren in Utrecht?

Antwoord:

Voor eind juni ontvangt u een raadsvoorstel voor de RES, waarin beschreven wordt welke zoekgebieden 
deel uitmaken van ons bod en hoe wij met projecten in deze gebieden omgaan
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Diepeveen, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 105
URL / Blz op website
Verbijzondering P2.2.1 beheren van de ondergrond / nieuwe stoffen

Vraag Er staat dat pfas in grondwater is vastgesteld. Kunt u hier iets meer over 
zeggen? Laatst was in het nieuws dat men teveel pfas binnen krijgt, onder 
andere via drinkwater. Is er iets bekend hoe dit in Utrecht is?

Antwoord:

Wij hebben het Utrechtse grondwater onderzocht op PFAS. Voor dit onderzoek hebben we uit 26 
peilbuizen (met een filterdiepte van tien meter onder het maaiveld) monsters genomen (het gemiddelde 
van individuele pfas ligt in de ordegrootte van drie tot 15 nanogram/liter). Uit de resultaten blijkt dat op 
vrijwel alle locaties PFAS wordt aangetroffen, in zeer lage concentraties. Alle gemeten concentraties 
liggen ruim onder de door het Rijk voorlopig vastgestelde grondwaternorm. De resultaten zijn gedeeld 
met RIVM, die momenteel landelijk onderzoek doet naar de kwaliteit van het grondwater. De 
grondwatergegevens worden opnieuw getoetst zodra de interventiewaarden definitief zijn vastgesteld 
door het Rijk (naar verwachting medio 2021). De verwachting is dat de normen strenger worden. Dit kan 
betekenen dat aanvullend grondwateronderzoek nodig is. We verwachten u in het najaar van 2021 te 
kunnen informeren over de gevolgen voor het Utrechtse grondwater.

Het RIVM heeft onderzoek gedaan naar de blootstelling aan PFAS in Nederland via drinkwater en voedsel. 
Het RIVM heeft berekend hoeveel PFAS er in drinkwater mag zitten zonder dat er effecten op de 
gezondheid verwacht worden. Kraanwater gemaakt van oppervlaktewater bevat doorgaans meer PFAS 
dan de door RIVM voorgestelde richtwaarde. Kraanwater gemaakt van (diep) grondwater, zoals in 
Utrecht, voldoet aan de drinkwaterrichtwaarde die het RIVM voorstelt.

https://www.rivm.nl/pfas/te-veel-blootstelling-aan-pfas-in-nederland
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 2.2 Alle Utrechtse leerlingen van 12-23 jaar behalen een startkwalificatie en 

ontwikkelen hun talenten
Bladzijde (in pdf) 210
URL / Blz op website
Verbijzondering cultuureducatie

Vraag Er staat geschreven: “Op het onderwerp cultuureducatie was een 
onderbesteding van 0,144 miljoen euro. Deze kan verklaard worden 
doordat de scholen voor minder leerlingen dan begroot een aanvraag 
hebben ingediend en het proces efficiënter is ingericht, waardoor en minder 
inhuur nodig was. Daarnaast zijn er minder communicatiekosten gemaakt 
dan vooraf begroot door de nieuwe werkwijze.” Vraag, wat wil het college 
voornemens om te doen met de onderbesteding van 0,14 miljoen euro?

Antwoord:

Het bedrag van 0,14 miljoen euro is onderdeel van het positieve resultaat van de Onderwijsbegroting. 
Het totale positieve resultaat van Onderwijs is ten gunste gekomen van het rekening resultaat.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein, Verschuure
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 2.2 Alle Utrechtse leerlingen van 12-23 jaar behalen een startkwalificatie en 

ontwikkelen hun talenten
Bladzijde (in pdf) 212
URL / Blz op website
Verbijzondering MBO/vroegtijdige schoolverlaters

Vraag Er staat geschreven: "Er is een lichte stijging zichtbaar van VSV’ers bij 
mbo-niveau 4. We zien dat meer kaderstudenten (vmbo) vanwege het 
toelatingsrecht instromen op niveau 4." Het gaat om voregtijdige 
schoolverlaters MBO4. Vraag, de tekst waarmee duiding wordt gegeven, is 
niet duidelijk. Wil het college de tekst begrijpelijk nader toelichten, wat is 
de reden dat deze groep dit jaar meer de school heeft verlaten?

Antwoord:

Per 1 augustus 2017 is de het toelatingsrecht in het mbo ingevoerd (Wet vroegtijdige aanmelddatum en 
toelatingsrecht tot het mbo). Eén van de maatrelen van deze wet is de automatische toelating van 
studenten die voldoen aan de nadere vooropleidingseisen, en/of eventuele aanvullende eisen, zich vóór 
1 april hebben aangemeld en hebben deelgenomen aan eventuele verplichte intake-activiteiten van de 
school. Door deze ontwikkeling zien we dat meer leerlingen met een vmbo-kaderdiploma in zijn 
gestroomd op mbo 4-opleidingen. Tegelijkertijd zien wij in de cijfers dat meer jongeren vanuit mbo 4 
opleiding met een vmbo-kaderopleiding als vooropleiding uitvallen. Andere redenen van uitval op mbo 4 
voor schooljaar 2018-2019 zijn dat studenten vanwege groenpluk (van school af zonder diploma voor 
een baan) eerder gingen werken en dat het aantal studenten met complexe ondersteuningsbehoefte lijkt 
toe te nemen.
Overigens laten de laatste voortijdig schoolverlaters cijfers van schooljaar 2019-2020 een daling zien van 
het aantal vsv’ers op mbo niveau 4. Van 5,09% in 2018-2019 naar 4,17% in 2019-2020.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 2.2 Alle Utrechtse leerlingen van 12-23 jaar behalen een startkwalificatie en 

ontwikkelen hun talenten
Bladzijde (in pdf) 214
URL / Blz op website
Verbijzondering MBO/stagetekorten

Vraag Er staat geschreven: ”De coronacrisis heeft in 2020 sterke gevolgen gehad 
op de aansluiting onderwijs-arbeidsmarkt. Er zijn grote zorgen over 
voldoende stages en (leer)werkplekken en hierover staan we nauw in 
contact met onze onderwijspartners en SBB. We brengen actief het belang 
van het bieden van stageplekken onder de aandacht via onze contacten met 
de werkgevers. Omdat de wachtlijsten bij de jobhunters toenamen is er een 
extra jobhunter pro, vso en BBL gestart.”Vraag, wat doet het college nog 
meer dan alleen onder de aandacht brengen van het knelpunt? Wil het 
college de acties concreet benoemen? En heeft het college zicht op hoeveel 
studenten van Utrechtse MBO's op dit moment zonder stage zitten?

Antwoord:

Het onder de aandacht brengen van de tekorten bij werkgevers is onderdeel van het actieplan 
stagetekorten mbo-studenten regio Utrecht, waarover uw raad op 19 februari jl. geïnformeerd is. In dit 
actieplan, waarvan de gemeente Utrecht regievoerder en partner is, werken we samen met regionale 
onderwijsinstellingen, SBB, werkgevers en overheden aan het realiseren van voldoende stageplaatsen en 
leerbanen voor alle mbo-studenten in de regio. Maandelijks bespreken we met de partners van het 
actieplan stagetekorten de meest actuele cijfers en maken afspraken over het uitzetten van gerichte 
extra acties. Volgens de laatste cijfers van SBB (peildatum 17 mei 2021) is er een tekort van 752 stages 
en leerbanen in de regio Midden-Utrecht. 
Een actie uit het actieplan is een doorlopende communicatiecampagne. Concreet heeft dit de website 
www.stagekansutrecht.nl opgeleverd. Een website met informatie en handvatten voor werkgevers voor 
het aanbieden van een stage. Daarnaast is het contact tussen SBB en het Werkgevers Servicepunt 
(WSP) geïntensiveerd om werkgevers actief te benaderen voor het aanbieden van stageplekken. Ook 
wordt er actief meegedacht welke werkgevers bij het invullen van social return stageplekken kunnen 
bieden. WSP biedt mbo- studenten sollicitatietrainingen aan om de kansen op het vinden van een 
stageplek te verbeteren.
 
Vanuit Maatregelenpakket 3 ‘werken, opleiden en begeleiden’ is 1 miljoen euro beschikbaar gesteld om 
werkgevers te stimuleren stage- en leerbanen voor mbo-studenten aan te bieden. Deze subsidieregeling 
zal voor de zomervakantie worden opengesteld. Met deze regeling richten we ons op het vergroten van 
het aantal stage- en leerwerkplekken bij enerzijds de sectoren met een duurzaam 
arbeidsmarktperspectief en anderzijds op sectoren die door Corona hard zijn getroffen. Werkgevers 
kunnen met deze stimuleringsregeling de begeleiding organiseren om meer mbo-studenten een stage- of 
leerwerkplek te bieden. Begeleiding is volgens de werkgevers het knelpunt in het aannemen van 
stagiaires. Uw raad wordt binnenkort geïnformeerd over deze nadere regel.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/8e1bb6c4-892a-4c75-bbd4-9ee0bfeb4950
https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/8e1bb6c4-892a-4c75-bbd4-9ee0bfeb4950
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf Meerjarige beleidsvoornemens die zijn opgenomen in beleidsnota's, -visies 

of - kaders
Bladzijde (in pdf) 196
URL / Blz op website
Verbijzondering MBO/Gelijke kansen studenten kamer via SSH

Vraag Tijdens de vergaderingen van de commissie Mens en Samenleving op 5 en 
28 november jl. is de raadsbrief Ambitiedocument Sterk Utrechts Mbo met 
u besproken. Als reactie op GroenLinks vraag ihk over gelijke kansen voor 
kamerverhuur voor alle MBO studenten schreef het college in brief het 
volgende: “Dit betekent dat mbo bbl-studenten niet in aanmerking komen 
voor woonruimte bij SSH. Zij voldoen niet aan de studiebelasting-norm van 
minstens 19 uur per week. Bol-studenten komen wel in aanmerking omdat 
zij voldoen aan deze norm. Dit geldt ook voor hbo- en wo-studenten. Vraag, 
is het onderwerp al aangekaart bij SSH? En zo ja wat is de reactie van SSH 
en wat zijn de eventuele acties van SSH?

Antwoord:

Dit is destijds besproken met SSH, SSH hanteert nog steeds deze lijn. De regels die SSH hanteert komen 
nog steeds overeen met zoals u heeft omschreven. De enige uitzondering in Nederland wordt gemaakt 
door SSH Zwolle, waar BBL studenten wel kunnen reageren op woonruimten van SSH.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk onderwijs
Paragraaf 2. Kwalitatief goed onderwijs
Bladzijde (in pdf) 210
URL / Blz op website
Verbijzondering cultuur educatie

Vraag Er staat geschreven: “Op het onderwerp cultuureducatie was een 
onderbesteding van 0,144 miljoen euro. Deze kan verklaard worden 
doordat de scholen voor minder leerlingen dan begroot een aanvraag 
hebben ingediend en het proces efficiënter is ingericht, waardoor en minder 
inhuur nodig was. Daarnaast zijn er minder communicatiekosten gemaakt 
dan vooraf begroot door de nieuwe werkwijze.” Vraag, wat is het college 
voornemend te doen met de 0,144 miljoen euro dat is overgebleven?

Antwoord:

Deze vraag is identiek aan vraag 222. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf P1.2.1 Het bevorderen van (actieve) cultuurparticipatie en een brede 

deelname in het aanbod, zoals geprogrammeerd en geproduceerd door 
Utrechtse makers/instellingen

Bladzijde (in pdf) 294
URL / Blz op website
Verbijzondering Wijkvultuurhuis /MWKZ

Vraag Er staat geschreven "Op steeds meer plekken in de stad is er uitzicht op 
een nieuw wijkcultuurhuis. Conform het coalitieakkoord hebben we in 2020 
de mogelijkheid om een wijkcultuurhuis in het zuidelijk deel van de stad te 
ontwikkelen verder onderzocht. De Merwedekanaalzone is hierbij naar 
voren gekomen als voorkeurslocatie. We gaan een exploitant selecteren via 
een tenderregeling." Vraag, is het college van plan de plannen alvorens de 
tender uit gaat met de raad te delen? Zo ja wanneer?

Antwoord:

De nadere regel die open stond voor aanvragers is gepubliceerd. Hier bent u 5 februari jl. over 
geïnformeerd door middel van een raadsbrief. 

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/2b9c61f6-0afc-4f21-a899-ac20f63fd9a0


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  228

Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf P1.1.1 Het faciliteren van artistiek interessante activiteiten van Utrechtse 

makers en culturele instellingen, op diverse locaties in de gehele stad
Bladzijde (in pdf) 287
URL / Blz op website
Verbijzondering fairpractie/eerlijke beloning

Vraag Om eerlijke beloning cultuursector te bevorderen, start een "code 
dialoogsessie" om meer bewustwoording rondom dit thema te creeren, 
lezen we in de stukken. Vraag, Is het college van mening dat er niet 
vodloende bewustwording aanwezig is bij de culturele sector over 
onderwerp eerlijke beloning? Graag meer toelichting waarom juist deze 
eerste stap nu nodig is.

Antwoord:

Met het opnemen van de Fair Practice Code in de Cultuurnota 2021-2024 op basis van een pas-toe-en-
leg-uit- principe zijn goede stappen gezet in het ontwikkelen van de sociale dialoog, in het bijzonder de 
dialoog tussen de gemeente en de culturele instellingen. De aanpak en uitleg van de instellingen over het 
toepassen van de code geeft inzicht in de actuele ontwikkelingen, maar laat ook zien dat een aanzienlijk 
aantal onderwerpen nog onvoldoende is besproken. Daarbij is het goed om op te merken dat de code 
veel meer behelst dan alleen eerlijke
betaling. De gedragscode gaat ook over onder andere het voorkomen van te hoge werkdruk, 
zorgdragen voor bijscholing en verzekeringen, gesprekken over fair practice en een transparante 
financiële huishouding. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf P1.1.1 Het faciliteren van artistiek interessante activiteiten van Utrechtse 

makers en culturele instellingen, op diverse locaties in de gehele stad
Bladzijde (in pdf) 287
URL / Blz op website
Verbijzondering impuls subsidie

Vraag afgelopen jaar is op onder andere verzoek van GroenLinks de voorwaarden 
van Impuls subcidie aangepast. Het leverde zowel de Makers als de stad 
vele mooie nieuwe kunstprojecten op. We lezen dat de subcidie maar liefst 
43 maal is verleend. Vraag, Is het college voornemens de succes van 
gewijzigde subcidie eisen, voort te zetten (dus met behoud van alle 
gewijzigde voorwaarden of wellicht met behoud op sommige voorwaarden)? 
Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Vanwege het succes van de aangepaste voorwaarden voor impulssubsidies gedurende de zomermaanden 
van 2020, is besloten de gewijzigde voorwaarden voor het gehele jaar 2021 voort te zetten.
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf P1.1.1 Het faciliteren van artistiek interessante activiteiten van Utrechtse 

makers en culturele instellingen, op diverse locaties in de gehele stad
Bladzijde (in pdf) 287
URL / Blz op website
Verbijzondering twee jarige subsidie

Vraag 18 culturele instellingen kregen dit jaar tweejarige subcidie. Toch vielen er 
ook een aantal organsiaties buiten de boot. GroenLinks agendeerde eerder 
in schriftelijke vragen Evaluatie Cultuurnota 2020-2024 nummeer 157 bij 
vraag 9 dat het van belang is oog te hebben voor grensverleggende 
instellingen die op het grensvlak van cultuur en andere domeijnen 
balanceren (zoasl zorg, welzijn, duurzaamheid, vluchtelingen ect). Het 
college gaf als reactie: "Ja, wij komen tot dezelfde signalering als u en 
willen er graag mee aan de slag. In de Nota subsidieverdeling hebben we 
hier een aandachtspunt over opgenomen, die luidt als volgt: Extra aandacht 
voor ondersteuning van domein-overstijgende initiatieven blijft van belang. 
We zien veel initiatieven die een ruimere betekenis hebben dan alleen op 
het vlak van kunst en cultuur. In de komende periode onderzoeken we de 
mogelijkheden voor een aanvullende regeling die recht doet aan domein-
overstijgende culturele activiteiten. Wel merken wij daarbij op dat de 
maatregelen tegen het coronavirus grote maatschappelijke en financiële 
gevolgen hebben, ook in onze stad. In dat licht zullen eventuele extra 
middelen voor een mogelijk aanvullende regeling moeten worden 
beoordeeld." Vraag, Wat is de stand van zaken van dit voornemen nu?

Antwoord:

Niet achttien maar acht instellingen kregen de tweejarige subsidie. Een voorbeeld van een 
domeinoverstijgend initiatief dat binnen de tweejarige regeling subsidie heeft gekregen is Catching 
Cultures Orchestra. Het onderzoek naar betere mogelijkheden voor ondersteuning van 
domeinoverstijgende initiatieven loopt nog; er is nog geen sprake van een aanvullende regeling. Voor 
een grootschalig domeinoverstijgend project als de jaarlijkse Sint Maartenparade, georganiseerd door 
Sharing Arts Society, hebben we financiering voor 2021-2024 gevonden vanuit een combinatie van 
programmabudgetten. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf P1.1.1 Het faciliteren van artistiek interessante activiteiten van Utrechtse 

makers en culturele instellingen, op diverse locaties in de gehele stad
Bladzijde (in pdf) 288
URL / Blz op website
Verbijzondering muziek broedplaatsen

Vraag We lezen dat er een investeringsbijdrage is gereserveerd voor meer van 
soortgelijke intiatieven als Kytopia. Valt ook DB's hieronder? En zo nee, 
waarom niet? Op welke wijze zouden ze wel hieronder kunnen vallen?

Antwoord:

Op dit moment werken wij aan een nadere regel om met subsidie bij te dragen aan de bouw van 
muziekstudio’s. Wij nemen hierin de actuele behoeften uit het veld mee, dus ook de situatie rondom 
dB’s. Onder welke voorwaarden de subsidie kan worden verstrekt en welke partijen daarmee in 
aanmerking zullen komen is echter nog niet geheel uitgekristalliseerd. De vraag of dB’s in aanmerking 
gaat komen is dan ook pas te beantwoorden zodra de nadere regel is vastgesteld. 
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Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf P1.1.1 Het faciliteren van artistiek interessante activiteiten van Utrechtse 

makers en culturele instellingen, op diverse locaties in de gehele stad
Bladzijde (in pdf) 287
URL / Blz op website
Verbijzondering diversiteit

Vraag Een belangrijk pijler uit de huidige cultuur nota is onderwerp Diversietit en 
Inclusie. Instellingen worden onder andere hierop getoest. In de 
Jaarstukken staat dat Tivoli vredenburg blijft een bijdrage ontvangen van 
0,2 mijoen euro om een verbreding van op diversiteit gerichte 
programmering door te kunnen zetten. Daarnaast is al reeds bekend dat 
netwerk PACT subcidie ontvangt om de rest van de culturele sector te 
ondersteunen ihk D&I. Vraag, Wil het college ons meer zicht geven of de 
inzichten en acties vergaard door Tivoli ook gedeeld worden met de gehele 
sector? Heeft Tivolli naast PACT ook een rol gekregen van het college (om 
de kleinere spelers die geen D&I subcidie krijgen te ondersteunen) ? En zo 
nee, waarom niet?

Antwoord:

TivoliVredenburg heeft met ingang van 2021 jaarlijks 0,2 miljoen euro toegekend gekregen ter 
versterking van de eigen programmering gericht op diversiteit in inhoud (concerten, educatie) en 
publieksgroepen. Dit op basis van het advies van de Commissie Gehrels, dat is overgenomen door 
college en raad. TivoliVredenburg is lid van PACT, en deelt daar in een wederzijde uitwisselingen met 
collega-instellingen de eigen ervaringen. De directeur van TivoliVredenburg is voorzitter van het Utrechts 
Muziek Overleg met ruim 35 leden, van groot tot klein en van podium tot ensemble en broedplaats, wel 
en niet meerjarig gesubsidieerd. Ook daar worden ieders ervaringen met diversiteit en inclusie gedeeld 
en besproken. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  233

Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Voortman, Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk cultuur
Paragraaf 1. Utrecht is een aantrekkelijke cultuurstad met internationale allure voor 

kunstenaars, bewoners, ondernemers en bezoekers
Bladzijde (in pdf) 286
URL / Blz op website
Verbijzondering cultuur in de wijken

Vraag De inwoners enquete is een bron voor indicatoren om zodoende de 
tevredenheid van bewoners op wijk niveau te teotsen op het gebied van 
cultuur. Er staat in de tekst bij onderdeel analyse "omdat de inwoners 
enquete nog maar eens in twee jaar vercshijnt kunnen we hier voor 202o 
geen gerealiseerde gegevens tonen." Vraag, Wat is hier de reden van dat 
de inwoners enquete nog maar eens in twee jaar verschijnt? En op welke 
wijze kan de raad anders inzien of de gestelde doelen om cultuur beleving 
in de wijken te bevorderen gerealiseerd zijn in 2020?

Antwoord:

Bij het vaststellen van de Programmabegroting 2020 heeft uw raad besloten om de Inwonersenquete 
vanaf 2020 slechts één keer per twee jaar uit te zetten. Voorheen was er elk jaar een inwonersenquete 
waarbij om het jaar een ruimere steekproef werd gehanteerd, waardoor op het niveau van subwijk 
uitspraken kunnen worden gedaan en het andere jaar op wijkniveau. De wijkenquete is komen te 
vervallen. In 2020 zijn wel vragen gesteld aan het Bewonerspanel in hoeverre mensen culturele 
activiteiten missen in coronatijd. Dat geeft wellicht enige richting. 
https://infogram.com/1p3ew5v52edwrxs03wwzm35x1qcd6r0wnv6?live

https://infogram.com/1p3ew5v52edwrxs03wwzm35x1qcd6r0wnv6?live
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Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Bewoners en Bestuur
Paragraaf beleidsrelevante dekkings en bestedingsvoorstellen
Bladzijde (in pdf) 8
URL / Blz op website
Verbijzondering bewoners en bestuur, beslispunt 4 initiaitevenfonds

Vraag Begrijp ik het goed dat 0,550 miljoen euro wordt overgeheveld naar 2021 
voor aanvragen spelen en groen die in 2020 zijn aangevraagd en die 
0,020 miljoen euro euro overschrijden en in 2020 nog niet zijn 
afgerond/uitgevoerd? Of gaat het om meer en andere aanvragen en ook om 
budget voor aanvragen die nog niet in 2020 zijn ingediend? Om hoeveel 
aanvragen gaat het? Als er zoveel aanvragen spelen en groen zijn die 
0,020 miljoen euro overschrijden. Wat doen we dan met die aanvragen in 
2021 en later als er geen aanvragen gehonoreerd mogen worden boven 
0,020 miljoen euro Waarom worden alleen zulke aanvragen spelen en groen 
gehonoreerd en niet andere sociale initiatieven?

Antwoord:

Het bestedingsvoorstel van 0,550 miljoen euro gaat inderdaad alleen over de aanvragen spelen en 
groen. Het gaat om 20 aanvragen waarvan achttien aanvragen van 0,020 miljoen euro of meer die voor 
2021 zijn aangevraagd maar nog niet zijn uitgevoerd. De kosten van de uitvoering komen daardoor ten 
laste van Initiatievenfondsbudget 2021. De twintig aanvragen waren allemaal aanvragen voor de 
openbare ruimte en geen sociale initiatieven
De raad heeft met ingang van 2021 het totale budget van het Initiatievenfonds verlaagd met 
0,300 miljoen euro. Die verlaging is opgevangen door de maximale bijdrage met ingang van 1 januari 
2021 te verlagen van 0,050 miljoen euro naar 0,020 miljoen euro. Concreet betekent dit dat als we het 
betreffende budget niet zouden doorschuiven, de kosten van de twintig initiatieven zouden drukken op 
het budget van het Initiatievenfonds van 2021. En omdat het aanvragen zijn van meer dan 
0,020 miljoen euro, dit extra drukt op het verlaagde beschikbare budget kan dat betekenen dat we 
initiatieven niet meer zouden kunnen honoreren omdat het budget voor het einde van 2021 op is. Om 
dat te voorkomen is het budget dan nodig is voor de twintig initiatieven doorgeschoven naar 2021.
In de gemeentelijke begroting is geen specifiek budget voor sporten en spelen in de openbare ruimte, 
het Initiatievenfonds biedt daarvoor een oplossing. Wat we zien is dat het aantal 
initiatievenfondsaanvragen voor initiatieven in het fysieke domein en voor bewegen en sport in 2020 
hoger zijn dan in 2019. Door de lockdown waren mensen meer thuis en we denken dat de stijging 
daardoor wordt verklaard.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  235

Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Voortman 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf p2.1.2
Bladzijde (in pdf) 182
URL / Blz op website
Verbijzondering

Vraag De instroom UW is lager dan verwacht. De gemeente geeft aan afspraken 
gemaakt te hebben voor hogere instroom. Hoe wordt hier aan gewerkt? Zijn 
er mensen die nu bijvoorbeeld niet beeld zijn?

Antwoord:

Het achterblijven van de instroom heeft onze aandacht, zeker nu de coronacrisis hier het afgelopen jaar 
ook vertragend in heeft gewerkt.
Zoals in het ondernemingsplan UW vastgelegd is de gemeente Utrecht verantwoordelijk voor een deel 
van deze nieuwe instroom. Om het Utrechtse aandeel omhoog te krijgen is en wordt samen met UW 
gewerkt aan een werkwijze waarbij aan de hand van individuele ontwikkelplannen en een nauwere 
samenwerking de instroom op de tijdelijke banen wordt verhoogd. Een ander deel van de instroom komt 
van het UWV en andere gemeenten. Hiervoor is UW verantwoordelijk. Deze instroom blijft tevens achter 
bij de verwachtingen en daarom zal ook het UWV hier steviger op gaan inzetten. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  236

Fractie GroenLinks
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Onderwijs
Paragraaf 0.2.1.1
Bladzijde (in pdf) 206
URL / Blz op website
Verbijzondering thuiszittersaanpak

Vraag In jaarstukken staat het aantal thuiszitters genoemd. In hoeverre speelt 
Corona een rol in het risico op meer thuiszitters en hoe wordt daar nu op 
ingespeeld om thuiszitten te voorkomen?

Antwoord:

Het aantal thuiszitters die in de jaarstukken zijn benoemd zijn ‘reguliere thuiszitters’. Dit zijn kinderen 
die wel een schoolinschrijving hebben, maar niet de school bezoeken vanwege uiteenlopende 
persoonlijke redenen. We zien dat het aantal thuiszitters niet is gestegen tijdens de coronacrisis.
In de jaarstukken zijn niet de kinderen meegenomen die tijdelijk niet naar school gaan vanwege ‘corona-
angst’ of corona gerelateerde problematiek. Dit betekent dat de ouders uit angst voor besmetting van 
kwetsbare familieleden hebben besloten de kinderen thuis te houden. Door de toenemende 
vaccinatiegraad onder ouders van deze kinderen zien we dit aantal afnemen. De kernpartners zijn 
continu met al deze leerlingen en hun ouders/verzorgers en school in gesprek om tot 
maatwerkoplossingen te komen. Tijdens de lockdown kregen deze leerlingen net als hun klasgenoten ook 
online thuisonderwijs.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  237

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Ondersteuning op maat
Paragraaf 2.3 Inwoners in de regio Utrecht die onvoldoende zelfredzaam en/of 

dakloos zijn, krijgen (24-uurs)begeleiding, thuis of in een woonvoorziening. 
De begeleiding is gericht op herstel en activering

Bladzijde (in pdf) 264-267
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36493/prestaties
Verbijzondering

Vraag Er zijn van de 345 geplande deelnemers, 'maar' 158 deelnemers geweest 
bij de cursus MFHA. Werden andere deelnemers moeilijk bereikt? Zijn er 
afspraken gemaakt dat deze deelnemers alsnog deel gaan nemen aan de 
cursus? En welke mogelijkheden zijn er om MFHA ook bij andere 
organisaties en verenigingen aan te bieden?

Antwoord:

De reden dat er minder cursussen gegeven zijn heeft te maken met de beperkingen als gevolg van 
Corona. Een deel van de cursussen zijn online gegeven of “live” maar door de Coronamaatregelen 
konden er uiteraard minder deelnemers deelnemen. Maar (zoals aangegeven bij vraag 32) deze 
achterstand wordt dus ingehaald. Hiernaast worden er in het kader van versneld vernieuwen nieuwe 
trainingen aangeboden voor deels nieuwe doelgroepen zoals jongeren en studenten. Hiernaast biedt de 
aanbieder van de trainingen MHFA ook aan aan het bedrijfsleven en andere commerciële partijen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  238

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare ruimte en groen
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf) 133-134
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38357/inleiding?q=toiletten
Verbijzondering

Vraag Vanwege het toegenomen gebruik van parken en groengebieden zijn er 
extra tijdelijke sanitaire voorzieningen op diverse plekken in de stad 
geplaatst. Dit is een coronamaatregel. Tot hoe lang blijven die extra 
tijdelijke toiletvoorzieningen staan?

Antwoord:

De extra tijdelijke toiletvoorzieningen blijven staan tot na de herfstvakantie (circa 1 november). Hierna 
wordt door de vroeger intredende zonsondergang en lagere temperaturen minder drukte in de parken en 
plantsoenen verwacht. De nieuwe definitieve toiletten, zoals het recent geopende toilet in het Griftpark, 
blijven het hele jaar open.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  239

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Diepeveen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Openbare Ruimte en Groen
Paragraaf 1.1 De openbare ruimte is heel, veilig en functioneel
Bladzijde (in pdf) 137
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35831/prestaties?q=led-verlichting
Verbijzondering

Vraag Kan er een inschatting worden gemaakt hoeveel elektriciteit wordt 
bezuinigd met de invoering van de LED-verlichting?

Antwoord:

Met het ombouwen van de openbare verlichting naar led, in combinatie met het dimregime dat we al 
toepassen, besparen we ongeveer 30 procent energie. Dit is 3,6 miljoen kWh die niet opgewekt hoeft te 
worden.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  240

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Voortman 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf Verplichte BBV Indicatoren
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38361/inleiding
Verbijzondering

Vraag Waarom zijn deze cijfers (nog) niet beschikbaar?

Antwoord:

Om een eenduidig beeld te vormen over de beleidsresultaten van de gemeente en gemeenten onderling 
te kunnen vergelijken is er een aantal wettelijke verplichte indicatoren bij de programma’s opgenomen. 
Wij zijn geen opdrachtgever voor deze indicatoren. De gegevens van deze indicatoren worden geleverd 
door het CBS en gepubliceerd op www.waarstaatjegemeente.nl. Van de nog ontbrekende indicatoren zijn 
nog geen gegevens gepubliceerd over 2020. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  241

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36022/weerstandsvermogen-en-

risicobeheersing
Verbijzondering Weerstandsvermogen

Vraag Op de pagina wordt gesproken over het weerstandsvermogen 'in 
miljoenen'. Het gaat toch om een dimensieloos getal?

Antwoord:

Het weerstandsvermogen is uiteraard een dimensieloos getal. Dit betreft een verschrijving en zal in het 
erratum worden meegenomen.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  242

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36022/weerstandsvermogen-en-

risicobeheersing
Verbijzondering WOZ

Vraag "Een groot deel van de aanslagen is opgelegd in januari en februari 2020, 
derhalve voor de coronamaatregelen. Voor belastingplichtigen die door de 
coronamaatregelen financieel geraakt werden is zoveel als mogelijk een 
betalingsregeling op maat afgesproken. " Kan het college meer inzicht 
geven in aard, omvang en aantal betalingsregelingen die getroffen zijn?

Antwoord:

De BghU houdt de cijfers van betalingsregelingen niet per gemeente bij, maar voor de BghU in totaal. 
Reden hiervoor is dat op een aanslag ook aanslagen van het waterschap en in bepaalde gevallen 
meerdere deelnemers zijn verenigd. Een betalingsregeling geldt voor de gehele aanslag en dus voor de 
belastingvordering van alle deelnemers die op die aanslag verenigd zijn. Het gaat om alle 
belastingsoorten die door de BghU worden opgelegd, waaronder de OZB, toeristen- en precariobelasting. 
De BghU monitort het aantal betalingsregelingen maandelijks. In januari 2021 waren er voor 
belastingjaar 2020 BghU-breed 10.061 betalingsregelingen getroffen voor 7.239 belastingplichtigen met 
een totale omvang van circa 14,8 miljoen euro. Per juni 2021 lopen van dit aantal nog 
3.681 betalingsregelingen voor 3.044 belastingplichtigen met een totaalbedrag van circa 7,37 miljoen 
euro aan openstaand saldo.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  243

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 355
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/
Verbijzondering LVV / risicoreservering

Vraag Kan het college toelichten hoe het bedrag van de risicoreservering van 
350.000 euro tot stand is gekomen?

Antwoord:

Er is een risico dat de Rijksfinanciering van de LVV niet gecontinueerd wordt na 2021. Om dit risico af te 
dekken is het opgenomen in de risicoparagraaf. Het mutatiebedrag is een benadering, voortkomend uit 
een simulatie waarin de volgende factoren zijn meegenomen: het minimale risico, het verwachte risico, 
het maximale risico (te weten de totale Rijksbijdrage) en de kans dat een risico zich voordoet.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  244

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Klein 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36022/weerstandsvermogen-en-

risicobeheersing
Verbijzondering Schuldquote

Vraag In de adviescommissie is al uitgebreid gesproken over zowel het 'teller'- als 
het 'noemer'-effect op de schuldquote realisatie 2020. Door deze effecten 
lijkt de schuldquote een minder goede maatstaf om de schuldpositie van de 
gemeente Utrecht te kunnen duiden. Welke mogelijkheden ziet het college 
om de berekening 'op te schonen' of te 'corrigeren' om tot een betere 
graadmeter te komen en de raad hiermee ook beter in positie te brengen?

Antwoord:

De netto schuldquote maakt onderdeel uit van een pakket aan kengetallen dat sinds 2015 is 
voorgeschreven vanuit het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV). In de aanloop naar dat besluit is, 
mede met inbreng van VNG-expertise, uitvoerig onderzoek gedaan naar de opzet en werking van die 
kengetallen. Daarbij is geoordeeld dat dit kengetal een bijdrage kan leveren in een goede beoordeling 
van de gemeentelijke schuldontwikkeling. Bij de schuldquote wordt de netto schuld (teller) uitgedrukt in 
een percentage van de baten (noemer). Doordat beide grootheden bij het jaarverslag verschillen zullen 
vertonen ten opzichte van de nominale begroting worden deze ook beide in de Financieringsparagraaf 
toegelicht. Het feit dat die afwijkingen er zijn maakt het kengetal netto schuldquote niet meteen een 
minder goede maatstaf. Het is belangrijker de uitkomst van de netto schuldquote te zien in het 
perspectief van de uitleg over de afwijkingen. Dat het percentage per eind 2020 lager uitvalt dan 
voorzien bij de begroting wordt in belangrijke mate veroorzaakt doordat de baten circa 0,400 miljoen 
euro hoger zijn uitgevallen als gevolg van afwijkende posten. Deze afwijkingen zijn nader uiteengezet in 
de Samenvatting bij de Financiële positie. Om die reden is in de Financieringsparagraaf ook vermeld hoe 
hoog de netto schuldquote zou zijn indien de baten volledig in lijn zouden zijn met de nominale 
begroting.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  245

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering

Vraag Waarom ligt de doelstelling voor 2021 lager dan de realisatie in 2020? Is 
het ondanks de corona crisis niet een mooie ambitie om in ieder geval naar 
een gelijk blijvend niveau te streven?

Antwoord:

Bij de vaststelling van het IVP heeft de raad voor een periode van vier jaar als doelstelling voor 
criminaliteitscijfers bepaald: gelijkblijvend of lager dan het niveau van 31 dec 2018. Deze doelstelling 
wordt niet jaarlijks bijgesteld. Deze cijfers geven slechts een deel van het veiligheidsbeleid weer.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  246

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Klein, Dijksma
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Griffie
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36302/financiering
Verbijzondering Raadsorganen

Vraag Raadsorganen valt nu onder de doelstelling 'bewoners betrekken'. De 
gemeenteraad doet natuurlijk veel mee dan dat. Is het college bereid om de 
kosten voor raad en college (het bestuur van de stad) als aparte 
doelstelling op te nemen en deze in meer detail inzichtelijk te maken? Zo 
nee, waarom niet?

Antwoord:

Met ingang van de programmabegroting 2021, heeft programma Bewoners en Bestuur twee 
doelstellingen. De tweede doelstelling is onderverdeeld in drie subdoelstellingen. De eerste 
subdoelstelling gaat over het college en de raad, Daarmee heeft het bestuur van de stad een eigen 
doelstelling en wordt daar op verantwoord. De raad heeft besloten tot de aanpassing in het programma 
Bewoners en Bestuur met de vaststelling van de Eerste Bestuursrapportage 2020 op 16 juli 2020.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  247

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Voortman, Eerenberg
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf 2.1 Utrechters werken of participeren naar vermogen en zijn zelfredzaam
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35787/effecten
Verbijzondering Werkloze jongeren

Vraag Waarom zijn deze cijfers (nog) niet beschikbaar?

Antwoord:

Om een eenduidig beeld te vormen over de beleidsresultaten van de gemeente en gemeenten onderling 
te kunnen vergelijken is er een aantal wettelijke verplichte indicatoren bij de programma’s opgenomen. 
Wij zijn geen opdrachtgever voor deze indicatoren. De gegevens van deze indicatoren worden geleverd 
door het CBS en gepubliceerd op www.waarstaatjegemeente.nl. Van de nog ontbrekende indicatoren zijn 
nog geen gegevens gepubliceerd over 2020. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  248

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf Inleiding
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38361/inleiding
Verbijzondering Cybercriminaliteit

Vraag Wat is gevolg bestrijding? Wat moet ik me bij deze zin voorstellen?

Antwoord:

De Handreiking Cybergevolgbestrijding is medio 2020 in opdracht van de G4 ontwikkeld. Een handreiking 
(cyber)gevolgbestrijding helpt bestuurders en hun adviseurs zich beter voor te bereiden op het 
bestrijden van de effecten van een mogelijke (cyber)crisis en levert handvatten die kunnen helpen 
tijdens een daadwerkelijke (cyber)crisis. Naast de handreiking cybergevolgbestrijding is er ook een 
handreiking terrorisme gevolgbestrijding.

https://vng.nl/praktijkvoorbeelden/g4-ontwikkelt-handreiking-voor-bestrijding-gevolgen-cybercrises


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  249

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Verschuure, Klein
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Stedelijke ontwikkeling
Paragraaf 3.1 Bewoners zijn vroegtijdig en op maat betrokken
Bladzijde (in pdf) 470
URL / Blz op website
Verbijzondering Leges omgevingsvergunning

Vraag De kostendekkendheid over 2020 was meer dan 100%, mede door het 
grote aantal kleine aanvragen. Wat zegt dit over de tariefstelling van deze 
'kleine' aanvragen? Ziet het college reden om hier naar te kijken?

Antwoord:

Niet het grote aantal kleine aanvragen maar juist de toename van aanvragen voor grote bouwplannen 
verklaart dat de kostendekkendheid in 2020 meer was dan 100%. In de legessystematiek voor 
omgevingsvergunningen worden de kleinere bouwprojecten, die niet kostendekkend zijn, juist deels 
gefinancierd uit de leges voor de grote bouwprojecten.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  250

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) van 

veiligheid tenminste te behouden.>1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is 
erop gericht het huidige niveau (2018) van veiligheid tenminste te 
behouden>

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35833/prestaties
Verbijzondering Veiligheidsgevoel

Vraag Waarom verschijnt de inwoners enquête maar eens in de twee jaar, als we 
wel een jaarlijkse doelstelling hebben vastgesteld in het IPV? Kunnen we de 
inwoners enquête dan niet gewoon ieder jaar houden?

Antwoord:

De inwonersenquête werd tot en met 2019 ieder jaar gehouden, maar in september 2019 is tijdens het 
vaststellen van de begroting in het kader van Begroting in Balans het voorstel aangenomen om de 
enquête om het jaar te houden i.p.v. jaarlijks. Bij de meeste indicatoren in de inwonersenquête leert de 
ervaring dat de beantwoording hiervan door bewoners niet aan grote fluctuaties onderhevig is. Een 
tweejaarlijkse meting levert voor monitoringsdoeleinden over het algemeen voldoende actuele cijfers. De 
frequentie van meten is in lijn met andere grote onderzoeken, zoals de gezondheidspeiling van de 
afdeling Volksgezondheid en de landelijke Veiligheidsmonitor. Bij de jaarlijkse verantwoording over het 
IVP maken we natuurlijk ook gebruik van andere (data)bronnen, zoals criminaliteitscijfers van de politie.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  251

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf Doelstelling>1. Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige 

niveau (2018) van veiligheid tenminste te behouden.>1.1 Het Utrechts 
veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) van veiligheid 
tenminste te behouden>Effecten

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering Aantal misdrijven

Vraag Waarom staat hier onder realisatie in 2019 'het aantal misdrijven is minder 
of gelijk dan op de peildatum' in plaats van een concreet percentage? Er zit 
nogal een verschil tussen gelijk of minder.

Antwoord:

Om de realisatie van de hoofdoelstelling van het IVP te meten wordt een kernindicator gebruikt:
Het aantal misdrijven is ten opzichte van peiljaar 2018 gelijk of minder gebleven (bron jaarlijkse 
politiecijfers). 

Deze indicator vloeit voort uit het door de raad vastgestelde IVP 2019-2022. “Gelijk of minder” is daarbij 
gekozen als één van de effectindicatoren. In de raadsbrief Voortgang uitvoering Integraal Veiligheidsplan 
van 14 april jl. treft u in de tabel Effectindicatoren zowel de daling van criminaliteit in absolute getallen 
aan, als in percentages.  

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/71522c13-94c2-4611-9153-7797a2bbfca8


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  252

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf Doelstelling>1. Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige 

niveau (2018) van veiligheid tenminste te behouden.>1.1 Het Utrechts 
veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) van veiligheid 
tenminste te behouden>Effecten

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering Cybercriminaliteit

Vraag Wat is gevolgbestrijding? Wat moet ik mij bij deze zin voorstellen?

Antwoord:

De Handreiking Cybergevolgbestrijding is medio 2020 in opdracht van de G4 ontwikkeld. Een handreiking 
(cyber)gevolgbestrijding helpt bestuurders en hun adviseurs zich beter voor te bereiden op het 
bestrijden van de effecten van een mogelijke (cyber)crisis en levert handvatten die kunnen helpen 
tijdens een daadwerkelijke (cyber)crisis. Naast de handreiking cybergevolgbestrijding is er ook een 
handreiking terrorisme gevolgbestrijding.

https://vng.nl/praktijkvoorbeelden/g4-ontwikkelt-handreiking-voor-bestrijding-gevolgen-cybercrises


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  253

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Lokale heffingen
Paragraaf Retributies
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36300/retributies
Verbijzondering Gezondheidswinst

Vraag Het realiseren van gezondheidswinst en het verkleinen van 
gezondheidsverschillen is een van de grootste opgaven van de stad de 
komende jaren. Bij het lezen van de jaarstukken bekroop mij toch het 
gevoel dat we nog onvoldoende zicht hebben op de indicatoren die ons 
helpen bepalen of we op de goede weg zijn. Aan welke indicatoren - die de 
inzet van de gemeente en andere partners inzichtelijk maakt - denkt het 
college?

Antwoord:

De indicatoren van ervaren gezondheid zoals opgenomen in de Jaarstukken 2020, geven inderdaad 
weinig informatie over de gezondheidsverschillen in de stad. Om meer zicht te geven op de 
gezondheidsverschillen is vanaf de begroting 2021(zie link) de indicator ‘goed ervaren gezondheid’, 
uitgesplitst naar leeftijd, wijken, opleidingsniveau, mate waarin men kan rondkomen en 
migratieachtergrond. Daarnaast is op 30 april j.l. de speciale uitgave van de Volksgezondheidsmonitor 
Utrecht over Gezondheidsverschillen en Kansengelijkheid gepubliceerd. Voor het eerst in Utrecht, maar 
ook in Nederland, brengen we de verschillen in gezondheid en leefstijl sámen in beeld met de verschillen 
in de onderliggende oorzaken van ongezondheid. Met dit inzicht kunnen we in Utrecht nog gerichter 
werken aan gelijke kansen op een gezond leven. 
Link: https://utrecht.begroting-2021.nl/p35655/indicatoren-volksgezondheid

https://utrecht.begroting-2021.nl/p35655/indicatoren-volksgezondheid


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  254

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf Doelstelling>1. Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige 

niveau (2018) van veiligheid tenminste te behouden.>1.1 Het Utrechts 
veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) van veiligheid 
tenminste te behouden>Prestaties

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35833/prestaties
Verbijzondering Veiligheidsgevoel

Vraag Waarom verschijnt de inwoners enquête maar eens in de twee jaar, als we 
wel een jaarlijkse doelstelling hebben vastgesteld in het IPV? Kunnen we de 
inwoners enquête dan niet gewoon ieder jaar houden?

Antwoord:

De inwonersenquête werd tot en met 2019 ieder jaar gehouden, maar in september 2019 is tijdens het 
vaststellen van de begroting in het kader van Begroting in Balans het voorstel aangenomen om de 
inwonersenquête om het jaar te houden i.p.v. jaarlijks. Bij de meeste indicatoren in de inwonersenquête 
leert de ervaring dat de beantwoording hiervan door bewoners niet aan grote fluctuaties onderhevig is. 
Een tweejaarlijkse meting levert voor monitoringsdoeleinden over het algemeen voldoende actuele 
cijfers. De frequentie van meten is in lijn met andere grote onderzoeken, zoals de gezondheidspeiling 
van de afdeling Volksgezondheid en de landelijke Veiligheidsmonitor. Bij de jaarlijkse verantwoording 
over het IVP maken we natuurlijk ook gebruik van andere (data)bronnen, zoals criminaliteitscijfers van 
de politie.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  255

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38388/doelstelling
Verbijzondering Onttrekking reserve

Vraag Kan het college een toelichting geven bij de onttrekking van 1,6 miljoen 
euro uit de reserves?

Antwoord:

Bij de Programmaverantwoording 2019 is dit geld in een reserve gestort (via de dekkings- en 
bestedingsvoorstellen) voor de voortzetting van de landelijke pilot vreemdelingenvoorzieningen en de 
pilot inburgering. Deze middelen hebben we in 2019 ontvangen van het rijk voor deze doelen, maar was 
bedoeld voor meerdere jaren. In 2020 is het geld weer aan deze reserve onttrokken om de kosten van 
beide pilots te dekken.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  256

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering

Vraag Waarom verschijnt de inwoners enquête maar eens in de twee jaar, als we 
wel een jaarlijkse doelstelling hebben vastgesteld in het IPV? Kunnen we de 
inwoners enquête dan niet gewoon ieder jaar houden?

Antwoord:

De inwonersenquête werd tot en met 2019 ieder jaar gehouden, maar in september 2019 is tijdens het 
vaststellen van de begroting in het kader van Begroting in Balans het voorstel aangenomen om de 
inwonersenquête om het jaar te houden i.p.v. jaarlijks. Bij de meeste indicatoren in de inwonersenquête 
leert de ervaring dat de beantwoording hiervan door bewoners niet aan grote fluctuaties onderhevig is. 
Een tweejaarlijkse meting levert voor monitoringsdoeleinden over het algemeen voldoende actuele 
cijfers. De frequentie van meten is in lijn met andere grote onderzoeken, zoals de gezondheidspeiling 
van de afdeling Volksgezondheid en de landelijke Veiligheidsmonitor. Bij de jaarlijkse verantwoording 
over het IVP maken we natuurlijk ook gebruik van andere (data)bronnen, zoals criminaliteitscijfers van 
de politie.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  257

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering

Vraag Is het nu gelijk of minder? En om welk percentage gaat het?

Antwoord:

Bij de vaststelling van het IVP heeft de raad voor een periode van vier jaar als doelstelling voor 
criminaliteitscijfers bepaald: gelijkblijvend of lager dan het niveau van 31 dec 2018.
In het peiljaar 2018 was het aantal misdrijven geregistreerd door politie: 26.618. In 2020 waren er 
24.389 door de politie geregistreerde misdrijven.
Het aantal misdrijven is dus met 2.229 (absoluut aantal) gedaald ten opzichte van het peiljaar. 



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  258

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering

Vraag Toegenomen met welk percentage? (cybercriminaliteit)

Antwoord:

Digitale criminaliteit (cybercrime en fraude delicten) is van 2002 in 2019 naar 2763 in 2020 gestegen 
(+38%). Uitgesplitst: Cybercrime + 93% en fraude met online handel +11% en identiteitsfraude +74%. 
In de raadsbrief Voortgang uitvoering Integraal Veiligheidsplan van 14 april jl. bent u hier uitgebreider 
over geïnformeerd.

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/71522c13-94c2-4611-9153-7797a2bbfca8


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  259

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Dijksma 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Veiligheid
Paragraaf 1.1 Het Utrechts veiligheidsbeleid is erop gericht het huidige niveau (2018) 

van veiligheid tenminste te behouden
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35797/effecten
Verbijzondering

Vraag Waarom staat hier onder realisatie in 2019 'het aantal misdrijven is minder 
of gelijk dan op de peildatum' in plaats van een concreet percentage? Er zit 
nogal een verschil tussen gelijk of minder.

Antwoord:

Deze indicator vloeit voort uit het door de raad vastgestelde IVP 2019-2022. “Gelijk of minder” is daarbij 
gekozen als één van de effectindicatoren. In de raadsbrief Voortgang uitvoering Integraal Veiligheidsplan 
van 14 april jl. treft u in de tabel Effectindicatoren zowel de daling van criminaliteit in absolute getallen 
aan, als in percentages. 

https://ris2.ibabs.eu/Reports/ViewListEntry/Utrecht/71522c13-94c2-4611-9153-7797a2bbfca8


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  260

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Verschuure 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website
Verbijzondering Afval

Vraag Waarom worden er meer baten dan kosten gerealiseerd? Wordt er winst 
gemaakt op afvalinzameling (8,4 mln euro)?

Antwoord:

De baten uit de afvalstoffenheffing worden in zijn totaliteit onder deze doelstelling verantwoord. De 
lasten die, conform regelgeving aan de afvalstoffenheffing worden toegerekend, worden deels ook onder 
andere doelstellingen verantwoord, denk hierbij bijvoorbeeld aan de kosten van overhead en veegkosten. 
Het overschot zoals in deze doelstelling staat verantwoord dekt daarom ook de lasten die met betrekking 
tot de afvalstoffenheffing in andere doelstellingen zijn verantwoord. De tariefopstelling(begroting) voor 
de afvalstoffenheffing is 100% kostendekkend. Bij de verantwoording wordt uiteindelijk gerapporteerd 
over het resultaat in het afgelopen jaar, eventuele voor- of nadelen ten opzichte van de begroting 
worden verrekend met de egalisatiereserve.



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  261

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf Doelstelling>2. Utrecht is een stad met een gezonde, stille en veilige 

leefomgeving>2.1 Utrecht is een circulaire stad met een zo gezond mogelijk 
leefklimaat, met zo min mogelijk geluidsoverlast, een gezonde lucht en een 
veilige, toekomstbestendige leefom

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36226/meer-details
Verbijzondering Kosten aanpak luchtkwaliteit

Vraag Waarom is er meer dan begroot besteed aan het project Aanpak 
Luchtkwaliteit? Volgens mij is alleen nog maar planvorming

Antwoord:

Onder 2.1 Milieu en Aanpak Luchtkwaliteit in het programma Duurzaamheid wordt de beleidsinzet op het 
gebied van Lucht, Geluid, Trillingen, Externe Veiligheid bekostigd. Dit betreft het structurele 
programmabudget. Het investeringsbudget voor het Maatregelen Aanpak Luchtkwaliteit zoals Milieuzone, 
Snorfiets naar de Rijbaan, Houtstook etcetera is opgenomen in het programma Bereikbaarheid. Daarover 
wordt dus op een andere plek in de programmaverantwoording verantwoord. 
Per saldo is op de prestatie 2.1 minder besteed in 2020 zoals toegelicht bij “Wat heeft dat gekost” en de 
hogere besteding daarbinnen van 69.000 euro voor het onderdeel Milieu- en aanpak luchtkwaliteit 
betreffen eenmalig hogere kosten van de uitbestede milieutaken aan Regionale Uitvoeringsdienst (RUD).



Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  262

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Eerenberg 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Duurzaamheid
Paragraaf 2. Utrecht is een stad met een gezonde, stille en veilige leefomgeving>2.1 

Utrecht is een circulaire stad met een zo gezond mogelijk leefklimaat, met 
zo min mogelijk geluidsoverlast, een gezonde lucht en een veilige, 
toekomstbestendige leefomgeving

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p35850/prestaties
Verbijzondering Emissieloos vervoer

Vraag Als de ambitie is om minder uitstoot te hebben, hoeveel laadpalen waren er 
gepland en hoeveel laadpalen zijn er gerealiseerd? Hoeveel snellaadpalen 
waren er gepland, en hoeveel zijn er gerealiseerd?

Antwoord:

Deze cijfers kunt u vinden in het Duurzaamheidsverslag 2020 wat aan uw raad is toegezonden. 
Het afgelopen jaar zijn er 301 publieke laadpalen bijgekomen. De laadpalen worden niet gepland, maar 
op basis van bezettingsdata van de bestaande laadpalen bijgeplaatst. De gemeente plaatst een nieuwe 
openbare laadpaal zodra die nodig is. In december 2020 staan in Utrecht 851 publieke laadpalen (2018: 
451, 2019: 550). 
Over de voortgang snelladen bent u geïnformeerd in de raadsbrief van 31 maart 2020. In 2020 is een 
snellader gerealiseerd op de taxistandplaats aan de Mineurslaan aan de Jaarbeurszijde van het station. 
Deze snellader is bedoeld voor elektrische taxi’s. Daarnaast is eind 2020 een tender gepubliceerd voor 
publiek snelladen op kortparkeerlocaties zoals bij winkelcentra en sportvoorzieningen. Het gaat om 
120 parkeervakken voor circa 60 snelladers. U wordt binnenkort geïnformeerd over de gunning van deze 
concessie. De verwachting is dat de eerste snelladers dit jaar nog gerealiseerd gaan worden.

https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/publicaties/onderzoek-en-cijfers/onderzoek-over-utrecht/duurzaamheidsverslag/


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  263

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Voortman 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Werk en Inkomen
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p38361/inleiding
Verbijzondering

Vraag Hoe ziet de ontwikkeling van de werkgelegenheid (banen), werkloosheid en 
jeugdwerkloosheid eruit in de jaren van de coronacrisis? Deze gegevens 
lijken te missen. Waarschijnlijk is deze trend weer te geven per kwartaal. 
Graag ook het aantal WW-uitkeringen, het aantal vacatures, het aantal 
ondernemingen, het aantal nieuw gestarte ondernemingen, en het aantal 
gestopte ondernemingen.

Antwoord:

Voor uitgebreide informatie over de thema’s werkgelegenheid, vacatures, werkloosheid, ontwikkeling 
uitkeringen etcetera verwijzen wij u naar de Utrecht Monitor | Gemeente Utrecht (utrecht-monitor.nl), 
hoofdstuk Economie en Inkomen en daarnaast naar Trendrapportage coronavirus | Gemeente Utrecht, 
hoofdthema Economie en Inkomen.

Over specifiek het aantal ondernemingen kunnen wij het volgende melden:

2017 2018 2019 2020
Totaal aantal 
(bedrijfs)vestigingen 
in gemeente Utrecht

37.314 40.195 43.003 46.459

Bron: CBS; Conjunctuurenquête Nederland, bewerking Onderzoek & Advies; Provinciaal Arbeidsplaatsen 
Register (PAR 2020)

Cijfers over het aantal nieuw gestarte en aantal gestopte ondernemingen zijn over het jaar 2020 nog niet 
bij ons bekend. 

http://www.utrecht-monitor.nl/
https://www.utrecht.nl/bestuur-en-organisatie/publicaties/onderzoek-en-cijfers/onderzoek-over-utrecht/trendrapportage-coronavirus/


Raadsvragencyclus Jaarstukken 2020

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  264

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) van Ooijen 
Documentnaam Jaarstukken 2020
Hoofdstuk Samenleven en Sport
Paragraaf 2. Sport: Alle Utrechters kunnen sporten en bewegen in een toegankelijke 

en kwalitatief goede sportinfrastructuur>2.2 We stimuleren alle Utrechters 
om te sporten en te bewegen>Financiën

Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website https://utrecht.jaarverslag-2020.nl/p36137/financien
Verbijzondering

Vraag Er wordt verwezen naar uitgaven vanwege het sportakkoord. Wat is hier 
precies voor gedaan?

Antwoord:

Naast de verleende subsidies uit de beleidsregel Sportakkoord Utrecht is een deel van het budget voor de 
uitvoering van het Sportakkoord besteed aan de inzet van de trekkers, communicatie, evaluatie en 
monitoring.


